
ww Z ˝ycia Gminy
Wielkie poruszenie wywo∏a∏o

odwo∏anie Zarzàdu Kó∏ka

Rolniczego w Micha∏owie-

Reginowie. Do Redakcji wp∏yn´∏y

w tej sprawie 2 artyku∏y.

Publikujemy równie˝ wywiady z

odwo∏anà prezes Teresà

Chrzanowskà i nowym prezesem

Marcinem Glandzbergiem. 

áá Wi´cej czytaj na str. 13

Wszyscy jechaliÊmy do Pu∏aw z wielkim
niepokojem i ciekawoÊcià, bowiem by∏ to
pierwszy turniej taƒców polskich w tym ro-
ku, a wiele z naszych par zmieni∏o katego-
ri´ wiekowà na starszà.

ByliÊmy ciekawi, jak wypadnà w rywa-
lizacji z bardziej doÊwiadczonymi parami
z ca∏ej Polski.

W Pu∏awach, oprócz naszej reprezenta-
cji, zjawi∏o si´ ponad 25 zespo∏ów z ca∏ego
kraju od morza po góry. Byli tancerze i tan-
cerki m.in. z: Pu∏aw, Siemiatycz, Warszawy,
Dobczyc, Krakowa, Olsztyna, Ostro∏´ki, No-
wej Rudy, Trzemeszna, Torunia, ZamoÊcia.

W I kat. wiekowej (7-9 lat) po raz pierw-
szy startowa∏a para Radek Wyszyƒski, Ju-
lia Leszczyƒska. I mimo naszych obaw za-
prezentowali si´ nad wyraz dobrze docie-
rajàc do Êcis∏ego fina∏u, zajmujàc w nim
wysokie V miejsce!!! (w stawce 35 par).

Kat. II (10-12 lat) to doÊwiadczone pa-
ry, które ju˝ nawet 5 lat rywalizujà w tur-
niejach.

I tu mieliÊmy równie˝ swoich debiutan-
tów – Bartka Bisialskiego i Julk´ Szmyt,
którzy rok temu rywalizowali w kategorii
ni˝szej, gdzie zaj´li w rankingu rocznym
bardzo wysokie 8. miejsce (na 83 sklasy-
fikowane pary) i tym samym rywalizowa-
li z najlepszymi w kat II A. Zaprezentowa-
li si´ nad wyraz dobrze zajmujàc wyso-
kie 8. miejsce.

Nie mieli sobie równych w tej samej ka-
tegorii Kuba Rembelski i Ola Misztal, któ-
rzy pokonali wszystkich startujàcych zaj-
mujàc po raz kolejny I miejsce (ta para jest
niepokonana na parkietach Polski od po-
nad 2 lat!!!).

Kolejni debiutanci to Witek Jakóbczak
i Ala Bo˝ek, którzy równie˝ w zesz∏ym ro-
ku rywalizowali w I kat. wiekowej, a tu,
startujàc w kat. II B, awansowali do fina-
∏u i zaj´liVI miejsce. W tej samej katego-
rii jeszcze lepiej zaprezentowali si´ Kuba
Wojno i Dagmara Fronczek, którzy wywal-
czyli miejsce na podium klasyfikujàc si´

na III pozycji.Trzecià parà w tej grupie by-
∏a para Mi∏osz Rynkowski i Kamila Ku-
skowska, którzy uplasowali si´ tu˝ za fina-
∏owà szóstkà zajmujàc ostatecznie
VII miejsce. Warto tu dodaç, ˝e w tej ka-
tegorii wiekowej rywalizowa∏o 38 par.

Ogromnie trudne zadanie sta∏o
przed Mateuszem Falakiem i Dominikà Bi-
sialskà, którzy debiutowali w IV kat. wie-
kowej prezentujàc a˝ dwa nowe taƒce: ku-
jawiaka i mazura. Nie przynieÊli nam wsty-
du i w doborowej stawce najlepszych par
w Polsce zaj´li X miejsce.

Nasza najstarsza para Maciej Gmurczyk
i Karolina Bo˝ym rywalizujàca ju˝ z samy-
mi najlepszymi parami w kat. VA zdomi-
nowanej przez tancerzy i tancerki z ZPiT
Uniwersytetu Warszawskiego „Warsza-
wianka” dzielnie walczy∏a zajmujàc osta-
tecznie VI miejsce w Êcis∏ym finale.

W niedziel´, 26 lutego, podczas og∏asza-
nia wyników rywalizacji w poszczególnych
kategoriach wiekowych przedstawiane by∏y

równie˝ wyniki rankingu rocznego za 2011
rok. I tak w III kat. wiekowej trzecià parà
roku zostali Mateusz Falak i Dominika Bi-
sialska, a w II kat. wiekowej parà roku 2011
zostali: Kuba Rembelski i Ola Misztal.

Ich miejsce to ogromny sukces naszego
zespo∏u, który okaza∏ si´ Najlepszym Ze-
spo∏em w Polsce w Taƒcach Polskich w tej
kat wiekowej!!! Dodatkowo nasi instruk-
torzy – Ewa MiÊ-Krzemiƒska i Dariusz
Skrzydlewski zostali Najlepszymi Instruk-
torami w kraju.

Wyniki na pu∏awskim turnieju oraz
ogromny sukces, jakim jest zdobycie ty-
tu∏u najlepszych w Polsce, to owoc ogrom-
nej pracy zarówno instruktorów i par, któ-
re kilka razy w tygodniu, w weekendy nie
szcz´dzà si∏, a instruktorzy swojego cza-
su (cz´sto prywatnego) na to, aby dosko-
naliç swój warsztat taneczny.

Serdeczne gratulacje dla wszystkich par
i osób prowadzàcych.

nn Dariusz Skrzydlewski

„Promyki” najlepsze w Polsce

Dotychczasowe stypendia, z których
obecnie korzysta 15 uczniów, po spe∏nie-
niu kryteriów okreÊlonych w regulami-
nie, funkcjonujà nadal. Przyznane do-
datkowe Êrodki to pieniàdze dla nowej
grupy osób, które spe∏nià wymogi. Dzi´-
ki temu do 13 kwietnia 2012 „Stowarzy-
szenie eMka” prowadzi dodatkowy na-
bór wniosków na stypendia.

„Stowarzyszenie eMka” zaprasza
wszystkich gimnazjalistów (od II kla-
sy) i uczniów klas Êrednich mieszkajà-
cych w Gminie Wieliszew do sk∏ada-
na wniosków o stypendia w ramach
prowadzonego przez Stowarzyszenie
Lokalnego Funduszu Stypendialnego
EUREKA.

Komisja, w sk∏ad, której wchodzà:
Wójt Gminy Wieliszew Pawe∏ Kownac-
ki, Przewodniczàcy Rady Gminy Józef
Borzewski, ksi´˝a z naszych parafii,
Przewodniczàcy Komisji OÊwiaty Kul-
tury i Sportu Marcin Fabisiak, Dyrek-
tor SAPO Jacek Banaszek (szef komi-
sji), sekretarz Stowarzyszenia eMka
Eliza Klein, rozpatruje wnioski i w za-
le˝noÊci od przyznanych punktów przy-
gotowuje list´ rankingowà.

Najwa˝niejszym kryterium jest Êred-
nia ocen za pierwszy semestr bie˝àce-
go roku szkolnego, która warunkuje dal-
sze rozpatrywanie wniosku.

Kandydat powinien legitymowaç si´
minimum Êrednià 4,0.

Oto waga punktów przyznawanych przez
komisj´: 
• nauka – maksymalnie 35 pkt,
• sytuacja rodzinna – maksymalnie 25 pkt,
• szczególne osiàgni´cia – maksymal-

nie 20 pkt,
• udzia∏ w ˝yciu spo∏ecznym – maksymal-

nie 20 pkt.
Mo˝na uzyskaç wi´c 100 punktów.

Wnioski nale˝y sk∏adaç w Referacie In-
formacji i Promocji pok. nr 6 lub 9 Urz´-
du Gminy Wieliszew w terminie do
13.04.2012.
Szczegó∏owe informacje dotyczàce punk-
tacji mo˝na znaleêç w zamieszczonym na
www.wieliszew.pl wniosku lub pod nume-
rami tel. 504 076 660 (prezes eMki Iza-
bela Kownacka), 696 082 885 (wicepre-
zes eMki Mariusz Kraszewski).
Wniosek i kryteria punktacji dost´pne sà
na stronie www.wieliszew.pl w zak∏adce
OÊwiata, Kultura, Sport.

nn ¸ukasz Ziemak

Mariusz Kraszewski

Gazeta wskazywa∏a ju˝ w przesz∏o-
Êci na duchowy charakter tych
szczególnych dni. StaraliÊmy si´ za-

uwa˝aç zagro˝enia, jakie niesie ze sobà
komercjalizacja i próby oderwania ich
od istoty. Tymczasem warto skupiç si´
na uniwersalnym charakterze Zmar-
twychwstania, które dotyka zarówno
wierzàcych, jak i agnostyków. Dlatego
wszystkich zapraszamy do lektury kate-
chez napisanych przez proboszczów na-
szych parafii. Ks. Krzysztof Krupa kon-
templuje postaç Chrystusa jako Osob´,
która potrafi cieszyç si´ sukcesem, ale
równie˝ z godnoÊcià i pokorà przyjmuje
kl´ski. „Nie bójcie si´, dobro jest moc-
niejsze od z∏a” – koƒczy swojà kateche-
z´ kap∏an.

Ks. Jan Go∏embiewski, przywo∏ujàc
postaci „grzesznej” Marii Magdaleny
i sk∏onnego do ferowania wyroków Ju-
dasza, ostrzega przed hipokryzjà.Wska-
zuje, ˝e cz´sto rzeczy wyglàdajà inaczej,
ni˝ je postrzegamy na pierwszy rzut oka.
W tym kontekÊcie jak˝e aktualna jest
potrzeba naszego zmartwychwstawa-
nia, podnoszenia si´ z grzechu, na ka˝-
dy dzieƒ.

Na potrzeb´ dà˝enia do ˝ycia w praw-
dzie, wi´cej nawet – gotowoÊci na ze-
tkni´cie z rzeczywistoÊcià najcz´Êciej
przerastajàcà nasze wyobra˝enia,
wskazuje w artykule „Zmartwychwsta-
nie Paƒskie 2012” ks. Grzegorz Kuchar-
ski. Kap∏an zwraca uwag´ na paradoks
wiary. To ona, zazwyczaj przedstawiana

i rozumiana jako zaprzeczenie racjonal-
nego myÊlenia, w rzeczywistoÊci najpew-
niej prowadzi do prawdy, czyli nie tego,
co nam si´ wydaje, a tego, co jest.

Do lektury katechezy, w imieniu Re-
dakcji, zapraszam na stron´ 5 naszej Ga-
zety.
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Wszystkie prace powy˝ej: 
Specjalny OÊrodek Szkolno

Wychowawczy dla Dzieci S∏abo
Widzàcych i Niewidomych im. Zofii

Ksià˝ek-Bregu∏owej z Dàbrowy
Górniczej, nades∏ane na Konkurs

Wielkanocny OÊrodka Kultury
w Wieliszewie. Do udzia∏u

w konkursie zach´ca∏ na swoich
∏amach m.in. tygodnik „Niedziela”.

„Niech b´dzie
pochwalony Jezus
Chrystus”. To jeden
z niewielu zwrotów,
w których prostocie
zawiera si´ wielka
tajemnica, jakà
chrzeÊcijanie
prze˝ywajà podczas
Âwiàt Wielkiej Nocy.
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Fundacja Batorego w ramach
„Lokalnego Funduszu
Stypendialnego EUREKA”
przyzna∏a Stowarzyszeniu
„M∏odzi dla Rozwoju eMka”
dodatkowe Êrodki
na stypendia dla
zdolnej m∏odzie˝y.

Szansa na
stypendium eMki

Weronika Kucharczyk kl. VI SP lat 14

Dominika Jedrzejewska kl. I G lat 14

Samanta Grzegorczyk kl. I G lat 14

Manuela Drabek, kl. II SP, lat 8

Alleluja znaczy „wychwalajcie Pana”
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Alleluja znaczy „wychwalajcie Pana”
Paulina Fàfera kl. V SP lat 11
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DU˚E DZIECI, czyli wypowiedzi na powa˝ne tematy
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Grzegorz

Wiosn´ mo˝na poznaç po zielonych list-
kach i po tym, ˝e jest ciep∏o i mo˝na cho-
dziç bez czapek. Mo˝na wtedy bawiç si´
na podwórku z ch∏opakami. Nie ma te˝
Êniegu za oknem.

Karol

Jest wtedy cieplej na dworze, Êwieci s∏oƒ-
ce i topi si´ Ênieg. Kwitnà kwiaty i ró˝e,
a na drzewach pojawiajà si´ zielone liÊcie.
Jest wtedy Wielkanoc. Przylatujà bocia-
ny i inne ptaki, a zwierz´ta wstajà z zi-
mowego snu.

Wiktor

Jest wtedy ciep∏o i Êwieci s∏oƒce. Rosnà
kwiaty i przylatujà do nas bociany. Bu-
dzà si´ do ˝ycia komary i motyle. Mo˝-
na si´ wtedy bawiç na podwórku i nie ma
ju˝ Êniegu.

Pierwszy Dzieƒ Wiosny ju˝ za nami, dlatego zapytaliÊmy dzieci 
z „zerówki” ze Skrzeszewa: PO CZYM POZNAå, ˚E JEST JU˚ WIOSNA?

AKCJA KOSZULKI DLA DZIECI

RED. – Od kiedy mieszka Pan w Gminie
Wieliszew? 
S¸AWOMIR STREJA – Mieszkam w Micha∏owie-
-Reginowie od urodzenia, który zosta∏ przy-
∏àczony do Gminy Wieliszew w 2008 roku.
Kiedy wstàpi∏ Pan do harcerstwa?
Do harcerstwa nale˝´ od m∏odych lat
szkolnych. Na poczàtku nale˝a∏em do zu-
chów, nast´pnie zosta∏em harcerzem i ko-
lejno harcerzem starszym. Póêniej mia∏em
okres przerwy, swojà dzia∏alnoÊç wznowi-
∏em 2 lata temu.
Jak wyglàda dzia∏alnoÊç harcerstwa w na-
szej Gminie?
Aktualnie dzia∏a próbna dru˝yna harcer-
ska „Puszcza”, która zosta∏a za∏o˝ona
w paêdzierniku zesz∏ego roku. Sk∏ada si´
z trzech zast´pów – dwóch m´skich oraz jed-
nego ˝eƒskiego i razem liczy 18 cz∏onków.

Ponadto prowadz´ gromad´ zuchowà w Le-
gionowie, do której nale˝y a˝ ponad pi´ç-
dziesi´cioro dzieci. Jeszcze przed wakacjami
planujemy zorganizowaç nabór do groma-
dy zuchowej w Wieliszewie.
Jakie sà plany na najbli˝szà przysz∏oÊç
zwiàzane z harcerstwem w Wieliszewie?
W maju wraz z lokalnymi w∏adzami
i oÊrodkiem kultury organizujemy Harcer-
ski Festiwal Piosenki „Wiosenne Czarowa-
nie” w Legionowie. Ponadto w lipcu odb´-
dzie si´ najpierw obóz harcerski, a nast´p-
nie kolonia zuchowa. Na miejsce obozów
wybraliÊmy stanic´ w Szklanej Hucie
nad morzem, w okolicach L´borka. Taki
obóz dla dzieci czy m∏odzie˝y to szko∏a ˝y-
cia. Uczymy ich podstawowych umiej´tno-
Êci praktycznych, których chodzàc do szko-
∏y, nie majà okazji si´ nauczyç.

Jakie jeszcze korzyÊci p∏ynà z przynale˝-
noÊci do Zwiàzku Harcerstwa Polskiego?
Przede wszystkim rozwój. Dzieci si´ ukie-
runkowywujà, z czasem sà im przydziela-
ne ró˝ne funkcje w dru˝ynie, przez co uczà
si´ samodzielnoÊci i odpowiedzialnoÊci,
bardziej wybitni „awansujà” zdobywajàc
kolejne stopnie.
Jak harcerstwo wp∏yn´∏o na Pana ˝ycie?
Bardzo mnie zmieni∏o, zmieni∏o mój tryb
˝ycia. Teraz, kiedy powróci∏em do s∏u˝by,
mam zupe∏nie inne podejÊcie do ˝ycia. To
jest coÊ, co mnie nakr´ca, coÊ, czego nie da
si´ opisaç. Cz∏owiek, który nie ma powo∏a-
nia, na przymus do harcerstwa nie przyj-
dzie. Harcerstwo to jest jedna wielka rodzi-
na, harcerz harcerzowi zawsze pomo˝e.
Dzi´kuj´ bardzo za rozmow´.

nn Rozmawia∏a Weronika KoÊniewska

Lidka

Na wiosn´ zieleni si´ trawa, rosnà listki
na drzewach i Êwieci s∏oneczko. Przyla-
tujà te˝ wtedy bociany i topnieje Ênieg.
Lubi´ wiosn´, bo jest wtedy ∏adnie, kolo-
rowo, ciep∏o i mo˝na ubieraç si´ na krót-
ki r´kaw.

Paulina

Jak jest wiosna, to rosnà kwiaty, trawa
i liÊcie na drzewach. Âwieci wtedy s∏o-
neczko, jest cieplej, nie ma czarnych
chmur i lodu. Przylatujà do nas bocia-
ny i ptaszki i jest jeszcze wtedy du˝o sa-
mochodów. Lubi´ wiosn´, bo jest bardzo
mi∏a i mog´ chodziç na krótki r´kaw.

OSOBOWOÂå GMINY WIELISZEW

RED. – Od kiedy pracuje Pani w Urz´dzie
Gminy Wieliszew
MONIKA ORZO¸ – Prac´ w Urz´dzie Gmi-
ny Wieliszew rozpocz´∏am w 2003 roku.
Jak poprzednio wyglàda∏a Pani kariera?
Urzàd Gminy Wieliszew jest pierwszym
miejscem mojej pracy zawodowej.
Mog∏aby Pani powiedzieç, co szczegól-
nie podoba si´ Pani w Gminie Wieli-
szew?
W Gminie Wieliszew podoba mi si´ ota-
czajàca przyroda, tereny leÊne i ∏àkowe.
Atutem Gminy jest równie˝ jej po∏o˝enie.
Czy ma Pani jakieÊ ciekawe hobby, ory-
ginalny sposób sp´dzania wolnego cza-
su, coÊ czym mog∏aby si´ Pani podzieliç
z naszymi Czytelnikami?

Ka˝dy wolny czas poÊwi´cam swojemu
synkowi. Dlatego za hobby mog´ uznaç
uk∏adanie puzzli, klocków, malowanie
kredkami. KiedyÊ lubi∏am du˝o czytaç.
Ulubione miejsce…
Mój dom rodzinny.
Ulubione danie…
Lubi´ tradycyjnà kuchni´ polskà.
Ulubiona muzyka…
¸atwo wpadajàca w ucho.
Ulubiona stacja radiowa i program te-
lewizyjny… 
Lubi´ s∏uchaç radia „Wawa”. Nie mam
ulubionego programu telewizyjnego.
Dzi´kuj´ za rozmow´.

nn Rozmawia∏a Weronika KoÊniewska

Zuzia

Zaczynajà wtedy rosnàç kwiatki i pàcz-
ki na drzewach. Robi si´ ciep∏o i tak cz´-
sto ju˝ nie pada deszcz. Mo˝na wtedy te˝
jeêdziç na rowerze. Lubi´ wiosn´, bo wte-
dy sà moje urodziny, jest ciep∏o i nie trze-
ba si´ grubo ubieraç. Zamiast kozaków
mo˝na zak∏adaç kapcie.

DziÊ naszym goÊciem jest 
dh S¸AWOMIR STREJA Harcerz
Rzeczypospolitej, przyboczny (oboêny)
w Dru˝ynie Harcerskiej „Puszcza” 
i 66. Gromadzie Zuchowej „LeÊni Ludzie”.

Poznaj pracownika Gminy

Kontynuujemy akcj´ „koszulki dla dzieci”. Witamy naszych
nowonarodzonych mieszkaƒców prezentem w postaci koszulki

ozdobionej napisem „MOJA GMINA WIELISZEW”.
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DziÊ spotykamy si´
z MONIKÑ ORZO¸, 
inspektor ds. zamówieƒ
publicznych i administracji
w Referacie Inwestycji
i Rozwoju. 
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Magiczna liczba 11 111!
Jest nas 11 111! Szcz´Êliwym mieszkaƒcem zameldowanym
pod tà magicznà liczbà jest Wiktoria Przywecka ze Skrzeszewa

We wtorek, 20 marca, w Urz´dzie
Gminy Wieliszew zameldowała si´ je-
denastotysi´czna sto jedenasta oso-
ba! W lipcu 2008 roku Êwi´towali-
Êmy okràgłà liczb´ mieszkaƒców
Gminy Wieliszew – wtedy było
nas 10 tysi´cy. Od tamtej pory,
przez ponad trzy lata, zameldowa-
ło si´ ponad 1000 osób – 16 listo-
pada zeszłego roku mieliÊmy okazj´

uhonorowaç jedenastotysi´cznego
obywatela naszej gminy – był nim
szesnastoletni mieszkaniec Kałuszy-
na – Jakub Wojtaszek. 
Teraz przyszedł czas na magicznà
liczb´. Referat Ewidencji LudnoÊci ja-
ko jedenastostotysi´cznà sto jedena-
stà mieszkank´ Gminy Wieliszew za-
rejestrował urodzonà 1 marca 2012
Wiktori´ Przyweckà ze Skrzeszewa.

Magiczna liczba 11 111 nie mogła
przejÊç bez echa! Wójt Gminy Wie-
liszew Paweł Kownacki postanowił
wr´czyç małej Wiktorii dyplom oraz
drobny upominek. Uroczyste przeka-
zanie nagrody nastàpiło 23 marca.

nn Weronika KoÊniewska

Wiktoria
Przywecka

Ryszard 
Wilgos

Dzisiaj witamy wÊród nas WIKTO-
RI¢ PRZYW¢CKÑ ze Skrzeszewa,
córk´ Beaty i Marcina, urodzonà
1 marca 2012, w Szpitalu Êw. Zofii
w Warszawie oraz RYSZARDA WIL-
GOSA z Wieliszewa, syna Marleny
i Rafa∏a, urodzonego 1 lutego 2012,
w Szpitalu im. Ksi´˝nej Anny Mazo-
wieckiej w Warszawie.
Wszyscy szcz´Êliwi „Êwie˝o upieczeni”

rodzice mogà osobiÊcie zg∏aszaç si´
do Referatu Informacji i Promocji
mieszczàcego si´ w pokoju nr 9 Urz´du
Gminy Wieliszew, telefonicznie pod nu-
merem (022) 782 26 32 lub mailowo pi-
szàc na adres promocja@wieliszew.pl
w celu ustalenia daty wr´czenia prezen-
tu. Gazeta Wieliszewska uhonoruje
równie˝ naszych milusiƒskich publiku-
jàc ich zdj´cia na swoich ∏amach.
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... Piotr Knapczyk
Czy jest szansa na usuni´cie słupa ze zjazdu ze Êcie˝ki rowerowej
(z gminy w kierunku Niepor´tu). Ci´˝ko przeskakiwaç lub objechaç
na szosowych kołach. Dzi´kuj´.

Paweł Kownacki Wójt Gminy Wieliszew
Przepraszam za t´ niedogodnoÊç, obecnie koƒczy si´ długa
ju˝ procedura odzyskania odszkodowania za ten zniszczony
słup. Słup w tym miejscu słu˝ył jako... dowód dla ubezpieczyciela.
Obiecuj´, i˝ lada dzieƒ słup zniknie.

Piotr Knapczyk
Dzi´kuj´ za szybkà odpowiedê. Podejrzewałem, ˝e to w wyniku
jakiegoÊ incydentu na drodze.

Paweł Kownacki Wójt Gminy Wieliszew
Panie Piotrze słupy zostały uprzàtni´te.

Piotr Knapczyk
Dzi´kuje za informacj´. Temat mo˝na usunàç skoro został pozytywnie
zakoƒczony. Pozdrawiam.

Paweł Kownacki Wójt Gminy Wieliszew
Nie usuwam tematów, ani pozytywnych, ani tych
"trudniejszych" :) Pozdrawiam
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Podczas spotkania, w którym
udzia∏ wzi´li m.in.: Starosta
Legionowski Jan Grabiec,

Wicestarosta Robert Wróbel, Pre-
zydent Miasta Legionowo Ro-
man Smogorzewski, Burmistrz
Miasta Serock Sylwester Sokol-
nicki, Wójt Gminy Niepor´t Ma-
ciej Mazur, Zast´pca Wójta Gmi-
ny Wieliszew Zenon Pop∏awski,
cz∏onek Zarzàdu Powiatu Legio-
nowskiego Janusz Kubicki, Ko-
mendant Powiatowy Policji w Le-
gionowie insp. Wojciech Wo∏ko-

wicz, Zast´pca Komendanta Cen-
trum Szkolenia Policji w Legiono-
wie insp. Jaros∏aw Ga∏uszka. Ro-
l´ gospodarza pe∏ni∏ Wójt Gminy
Wieliszew Pawe∏ Kownacki.

Pierwszym punktem obrad
Konwentu by∏a informacja na te-
mat dzia∏alnoÊci Mazowieckiego
Funduszu Por´czeƒ Kredytowych
udzielona przez Ew´ Grymm,
która przekonywa∏a, ˝e ta woje-
wódzka inicjatywa wp∏ywa pozy-
tywnie na rozwój lokalnej przed-
si´biorczoÊci. Nast´pnie zebrani
omawiali stan przygotowaƒ do te-
gorocznych Mistrzostw Europy.
Przedstawiciele Policji zrelacjo-
nowali dotychczasowe oraz plano-
wane przedsi´wzi´cia. Poruszono
równie˝ temat szans promocji po-
wiatu poprzez wykorzystanie fak-
tu, ˝e na jego terenie b´dzie prze-
bywa∏a reprezentacja Grecji.

nn MK
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AktualnoÊci/Wspó∏praca mi´dzynarodowa

Gospodarzem
Konwentu, który
odbył si´ 1 marca,
w Centrum Kultury
w Łajskach, była
Gmina Wieliszew. 

Konwent Samorzàdowy Powiatu Legionowskiego

PPooddoobbnniiee  jjaakk  iinnnnee  ssaammoorrzzààddyy  ttaakk˝̋ee  ggmmiinnaa  WWiieelliisszzeeww
sszzuukkaa  oosszzcczz´́ddnnooÊÊccii  ww ffuunnkkccjjoonnoowwaanniiuu  ooÊÊwwiiaattyy..  

W po∏owie kwietnia, podczas wizyty ¸otyszów w Gminie Wieliszew,
odb´dzie si´ oficjalne podpisanie umowy partnerskiej z gminà Salaspils. 

Realne potrzeby oraz aktualna sy-
tuacja demograficzna i ekonomicz-
na sprawi∏y, ˝e Rada Gminy Wieli-
szew na sesji 7 marca 2012 podj´-
∏a uchwa∏´ o w∏àczeniu
od wrzeÊnia 2012 Gminnego Gimna-
zjum im. Jana Paw∏a II do Zespo∏u
Szkó∏ Ponadgimnazjalnych w Ko-
mornicy.Ta reorganizacja wzbudza
niepokój wÊród uczniów, rodziców,
nauczycieli i administracji szkolnej.
Jednak trzeba otwarcie przyznaç, ˝e
proponowana zmiana nie jest rewo-
lucyjnà. Nie zmieniajà si´ siedziby
placówek, których dotyczy uchwa-
∏a.Ani gimnazjaliÊci nie b´dà doje˝-
d˝aç do Komornicy, ani uczniów
z Komornicy nie przenosimy do wie-
liszewskiego Gimnazjum.

Dane demograficzne pokazujà
zmniejszajàcà si´ nieco liczb´
uczniów w wieku gimnazjalnym.
W dodatku sporej grupie m∏odzie-
˝y z zachodniej cz´Êci gminy bli˝ej
do Nowego Dworu Mazowieckiego
i nie kontynuuje ona nauki w nie-
dawno oddanym wspania∏ym wieli-
szewskim obiekcie.W zwiàzku z ta-
kimi uwarunkowaniami w Gmin-
nym Gimnazjum od wrzeÊnia
zmniejszy si´ iloÊç oddzia∏ów – z 12
do 8 lub 9. Zmiana ta mog∏aby po-
ciàgnàç za sobà koniecznoÊç zwal-
niania nauczycieli spoÊród w wi´k-
szoÊci m∏odej i Êwietnie wyszkolo-
nej kadry. Chcàc uniknàç
wyp∏acania kosztownych odpraw
pedagogom oraz zatrzymaç na swo-
im terenie tych wartoÊciowych lu-
dzi, zdecydowano si´ na w∏àczenie
Gimnazjum do istniejàcego Zespo-
∏u Szkó∏. W wyniku takiej zmiany
nauczyciele nie stracà pracy, czego
obawiali si´ najbardziej – znajdà za-
trudnienie w Zespole. Straciç cz´Êç
godzin mogà jedynie nauczyciele-
-emeryci zatrudnieni dotychczas
w ZSP w Komornicy, ale oni majà
ju˝ sta∏e êród∏o dochodu, a nieco go-
dzin do rozdysponowania mi´dzy
nich zapewne jeszcze zostanie. Rów-
nie˝ pracownicy administracji i ob-
s∏ugi nie majà si´ czego obawiaç,
bowiem nie planuje si´ – przynaj-
mniej na razie – redukcji zatrudnie-
nia w tej grupie zawodowej.
Od wrzeÊnia b´dà tak˝e zag´szcza-
ne klasy w szko∏ach gminnych.

Mam ÊwiadomoÊç, ˝e krytycy ta-
kiego rozwiàzania podnoszà aspekt
jakoÊci kszta∏cenia w licznych kla-
sach. KoniecznoÊç szukania
oszcz´dnoÊci wymusza jednak takie
rozwiàzania, gdy˝ nie staç nas
na ma∏oliczne klasy. OczywiÊcie ich
liczebnoÊç b´dzie ustalana w gra-
nicach rozsàdku, a kwalifikacje
i dotychczasowe doÊwiadczenie ka-
dry pedagogicznej pozwala sàdziç,
˝e w klasach 28-osobowych poradzi
sobie ona równie dobrze jak
przy 20 uczniach. Mam Êwiado-
moÊç, ˝e nie wszystkim decyzje te
si´ spodobajà, jednak proponowa-
ny sposób tych zmian jest rozwià-
zaniem optymalnym, pozwalajà-
cym zachowaç wszystkie typy szkó∏
dotychczas dzia∏ajàce. Jednocze-
Ênie podejmujemy na szczeblu
gminnym decyzje zwiàzane z mo˝-
liwoÊcià rozszerzenia oferty eduka-
cyjnej naszych placówek – zarów-
no gimnazjum, jak i szkole ponad-
gimnazjalnej wójt Pawe∏ Kownacki
wyrazi∏ zgod´ na utworzenie
od wrzeÊnia klas prowadzàcych in-
nowacje pedagogiczne.W Wielisze-
wie zafunkcjonujà klasy: j´zykowa
i przedsi´biorczoÊci, a w Komorni-
cy – ratownictwo przedmedyczne
oraz sporty walki. Jak widaç,
oszcz´dzamy przy równoczesnym
zwi´kszaniu godzin, aby realizowaç
ciekawe pomys∏y w placówkach
oÊwiatowych gminy Wieliszew.

Trzeba zdawaç sobie spraw´, ˝e
ka˝da decyzja niesie za sobà wie-
lorakie skutki, ale ∏atwiej teraz
podjàç nawet trudne decyzje ni˝
póêniej stanàç przed konieczno-
Êcià podejmowania bardziej rady-
kalnych rozwiàzaƒ, np. w postaci
likwidacji placówek oÊwiatowych.
Zmiany wprowadzone uchwa∏ami
na sesji zabezpieczajà potrzeby
edukacyjne wszystkich uczniów
przy jednoczesnej dba∏oÊci o ka-
dr´ pedagogicznà. Mimo ̋ e do sub-
wencji oÊwiatowej gmina dop∏aca
ponad 6 milionów, ˝adna placów-
ka nie zostaje zlikwidowana ani
przekszta∏cona w sposób zmienia-
jàcy dotychczasowy charakter edu-
kacji.

nn Jacek Banaszek
Dyrektor SAPO

Trudne problemy trzeba
rozwiàzywaç

Przypiecz´towanie wspó∏pracy z ∏otewskà gminà partnerskà
Delegacja naszych zagranicznych
partnerów pokryje si´ z XII Mi-
strzostwami Polski wTaƒcach Pol-
skich oraz XII Ogólnopolskim Kon-
kursem Taƒców Polskich MAZUR.
Planowane podpisanie umowy
w najbli˝szym czasie nie oznacza,
˝e dopiero teraz zaczyna si´ nasza

wspó∏praca. Z ∏otewskà gminà Sa-
laspils wspó∏pracujemy od 2010 ro-
ku, kiedy to odby∏a si´ pierwsza
wizyta Wójta Gminy Wieliszew
Paw∏a Kownackiego na ¸otwie.
W tym samym roku do Gminy Wie-
liszew w ramach programu „Euro-
pa dla Obywateli” przyjechali

mieszkaƒcy Salaspils. Natomiast
w zesz∏ym roku przedstawiciele
gminy Salaspils odwiedzili nas
podczas Âwi´ta Stra˝aka. Ponadto
wspó∏praca opiera si´ na wspól-
nym uczestnictwie przedszkoli
z obydwu gmin w unijnym progra-
mie „Comenius”. nn WK

Od wtorku, 28 lutego do soboty, 3 marca w ramach programu
Comenius w Rumunii, w mieÊcie Pucioasa przebywa∏a delegacja
z Przedszkola Samorzàdowego Nr 1 w Wieliszewie – Anna
Budniak (dyrektor) i Maria Szacha-G∏uchowicz (nauczycielka).

Spotkanie w Rumunii
G∏ównym celem spotkania by∏a wy-
miana informacji na temat tradycyj-
nych strojów, muzyki i taƒców ludo-
wych. Ciep∏e przyj´cie uczestnikom
programu przygotowa∏y dzieci i pra-
cownicy przedszkola w Pucioasa.
Na powitanie przyby∏ych goÊci dzie-
ci wystàpi∏y w strojach ludowych, wi-
tajàc wszystkich chlebem i solà. Za-
prezentowa∏y równie˝ krótki wyst´p,
na który z∏o˝y∏y si´ rumuƒskie taƒ-
ce i piosenki ludowe. W kolejnych
dniach odby∏y si´ warsztaty plastycz-
ne z udzia∏em dzieci i rodziców. Zor-
ganizowano te˝ wystaw´ masek kar-
nawa∏owych, na której obok wykona-
nych przez dzieci z innych krajów
znalaz∏y si´ maski wykonane przez
rodziców i dzieci z Przedszkola Samo-
rzàdowego nr 1 w Wieliszewie.
W czwartek, 1 marca, w Rumunii ob-

chodzone jest Âwi´to Wiosny „Mar-
tisor”, którego symbolem sà kokard-
ki wykonane ze sznureczków koloro-
wej we∏ny symbolizujàce szcz´Êcie
oraz radoÊç z „nowego ˝ycia”. Z tej
okazji wszyscy uczestnicy spotkania
zostali obdarowani przez dzieci ru-
muƒskie prezentami ozdobionymi
kokardkami.W trakcie pi´ciodniowe-
go pobytu przedstawiciele krajów
bioràcych udzia∏ w programie Come-
nius zwiedzili siedzib´ parlamentu
w Bukareszcie, gdzie zosta∏a zorgani-
zowana wystawa prac znanego lokal-
nego malarza Mihai Serbanesu.
Uczestnicy spotkania odwiedzili rów-
nie˝ muzeum folkloru oglàdajàc tra-
dycyjne stroje ludowe oraz wyposa-
˝enie wiejskiej chaty. Podczas spotka-
nia z burmistrzem Pucioasa wr´czone
zosta∏y drobne upominki przygotowa-

ne przez Referat Informacji i Promo-
cji Gminy oraz list od Wójta Gminy
Wieliszew Paw∏a Kownackiego.
Na spotkaniu w ramach projektu na-
uczyciele wymienili si´ przygotowa-
nymi produktami. Nasza delegacja
wr´czy∏a uczestnikom samodzielnie
wykonane cztery gry planszowe do-
tyczàce m. in. narodowych potraw, in-
strumentów i strojów ludowych oraz
p∏yt´ z nagraniem taƒca ludowego
„Krakowiak” w wykonaniu wieli-
szewskich przedszkolaków.Wymiana
ta pos∏u˝y nauce taƒców oraz bli˝sze-
mu poznaniu kultury innych naro-
dów. Na zakoƒczenie ustalona zosta-
∏a tematyka kolejnego spotkania,
które odb´dzie si´ w kwietniu, w Cze-
chach.

nn A.Budniak
M.Szacha-G∏uchowicz

W czwartek, 22 marca, na hali sportowej w Wieliszewie odby∏o si´
spotkanie m∏odzie˝y szkolnej z legendà kadry pi∏karskiej Jerzym Engelem. 

Trener polskiej kadry pi∏karskiej w Wieliszewie

Po oficjalnym powitaniu Jerzego Enge-
la przez Wójta Gminy Wieliszew rozpo-
cz´∏o si´ spotkanie, w trakcie którego
m∏odzie˝ wys∏ucha∏a historii zwiàzanej
z karierà trenerskà by∏ego selekcjonera

oraz informacji o najwi´kszym wyda-
rzeniu sportowym, jakie odb´dzie si´
w Polsce, czyli Euro 2012. Nast´pnie
m∏odzie˝ mog∏a zadawaç trenerowi
nurtujàce jà pytania m.in. o jego karie-

r´ pi∏karskà i trenerskà, o ulubione klu-
by pi∏karskie i pi∏karzy. Jerzy Engel
wspólnie ze zgromadzonà m∏odzie˝à
„ustalili” sk∏ad reprezentacji Polski
na Mistrzostwa Euro 2012. Po panelu
dyskusyjnym odby∏o si´ losowanie,
w trakcie którego 10 szcz´Êliwców wy-
gra∏o najnowszà ksià˝k´ Jerzego Enge-
la „Nikt nie rodzi si´ mistrzem” wraz
z w∏asnor´cznie przez niego z∏o˝onym
podpisem. Nast´pnie by∏ czas na zdo-
bycie podpisu od s∏awnego trenera oraz
pamiàtkowe wspólne zdj´cie.

Spotkanie by∏o bardzo emocjonujà-
ce i ciekawe, dlatego z pewnoÊcià za-
padnie na d∏ugo w pami´ci zgromadzo-
nej m∏odzie˝y. nn WD

fo
t.

M
K

fo
t.

ar
ch

.

fo
t.

W
D



4 gazeta wieliszewska xx 29 marca 2012

Historia

Po Êmierci d∏ugoletniego
wieliszewskiego
proboszcza (prawie
27 lat administrowania
parafià Wieliszew)
ksi´dza Prusiƒskiego
nast´pnym proboszczem
zosta∏ ksiàdz Henryk
Bogacki (administrowa∏
parafià w okresie
9.01.1942 – 16.02.1945).

Ksiàdz Henryk Bogacki urodzi∏ si´ 11
lipca 1896 roku w Warszawie i tam si´
wychowa∏. Uzyskawszy w 1914 roku

Êwiadectwo dojrza∏oÊci w prywatnym gim-
nazjum realnym im. Staszica wstàpi∏ do se-
minarium duchownego. Âwi´cenia kap∏aƒ-
skie otrzyma∏ 16 listopada 1919 roku z ràk
arcybiskupa K. Ruszkiewicza. Pracowa∏ ja-
ko wikariusz kolejno: 1.12.1919 – 7.01.1920
w parafii Êw. Andrzeja w ¸´czycy,
do 1.07.1920 r. w Rybnie ko∏o Sochaczewa,
do 1.03.1921 r. w koÊciele Êw. Ducha w ¸o-
wiczu, do 1.01.1923 r. Êw. Stanis∏awa na Wo-
li w Warszawie, 1.01.1927 r. w parafii Êw. Bar-
bary w Warszawie.

Nast´pnie, w okresie 1.01 – 1.06.1927 ro-
ku przebywa∏ na kuracji w Zakopanem.
Po powrocie do Warszawy otrzyma∏ nomina-
cj´ na kapelana w Aninie w kaplicy drew-
nianej ówczesnej parafii Zerzeƒ. Przebywa∏
tam do 9 stycznia 1942 roku. W czasie tym
powi´kszy∏ kaplic´, dobudowa∏ wie˝´ i za-
troszczy∏ si´ o kupno 4 mórg ziemi na plac
pod koÊció∏ i 10 mórg na cmentarz grzebal-
ny, w nast´pstwie czego nastàpi∏o potem
usamodzielnienie parafii w Aninie.W sierp-
niu 1939 r. otrzyma∏ nominacj´ na probosz-
cza parafii Józef ko∏o Otwocka, lecz ze wzgl´-
du na wybuch wojny nie zdo∏a∏ jej objàç.

9 stycznia 1942 roku ksiàdz Bogacki zo-
sta∏ proboszczem w parafii Wieliszew, któ-
ra by∏a wówczas jeszcze w dekanacie radzy-
miƒskim.

Niestety ksiàdz Bogacki trafi∏ na bardzo
trudny okres dla swoich parafian – okres wy-
gnania. 14 wrzeÊnia 1944 roku w obliczu za-
gro˝enia zbli˝ajàcego si´ frontu Niemcy
przeprowadzili wyp´dzenie mieszkaƒców
Wieliszewa. Niektórzy trafili do obozu przej-
Êciowego w Forcie nr 1 Twierdzy Zakroczym-
skiej. Przebywali tam w fosach, otoczeni wy-
sokim 15 – metrowym murem. Na wierzchu
wa∏ów znajdowa∏y si´ zasieki z drutu kolcza-
stego oraz posterunki z karabinami maszy-
nowymi i krà˝àce warty. WÊród wi´zionych
ludzi byli ksi´˝a: Józef Pautynowicz (Pa∏ty-
nowicz) z koÊcio∏a Êw. Floriana na Pradze,
oraz ksiàdz Henryk Bogacki – proboszcz i Le-
on Kotyƒski – m∏ody wikary, obaj z Wielisze-
wa. Oni zainicjowali w obozie odprawianie
nabo˝eƒstwa.

Lato 1944 r. by∏o suche i dlatego póêniej
brakowa∏o wody w studniach. W studni za-
kroczymskiego klasztoru Ojców Kapucynów

Krzysztof Klimaszewski

wody nie brakowa∏o i komendant obozu
zwróci∏ si´ do brata Redemptusa o wod´.
Brat zgodzi∏ si´, ale w zamian poprosi∏
o zwolnienie ksi´dza Pa∏tynowicza. Komen-
dant zwolni∏ równie˝ ksi´˝y wieliszew-
skich wikarego Kotyƒskiego i proboszcza
Bogackiego. Ksi´˝a zamieszkali w klaszto-
rze, w którym nie by∏o kap∏anów (po Êmier-
ci ojca Cyryla rozstrzelanego przez Niem-
ców) i odprawiali msze Êwi´te w chórze za-
konnym.

Po upadku Powstania Warszawskiego
ksi´˝a Bogacki i Pa∏tynowicz chcieli udaç si´
do Warszawy. Brat Redemptus wystara∏ si´
im o przepustk´. Po ich wyjeêdzie msze od-
prawia∏ ksiàdz Leon Kotyƒski – póêniejszy
notariusz Kurii Metropolitalnej.

Próby wymordowania wi´êniów na For-
cie I nie powiod∏y si´ Niemcom, gdy˝ fakt
ich przetrzymywania sta∏ si´ bardzo g∏oÊny.
W tej sytuacji okupant zmieni∏ plany: wi´ê-
niów przetransportowano do obozów
w Niemczech, a cz´Êç z nich – sprawniej-
szych fizycznie – u˝yto jako si∏y roboczej
do prac fortyfikacyjnych w okolicach Nie-
por´tu.

Ksiàdz Kotyƒski – wikariusz wieliszew-
ski o ma∏o zosta∏by zastrzelony przez
Niemców. Pewnego razu Niemcy zrobili
plandeki na pokrycie samochodów z du˝e-
go obrazu przedstawiajàcego m´czeƒstwo
Êw. Wawrzyƒca patrona klasztoru. Ksiàdz,
pokazujàc na samochód nakryty rozcià-
gni´tym obrazem, zawo∏a∏ g∏oÊno po nie-
miecku „to brak kultury”. Podoficer z sa-
mochodu z∏apa∏ za rewolwer i chcia∏ go za-
biç. W obronie ksi´dza stanà∏ podoficer
˝andarmerii polowej. Obraz jednak nie zo-
sta∏ zwrócony bo by∏ bardzo zniszczony.
W styczniu 1945 r. ksiàdz Kotyƒski podczas
ofensywy wojsk radzieckich by∏ jeszcze
w klasztorze w Zakroczymiu, wyjecha∏ tyl-
ko na tydzieƒ z chorym na nogi bratem Ru-
finem. Jednak dzia∏ania frontowe spowo-
dowa∏y, i˝ wszyscy w obawie przed Êmier-
cià uciekali aby dalej od frontu, równie˝
i ksiàdz Kotyƒski.

Ksiàdz Bogacki wróci∏ do Wieliszewa 15
lutego 1945 roku. Niestety, jak sam zapisa∏
w swoim ̋ yciorysie, zasta∏ tam spalony drew-
niany koÊció∏, budynki gospodarcze spalo-
ne, spalonà organistówk´, plebani´ w po∏o-
wie zrujnowanà, parafi´ w 80% zniszczonà.
Wszystkie rzeczy i utensylia [narz´dzia,
przybory, sprz´t – akcesoria] koÊcielne by-
∏y zniszczone lub skradzione. Wychodzàc
z Wieliszewa we wrzeÊniu ksiàdz zabra∏ ze
sobà jedynie bielizn´ i par´ drobiazgów. Je-
go wszystkie rzeczy osobiste, meble, ubra-
nie, poÊciel, ksià˝ki równie˝ zosta∏y rozkra-
dzione i zniszczone.

16 lutego 1945 roku ksiàdz Bogacki z∏o-
˝y∏ w Kurii Metropolitarnej pisemnà rezy-
gnacj´1 z probostwa w Wieliszewie.

Niniejszym zwracam si´ z proÊbà
o zwolnienie mnie z obowiàzków probosz-
cza parafii Wieliszew dek. Radzymin ze
wzgl´du na z∏y stan mojego zdrowia i kon-
ferowanie mi probostwa parafii Koz∏ów
Szlachecki dekanat. sochaczewskiego, pa-

rafii która jest daleko mniejsza od para-
fii Wieliszew.

Kuria rezygnacj´ przyj´∏a i skierowa∏a
ksi´dza do administrowania parafià Koz∏ów
Szlachecki. PrzejÊciowo obowiàzki admini-
stratora parafii Wieliszew do poczàtkowych
dni czerwca 1945 roku pe∏ni∏ ksiàdz Paulin
Bors proboszcz Niepor´tu.

Ksiàdz Bogacki od 10 czerwca 1947 roku
zosta∏ proboszczem w Czerniewicach w de-
kanacie rawskim. Prawie dwa miesiàce, bo
od 1 grudnia 1952 do 29 stycznia 1953 roku
ksiàdz przebywa∏ w szpitalu powiatowym
w Rawie Mazowieckiej z powodu wylewu
krwawego do mózgu na tle choroby nadci-
Ênieniowej i stwardnienia t´tnic z pora˝e-
niem po∏owicznym lewostronnym i niestety
nie by∏ ju˝ zdolny do pracy duszpasterskiej.

Zmar∏ 25 kwietnia 1958 roku, a pogrzeb
odby∏ si´ trzy dni póêniej.

nn

1 Archiwum Kurii Warszawskiej – akta
osobowe ksi´dza Henryka Bogackiego.

Ks. Henryk Bogacki
proboszczem w Wieliszewie

Koniec wiosny 1942 roku – uczniowie i siedzàcy w Êrodku nauczyciele

od lewej nauczyciel w-f My˝ejewski, Jarmu˝yƒska,

ksiàdz proboszcz Henryk Bogacki,

kierownik szko∏y Feliks Lesiak, ksiàdz wikary Stanis∏aw DyÊkowski,

polonistka Babich, matematyk Skalski przed budynkiem szko∏y

w Wieliszewie.

Fragment ˝yciorysu napisany w∏asnor´cznie przez ksi´dza Henryka Bogackiego
w którym opisa∏ okres probostwa w Wieliszewie. èród∏o: Archiwum Kurii
Warszawskiej – akta osobowe ksi´dza Henryka Bogackiego

Ksiàdz proboszcz 

Henryk Bogacki

1%
PRZEKA˚

Co roku ka˝dy z nas wype∏nia zezna-
nie podatkowe. Nie zapomnijmy
o tym, ˝e nie ponoszàc ˝adnych do-
datkowych kosztów mo˝emy wspo-
móc najró˝niejsze organizacje po˝yt-
ku publicznego, z których us∏ug lub
tez pomocy mo˝e korzystaç wielu lu-
dzi.Warto mieç chocia˝ jednoprocen-
towy wp∏yw na to, jak zostanie wy-
korzystany nasz podatek. Swój 1%
podatku mo˝na przekazaç na: 
nn BartuÊ Romanowski

KRS 0000037904,
Fundacja Dzieciom 
„Zdà˝yç z Pomocà”,
cel szczegó∏owy:
12134 Romanowski Bartosz

nn „Dàb” Wieliszew
KRS 0000270261,
Fundacja Studencka 
„M∏odzi M∏odym”,
w CEL 1% wpisz: 
„DÑB” WIELISZEW
strona www: 
www.dab-wieliszew.futbolowo.pl

nn Jakub Dzi´gielewski
KRS 0000037904,
Fundacja Dzieciom 
„Zdà˝yç z Pomocà”,
cel szczegó∏owy: 
Jakub Dzi´gielewski

nn Micha∏ Szymaƒski
KRS 0000037904,
Fundacja Dzieciom 
„Zdà˝yç z pomocà”,
informacje uzupe∏niajàce:
6946 Micha∏ Szymaƒski syn
Agnieszki. Wi´cej info:
www.michalautyzm.pl

nn OSP w Ka∏uszynie
KRS 0000116212,
cel szczegó∏owy: 
OSP Ka∏uszyn,
ul. Mickiewicza 7
05-124 Skrzeszew.
„Pomagajàc nam, stra˝akom
– pomagasz sobie”

nn Program „Równe Szanse”
Fundacji Batorego
KRS 0000 101194 
wi´cej info:
www.1procent.batory.org.pl

nn Stacja opieki medycznej
CARITAS w Wieliszewie
KRS 0000223182,
cel szczegó∏owy: Stacja opieki
medycznej w Wieliszewie.

nn Szpital w Nowym Dworze
Mazowieckim
KRS: 0000161803,
cel szczegó∏owy: dla szpitala
w Nowym Dworze Mazowieckim

P∏açmy podatki tam gdzie mieszkamy – to proste wystarczy ZAP-3
Udzia∏ w podatku od osób fizycznych i osób
prawnych to g∏ówny dochód gminy. 37% z po-
datku p∏aconego przez mieszkaƒców wraca
do Gminy i w prosty sposób przek∏ada si´
na realizacj´ potrzebnych us∏ug i inwestycji.
Dzi´ki zmianie przepisów nie ma ju˝ koniecz-
noÊci bycia zameldowanym, aby p∏aciç podat-
ki w miejscu zamieszkania.Wype∏niajàc PIT,
wystarczy wskazaç jako miejsce zamieszka-
nia Gmin´ Wieliszew oraz do∏àczyç wype∏nio-
ny formularz aktualizacyjny ZAP-3. Dokumen-
ty te mo˝na z∏o˝yç osobiÊcie w Urz´dzie Skar-
bowym lub wys∏aç pocztà.

Korzystajàc z publicznego transportu,
wysy∏ajàc dzieci do szko∏y, narzekajàc
na brak chodnika czy przyzwoitej drogi, pa-
mi´tajmy, ˝e jakoÊç us∏ug i iloÊç nowych in-
westycji uzale˝niona jest od dochodów Gmi-

ny, a te w przewa˝ajàcej mierze pochodzà
z udzia∏u w podatkach od osób fizycznych
i prawnych. Zamo˝noÊç naszej Gminy uza-
le˝niona jest wi´c od zamo˝noÊci mieszkaƒ-

ców i ich rzetelnoÊci w p∏aceniu podatków.
Pomó˝my rozwijaç si´ naszej Gminie.
èród∏o: http://jozefoslaw24.pl/2012/02/plac-
my-podatki-tam-gdzie-mieszkamy/ nn WD

Wieliszew

O wyjazd na letni obóz szkoleniowy Akademii Ajax do Amsterdamu walczà nasi
najm∏odsi pi∏karze. G∏osujmy na nich w ramach akcji Szkó∏ki Pi∏karskie NIVEA.

G∏osujmy na naszych pi∏karzy
Sto szkó∏/klubów, które zdob´dà naj-
wi´kszà liczb´ punktów w g∏osowaniu
internautów, zostanie obj´tych patro-
natem Szkó∏ek Pi∏karskich NIVEA
i otrzyma dost´p do programu szkole-
niowego Akademii Ajax Amsterdam.
Trenerzy odb´dà czterodniowe szkole-
nie prowadzone przez specjalistów
z Akademii Ajax Amsterdam.

W ramach nagrody ka˝da ze stu
szkó∏/klubów otrzyma równie˝ koszul-
ki dla zawodników oraz pakiet sprz´-
tu sportowego niezb´dny do przepro-
wadzenia programu szkolenia Akade-
mii Ajax Amsterdam (bramki, pi∏ki,
reboundery, pacho∏ki, stopery, magne-

tyczne tablice dla trenerów i inne).
Dziesi´ç szkó∏ek, które zdob´dà naj-
wi´kszà liczb´ punktów za prowadze-
nie treningów zgodnie z programem
treningowym Akademii Ajax Amster-
dam oraz aktywne zdawanie relacji
z post´pu zawodników, zostanie zapro-
szonych do udzia∏u wTurnieju Szkó∏ek
Pi∏karskich NIVEA w czerwcu 2013.
SzeÊç zwyci´skich dru˝yn Turnieju,
wraz z trenerami, wyjedzie na letni
obóz szkoleniowy Akademii Ajax
do Amsterdamu.

Wesprzyjmy naszych najm∏odszych
pi∏karzy g∏osujàc na nich na stronie
www.szkolkinivea.pl nn MK
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Katecheza/˚yczenia

TTeeggoorroocczznnee  ÂÂwwii´́ttaa  WWiieellkkaannooccnnee  kkoolleejjnnyy  rraazz  ww oossttaattnniicchh  llaattaacchh  bb´́ddzziieemmyy  pprrzzee˝̋yywwaaçç
ww aattmmoossffeerrzzee  ggoorrsszzààccyycchh  ssppoorróóww  ii ddyysskkuussjjii  sspprroowwaaddzzoonnyycchh  ddoo ppoozziioommuu  sszzuukkaanniiaa  ooddppoowwiieeddzzii
nnaa ppyyttaanniiee,,  cczzyy  lliittuurrggiioomm  wwiieellkkaannooccnnyymm  pprrzzeewwooddnniicczzàà,,  ww mmyyÊÊll  ss∏∏óóww  pprreemmiieerraa  rrzzààdduu  „„ÊÊwwii´́ttee
kkrroowwyy””,,  cczzyy  ttee˝̋  ppooss∏∏aannii  pprrzzeezz  ZZmmaarrttwwyycchhwwssttaa∏∏eeggoo  eewwaannggeelliicczznnii  ÊÊwwiiaaddkkoowwiiee  ii nnaauucczzyycciieellee,,
ttaaccyy  ssaammii  jjaakk  rryybbaaccyy,,  cchh∏∏ooppii  ii cceellnniiccyy  pprrzzyycchhooddzzààccyy  zz ggaalliilleejjsskkiicchh  ppóóll,,  jjeezziioorr  ii uurrzz´́ddóóww,,
nniioossààccyy  nnaamm  „„sskkaarrbb  ww nnaacczzyynniiaacchh  gglliinniiaannyycchh””..  

Cudu Zmartwychwstania Jezusa. Gdyby
Chrystus nie zmartwychwsta∏, daremna by
by∏a nasza wiara (1Kor 15,17). Powstanie

Chrystusa otworzy∏o nam bram´ do raju. Powsta-
nie Chrystusa dowiod∏o, ˝e Mi∏oÊç Boga do cz∏o-
wieka jest pot´˝niejsza ni˝ Êmierç. Powstanie
Chrystusa ukaza∏o g∏´bi´ naszego pokrewieƒstwa
z Bogiem.

Zanim przyszed∏ ten dzieƒ by∏a Niedziela Palmo-
wa. Rozradowany t∏um krzycza∏ i Êpiewa∏ dla Chry-
stusa Hosanna. Tysiàce ludzi, którzy Go znali, oto-
czy∏o Go z radoÊcià i chcia∏o, aby On mia∏ wp∏yw
na ich ̋ ycie spo∏eczne. By∏ ich autorytetem.To dzieƒ
sukcesu Jezusa. Up∏yn´∏o kilka dni, a inni otoczy-
li Jezusa i krzyczeli do Pi∏ata: Ukrzy˝uj Go.

Jezus umie cieszyç si´ sukcesem i umie ponieÊç kl´-
sk´.To dwie umiej´tnoÊci, których mo˝emy si´ w Je-
zusowej szkole nauczyç. MàdroÊç cz∏owieka polega
mi´dzy innymi na ich opanowaniu i posiadaniu.Ten,
kto w swoim ̋ yciu postawi tylko na sukcesy wczeÊniej
czy póêniej poniesie wielkà kl´sk´. Nie da si´ prowa-
dziç ˝ycia na samych sukcesach. Ten, kto ponosi sa-
me kl´ski, a nie umie odnosiç sukcesów, zginie z ko-
lei w kompleksach wype∏niony w∏asnym l´kiem.

Ewangelia podpowiada nam, ˝e do dobrego ˝y-
cia nale˝y opanowaç sztuk´ odnoszenia sukcesów
i sztuk´ ponoszenia kl´ski. Jezus nas tego uczy, On
te sztuki opanowa∏. Ostatecznie w ˝yciu poniós∏
wielkà kl´sk´, wydawa∏o si´, ˝e druzgocàcà, bo Go
zamordowano. Za trzy dni jednak odniós∏ wielki
sukces, bo wyszed∏ z grobu i wszed∏ do domu Oj-
ca.Wchodzàc w Wielki Tydzieƒ warto odpowiedzieç
sobie na pytanie, w jakim stopniu umiemy odno-
siç sukcesy i w jakim stopniu umiemy ponosiç kl´-
ski. Trzeba umieç jedno i drugie.

Dom, do którego odszed∏ Jezus, jest celem nasze-
go ziemskiego w´drowania. On nadaje sens nasze-
mu ˝yciu. Ka˝dy dom tu na ziemi, choçby bardzo

szcz´Êliwy, jest tylko przejÊciowy. Dzi´kujmy Jezu-
sowi za objawienie nam tej prawdy. Dom w ∏onie
matki na klika miesi´cy. Dom na ziemi w gronie bli-
skich na kilka lub kilkadziesiàt lat. Grób to równie˝
pokój przejÊciowy.Tylko data naszego zmartwych-
wstania nie jest nam znana.Ale Dom Ojca to szcz´-
Êcie wieczne, wi´c warto do niego zmierzaç.

JeÊli wierz´, ˝e Chrystus naprawd´ zmartwych-
wsta∏ – nie narzekam, aby smutek nie zala∏ niczym
powodziowa fala mojego serca. JeÊli wierz´, ˝e Chry-
stus naprawd´ zmartwychwsta∏ – jestem cz∏owie-
kiem wdzi´cznym, bo wdzi´cznoÊç pokonuje smutek
i otwiera drog´ do Boga. JeÊli wierz´, ˝e Chrystus
naprawd´ zmartwychwsta∏ – karmi´ swojà dusz´
w cz´stej Komunii Êwi´tej, w ka˝dà niedziel´.

ChrzeÊcijanin, który wierzy w zwyci´stwo Chry-
stusa, nie pozwoli, aby w jego sercu rodzi∏ si´ smu-
tek. JeÊli Chrystus zwyci´˝y∏ Êmierç, piek∏o i sza-
tana – to ja wierzàc w Jego zwyci´stwo mog´ zwy-
ci´˝aç to wszystko, co mnie przygniata do ziemi i nie
pozwala patrzeç w gór´. Mocà Chrystusowego zmar-
twychwstania mog´ pokonywaç wszelkie ogranicze-
nia, grzech i z∏oÊç. Nie ma takiego grzechu i takie-
go na∏ogu, z którego przy pomocy Zmartwychwsta-
∏ego nie da∏oby si´ cz∏owieka uwolniç.

Nie bójcie si´, dobro jest mocniejsze od z∏a, ∏a-
ska mocniejsza od grzechu, ˝ycie mocniejsze
od Êmierci.

Alleluja.
nn ks. Krzysztof Krupa

Tylko autentycznie religijne zaanga˝owanie nie
przeszkodzi∏o pierwszym wierzàcym w Chrystu-
sa przyjàç prawdy z ust grzesznej Marii Magda-
leny „Jezus zmartwychwsta∏”, pozosta∏ym, okaza-
∏o si´, ˝e bli˝ej jest do Judaszowego pryncypial-
nego zgorszenia, które Judasz wyrazi∏ na widok
Marii Magdaleny namaszczajàcej w domu fary-
zeusza Szymona nogi Jezusowi drogocennym ole-
jem nardowym mówiàc: „Czemu to nie sprzeda-
no tego olejku za trzysta denarów, a pieni´dzy nie
rozdano ubogim?”

Jak˝e wielu dziÊ jest takich, którzy mogliby ucho-
dziç za Êwi´tego Paw∏a, gdyby jednak nie to, ˝e bli˝-
szy psychicznie jest im Judasz, który du˝à podat-
noÊç na zgorszenia ∏àczy z brakiem osobistych za-
sad. Duchowe wnuki stalinowców i dzieci
komunistów niczym Judasz, kolejny raz rzuca-
jà 03% srebrników na pod∏og´ w Êwiàtyni zapatrze-
ni w swoje szlachetne oburzenie, pomimo ̋ e ukrzy-
˝owanie nast´puje na krzy˝u z puszek po piwie.

Jezusa skazali na Êmierç, nie jakieÊ chamy, ale
ci którzy uchodzili za wzór religijnoÊci.To oni w∏a-
Ênie w tym miejscu, gdzie chcieli byç nieskazitel-
nie religijni pope∏nili najwi´kszà bezbo˝noÊç – od-
rzucili Boga. Ich sumienia sta∏y si´ studnià z któ-
rej pili wod´ przecedzajàc komara, a nie widzieli,
˝e w niej gnije wielb∏àd. Jezusa skazali na Êmierç
rzymianie, którzy chcieli uchodziç za wzór cywi-
lizacyjnego post´pu i prawa. I w∏aÊnie w tym miej-
scu, gdzie najbardziej chcieli byç wzorem sprawie-
dliwoÊci dopuÊcili si´ najwi´kszej niesprawiedli-
woÊci skazujàc na Êmierç absolutnie niewinnego
cz∏owieka Jezusa.

Nie wiemy w jakich szatach ukaza∏ si´ Zmar-
twychwsta∏y Pan, z szat zosta∏ ograbiony. Nie uka-
za∏ si´ ani Pi∏atowi ani arcykap∏anom. Ukaza∏ si´
swoim uczniom. Nie odwo∏a∏ za zdrad´ ze stano-
wiska pierwszego wÊród aposto∏ów Êw. Piotra, cho-
cia˝ to Jan ewangelista do koƒca wytrwa∏ pod krzy-
˝em razem z niewiastami i Matkà i to Jan powi-

nien po ludzku byç
pierwszym z aposto-
∏ów, a nie Piotr.

Prze˝ywajàc kolejne
Êwi´ta wielkanocne nie na-
rzucajmy na ramiona Jezusa
˝adnych szat, bo albo b´dzie to p∏aszcz szkar∏at-
ny, który mia∏ ukryç przed oczami ludzi ubiczo-
wanie i pi∏atowà chwiejnoÊç, albo b´dà to szaty
zmyÊlone, ska˝one naszà wyobraênià. Naszymi
p∏aszczami s∏aliÊmy drog´ Jezusowi w Niedziel´
Palmowà wo∏ajàc: „Hosanna Synowi Dawidowe-
mu”. Og∏aszajmy osobiÊcie Êwiatu to zwyci´stwo:
„Chrystus Zmartwychwsta∏”. Jeszcze nie tak daw-
no nie mieliÊmy przydzia∏u papieru, aby na piÊmie
to zwyci´stwo og∏aszaç, dziÊ nie mamy przydzia-
∏u na multipleksie. Widocznie wolà Pana na dziÊ
jest, abyÊmy osobiÊcie stali si´ Êwiadkami mocy
Jego zmartwychwstania.

nn ks. Jan Go∏embiewski

Niech b´dzie pochwalony
Jezus Chrystus. Dzieƒ
Zmartwychwstania
Paƒskiego jest pi´kny
i radosny z powodu
wspomnienia
najwspanialszego cudu, jaki
kiedykolwiek si´ wydarzył. 

Zmartwychwstanie

Ca∏y nowotestamentalny
kerygmat zosta∏ opracowa-

ny w Êwietle zmartwychwstania. Doprowadza on
do lepszego zrozumienia tajemnicy zmartwychwstania,
a równoczeÊnie je oÊwietla i wyjaÊnia ca∏e ˝ycie, m´-
k´ i Êmierç Pana Jezusa. Podstawà opisu zmartwych-
wstania jest fakt dziejowy. Zosta∏ on zrelacjonowany
w ustnej katechezie i opracowany teologicznie przez
redaktorów Ewangelii. Przed pojawieniem si´ ewan-
gelicznych opisów zmartwychwstanie by∏o przedmio-
tem wiary, znajdujàcym odbicie w nauczaniu Êw. Paw-
∏a. Najstarszym opisem jest fragment Pierwszego Li-
stu Êw. Paw∏a do Koryntian (15,3-8).
Istotnym problemem jest prawdziwoÊç zmartwych-
wstania. Tu pojawiajà si´ s∏owa Êw. Paw∏a: „…jeÊli
Chrystus nie zmartwychwsta∏, daremne jest nasze na-
uczanie, pró˝na jest tak˝e nasza wiara” (1Kor 15,14). Re-
lacje o zmartwychwstaniu zawarte w Ewangeliach ma-
jà wiele wspólnych elementów, ale pojawiajà si´ tak-
˝e ró˝nice. Nie mo˝na odtworzyç kroniki zdarzeƒ,
które rozpatrujemy w Êwietle wiary. Pomaga w tym
teologia.Tu trzeba si´gnàç do zapowiedzi Starego Te-
stamentu odnoszàcych si´ do Chrystusa jako Mesja-
sza i Zbawiciela. Ilustracjà tego jest scena z ucznia-
mi zdà˝ajàcymi do Emaus. Znali doskonale Stary Te-
stament, ale go nie rozumieli. Dopiero Chrystus
po swoim zmartwychwstaniu pomóg∏ im zrozumieç
istotnà prawd´ zbawienia. ObecnoÊç niewiast i Êw. Pio-

tra przy pustym grobie sk∏ania do tych samych wnio-
sków. DoÊwiadczenie Êw. Paw∏a pod Damaszkiem jest
dope∏nieniem tych faktów. Wiara i kerygmat Nowe-
go Testamentu opierajàc si´ na zmartwychwstaniu, do-
piero wtedy sà zrozumia∏e, kiedy bazujà na rzeczywi-
stym fakcie.

Dla wszystkich wierzàcych istotnym staje si´
prze˝ywanie Êwiàt w wymiarze liturgicznym. Centrum
tego Êwi´towania jest Wigilia Paschalna, którà Êw.Au-
gustyn okreÊli∏ jako „matk´ wszystkich czuwaƒ”.
W poczàtkach chrzeÊcijaƒstwa Wielkanoc nie by∏a jed-
nym ze Êwiàt, lecz „Êwi´tem Êwiàt”. KoÊció∏ naszych
czasów odkry∏ na nowo g∏´boki sens Wielkanocy ja-
ko Êwi´towanie Misterium Paschalnego. Wielki Ty-
dzieƒ stanowi centrum roku liturgicznego, a w sercu
Wielkiego Tygodnia mamy Wigili´ Paschalnà. W tym
najwa˝niejszym momencie Wielkiej Nocy obchodzi-
my tajemnic´ odkupienia ludzkoÊci. Dzi´ki naszemu
zjednoczeniu z Chrystusem przez wiar´ i chrzest je-
steÊmy g∏´boko zwiàzani z Nim w Êmierci i zmartwych-
wstaniu.W obchodach misterium Paschalnego KoÊció∏
Êwi´tuje swoje przejÊcie ze Êmierci do ˝ycia.

Znamienne jest to, ˝e najwi´ksze Êwi´to chrzeÊci-
jaƒskie – Zmartwychwstanie Paƒskie – nie zaowoco-
wa∏o obfitoÊcià dzie∏ w literaturze polskiej. „Zwyci´z-
ca Êmierci, piek∏a i szatana”, „Otrzyjcie ju˝ ∏zy, p∏a-
czàcy” wo∏ajà radoÊnie pieÊni wielkanocne,
za poÊrednictwem których modlà si´ chrzeÊcijanie

wszystkich wyznaƒ do zmartwychwsta∏ego Pana.
Najstarsza pieÊƒ wielkanocna pochodzi z XIV wieku.
Jest to t∏umaczenie trzeciej zwrotki utworu ∏aciƒskie-
go „Deus omnipotens” (Bóg wszechmogàcy) – „Chry-
stus z martwych wsta∏ je (st)”. Z tego okresu pocho-
dzi pieÊƒ „Przez Twe Êwi´te z martwy wstanie”. War-
to si´gnàç do utworów Artura Oppmana „Chrystus
zmartwychwsta∏y” i W∏adys∏awa Syrokomli „MyÊli
w dzieƒ zmartwychwstania”.

Wszystkim Parafianom i Czytelnikom ̋ ycz´ g∏´bo-
kiej wiary prowadzàcej do radoÊci zmartwychwstania.
Niech obecnoÊç Jezusa Chrystusa Zmartwychwsta∏e-
go ubogaca nasze ˝ycie prowadzàc je do pe∏ni zjed-
noczenia z Bogiem w Jego ∏asce i mi∏oÊci.

nn ks. Grzegorz Kucharski

WIELKANOCNE 
ÂWI¢CENIE 
POKARMÓW
W sobot´, 7 kwietnia, o godz. 10.00, 
w Gminnym Centrum Kultury odb´dzie si´
wspólna modlitwa, Êwi´cenie pokarmów 
oraz zło˝enie ˝yczeƒ wielkanocnych. 
Koszyczki mo˝na przynosiç ju˝ od godz. 9.00.

Zdrowych, pogodnych Âwiàt Wielkanocnych, 
pe∏nych wiary, nadziei i mi∏oÊci 
˝ycz´ wszystkim Mieszkaƒcom Gminy Wieliszew. 
Radosnego, wiosennego nastroju, 
serdecznych spotkaƒ w gronie rodzinnym 
i wÊród przyjació∏ 
oraz Weso∏ego ALLELUJA. Radny Gminy Wieliszew

Jacek Marek Kuciƒski
••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••

Najserdeczniejsze ˝yczenia 
zdrowych, radosnych i spokojnych 
Âwiàt Wielkiej Nocy, 
odpoczynku w rodzinnym gronie, 
wiosennego optymizmu w ˝yciu osobistym i zawodowym 

˝yczy Gra˝yna Kwiatkowska
••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••

Radosnych Âwiàt Zmartwychwstania Paƒskiego 
oraz B∏ogos∏awieƒstwa Bo˝ego. 
Niech Zmartwychwsta∏y Chrystus 
obudzi w nas to, co uÊpione, 
o˝ywi to, co jeszcze martwe, 
niech Êwiat∏o Jego s∏owa 
prowadzi nas przez ˝ycie w radoÊci i pokoju

˝yczy
Andrzej Snopek

••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••

Niech pogodny nastrój Âwiàt Wielkanocnych 
wniesie w nasze serca pe∏ni´ wiary, nadziei i mi∏oÊci, 
a atmosfer´ wype∏ni radoÊç wspólnego Êwi´towania. 
Wszystkiego dobrego z okazji Âwiàt ˝yczy

Janusz CieÊliƒski
••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••

Pogodnych, pe∏nych nadziei 
Âwiàt Wielkanocnych. 
Niech serdecznoÊç promienieje w nas jasnym blaskiem, 
a radoÊç wspólnego Êwi´towania da nam si∏´, 
by z wiarà i nadziejà patrzeç w przysz∏oÊç. 
Weso∏ego Alleluja ˝yczy

¸ukasz Mi´tek
••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••

Niech te Âwi´ta Wielkanocne b´dà pe∏ne nadziei i wiary,
Niech Chrystus Zmartwychwsta∏y przyniesie
wiosenne kwiaty radoÊci, mi∏oÊci, spokoju i szcz´Êcia.
Najlepsze ˝yczenia dla wszystkich
Mieszkaƒców Gminy Wieliszew

Magdalena Donat
••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••

Wiosennych, pogodnych, pi´knych 
Âwiàt Wielkanocnych 
sp´dzonych w atmosferze rodzinnego ciep∏a.
Niech Êwiàteczny nastrój radoÊci i pojednania 
pozwoli nam w pe∏ni prze˝yç tajemnic´ Zmartwychwstania. 
Weso∏ego Alleluja ˝yczy

Marcin Fabisiak
••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••

˚yczenia Radosnych Âwiàt Wielkanocnych
wype∏nionych nadziejà budzàcej si´ do ˝ycia wiosny, 
pogody w sercu i radoÊci p∏ynàcej 
z faktu Zmartwychwstania Paƒskiego.
Niech te Âwi´ta Wielkanocne sp∏ynà rzekà Boskiej mocy,
otuliwszy Wasze serca spokojem i radoÊcià.
˚ycz´ wszystkim mieszkaƒcom Micha∏owa-Reginowa 
oraz ca∏ej Gminy Wieliszew chwili refleksji i chwil radoÊci, 
sp´dzonych wspólnie przy rodzinnym stole.

Sylwester Przybysz
Radny Gminy Wieliszew 

••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••

Z okazji zbli˝ajàcych si´ Âwiàt Wielkanocnych, 
wszystkim mieszkaƒcom Gminy Wieliszew 
sk∏adam najserdeczniejsze ˝yczenia: 
ciep∏ych, pe∏nych radosnej nadziei Âwiàt, 
du˝o wiosennego optymizmu,
smacznego jajka, mokrego dyngusa, 
serdecznych spotkaƒ przy Êwiàtecznym stole,
przyjaznych rozmów, mi∏ych gestów 
i wszelkiej pomyÊlnoÊci 

Grzegorz Bieƒkowski
•••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••

Z okazji nadchodzàcych Âwiàt Wielkiej Nocy 
wszystkim mieszkaƒcom wsi Olszewnica Nowa i Ka∏uszyn 
˝ycz´ zdrowych, radosnych Âwiàt Wielkiej Nocy 
i obfitoÊci ¸ask Bo˝ych na ka˝dy zwyk∏y dzieƒ.

Radny Grzegorz Zbroch
••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••

Radosnych Âwiàt Wielkanocnych 
wype∏nionych nadziejà budzàcej si´ do ˝ycia wiosny 
i wiarà w sens ˝ycia, pogody w sercu i radoÊci p∏ynàcej 
z faktu Zmartwychwstania Paƒskiego oraz smacznego Âwi´conego 
w gronie najbli˝szych osób ˝yczy Wszystkim Dyrektorom, Nauczycielom,
Pracownikom administracji i obs∏ugi, Uczniom i Ich Rodzinom 
– Dyrektor Samorzàdowej Administracji Placówek OÊwiatowych, Jacek Banaszek
••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••

Z okazji zbli˝ajàcych si´ Âwiàt Wielkanocnych, 
sk∏adamy najserdeczniejsze ˝yczenia: 
du˝o zdrowia, radoÊci, mnóstwo wiosennego optymizmu, samych
sukcesów, a tak˝e odpoczynku w rodzinnym gronie. Niech ka˝dy
z nas wykorzysta ten czas jak najlepiej.

Radny Jan So∏tys i Radny Artur Mi´tek

Zmartwychwstanie Paƒskie 2012
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Wroku bie˝àcym zakoƒ-
czone zostanà dwie zna-
czàce inwestycje. Jed-

nà jest adaptacja (a w∏aÊciwie

budowa od podstaw) budynku
OSP w Ka∏uszynie na potrzeby
sali zebraƒ z zapleczem socjal-
nym.W wyniku rozmów i uzgod-
nieƒ z wykonawcà jest szansa
na zakoƒczenie inwestycji
przed ostatecznym terminem.
W nowym obiekcie planowane
jest zorganizowanie obchodów
Dnia Stra˝aka.

Drugà inwestycjà, której zakoƒ-
czenie nastàpi w tym roku, jest
budowa obiektów sportowych ze
Êwietlicà Êrodowiskowà w Krubi-
nie. Prowadzone jeszcze w ubie-
g∏ym roku dzia∏ania wykonawcy
na obiekcie budzi∏y wiele wàtpli-
woÊci co do jakoÊci i terminu wy-
konania inwestycji. Jednak
od stycznia br. na placu budowy
pojawi∏y si´ ekipy budowlane
ró˝nych bran˝ i pod czujnym
okiem inspektora nadzoru przy-
stàpi∏y do prac budowlanych i wy-
koƒczeniowych.Tempo robót jest
jak dotàd zadowalajàce, co pozwa-
la mniemaç, i˝ termin zakoƒcze-
nia inwestycji nie zostanie prze-
kroczony, a nawet mo˝e byç skró-
cony. Jednak obok dobrych
wiadomoÊci z placu tej budowy
mam tak˝e i te gorsze. Dotyczà
one problemu odwodnienia obiek-

tu, który zosta∏ zlokalizowany
w niecce, na gruncie niestabil-
nym, o wysokim poziomie wód
gruntowych. Ostatni rok i ekstre-
malne warunki klimatyczne poka-
za∏y, ˝e odwodnienie zapropono-
wane w projekcie nie jest wystar-
czajàce i do pomieszczenia
gara˝owego sp∏ywajà wody opado-
we. Wymusza to opracowanie do-
datkowego projektu odwodnienia
terenu oraz zabezpieczenia obiek-
tu przed nap∏ywem wód po-
wierzchniowych. Wst´pnie prze-
widuje si´ odprowadzenie wód
opadowych kana∏em do znajdujà-
cego si´ w pobli˝u rowu meliora-
cyjnego. Trwajà rozwa˝ania
nad technologià, jaka powinna
byç zastosowana, aby skutecznie
zapobiec zalewaniu obiektu. Nie-
wykluczone, i˝ b´dzie konieczne
zastosowanie przepompowni wód
opadowych. Konsekwencjà wspo-
mnianych wy˝ej robót dodatko-
wych jest zwi´kszenie kosztów
przewidzianych dla danej inwe-
stycji. Uwa˝am jednak, ˝e ich za-
niechanie spowodowa∏oby straty
niewspó∏miernie wysokie w przy-
sz∏oÊci.

Poza opisanymi inwestycjami
Gmina przystàpi∏a do realizacji

inwestycji zaplanowanych na rok
bie˝àcy. Jednà z nich jest zagospo-
darowanie terenu pla˝y w Wieli-
szewie. Z∏o˝ony przez Gmin´
wniosek o dofinansowanie tej in-
westycji do Marsza∏ka Sejmiku
Mazowieckiego za poÊrednictwem
LGD otrzyma∏ pozytywnà opini´
i ma szans´ na dofinansowanie
w wysokoÊci do 200 000 z∏. W ra-
mach zadania planowane jest wy-
konanie placu pod estrad´ do wy-
korzystania podczas imprez orga-
nizowanych na pla˝y, wykonanie
placu zabaw dla dzieci, zorganizo-
wanie trzech miejsc do gry w te-
nisa sto∏owego, zlokalizowanie
trzech miejsc przeznaczonych
do grillowania, zapewnienie
opieki ratowników oraz oznacze-
nie terenu kàpieliska. Mamy
nadziej´, ˝e tak zorganizowany
teren rekreacyjny b´dzie atrak-
cjà dla lokalnej spo∏ecznoÊci
oraz turystów przyje˝d˝ajàcych
do naszej Gminy.

Drugà bardzo wa˝nà inwesty-
cjà jest przebudowa istniejàcej
sali widowiskowo-konferencyj-
nej. Ka˝dy, kto z ró˝nych powo-
dów odwiedzi∏ naszà sal´, zdaje
sobie spraw´ z koniecznoÊci prze-
prowadzenia jej przebudowy.

W ciàgu roku odbywajà si´ tu
liczne imprezy kulturalne a stan
techniczny i estetyczny sali pozo-
stawia wiele do ˝yczenia. Stare,
zniszczone fotele, brak klimatyza-
cji, niefunkcjonalne zagospodaro-
wanie pomieszczeƒ pomocni-
czych, z∏e oÊwietlenie i wiele in-
nych mankamentów sprawiajà, ˝e
mamy coraz wi´cej obiekcji za-
praszajàc wykonawców – kabare-
ty, zespo∏y, bàdê organizujàc po-
kazy filmowe. W roku bie˝àcym,
wychodzàc naprzeciw oczekiwa-
niom mieszkaƒców, postanowili-
Êmy zaprojektowaç przebudow´
sali tak, aby odpowiada∏a obecnie
obowiàzujàcym standardom.
W tym celu zosta∏a wszcz´ta pro-
cedura majàca na celu wy∏onie-
nie projektanta dla tego zadania.

Gmina planuje tak˝e wykona-
nie kilku inwestycji o znaczeniu
lokalnym. Sà to place zabaw
w miejscowoÊciach: Micha∏ów
Reginów, ¸ajski, Wieliszew i Gó-
ra oraz boisko na terenie Osie-
dla 600–lecia w Wieliszewie.
W sprawie tych inwestycji trwa-
jà jeszcze uzgodnienia z miesz-
kaƒcami dotyczàce zakresu oraz
lokalizacji w terenie.

nn  
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Po zakoƒczeniu zimy ekipa porzàdkowa
Urz´du Gminy Wieliszew walczy z b∏ot-
nistymi koleinami, które sà naturalnà
konsekwencjà rozmarzajàcej ziemi
na drogach ˝wirowych. Z uwagi na trud-
nà sytuacj´ pracownicy wykonali prace
wyrównujàce koleiny na ulicy Polnej, Mi-
∏ej, Z∏otej i MyÊliwskiej w Wieliszewie
oraz w Krubinie na ulicy Polnej i ¸ab´-
dziowej.

W obecnym harmonogramie umiesz-
czone zosta∏y ulice zg∏oszone przez rad-
nych i so∏tysów oraz wytypowane pod-
czas objazdów oceniajàcych przez Refe-
rat Gospodarki Komunalnej. Pracownicy
Gminy naprawià ulic´ 600-lecia w Wie-
liszewie, KoÊcielnà w Skrzeszewie, LeÊnà
i G∏ównà w Micha∏owie-Reginowie, Wi-
tosa w Krubinie oraz plac parkingowy
obok Urz´du Gminy wraz z oznakowa-
niem poziomym.

Zaplanowana jest te˝ naprawa dróg
powiatowych znajdujàcych si´ na tere-
nie naszej Gminy – takie zapewnienie
otrzymaliÊmy od Naczelnika Wydzia∏u
Drogowego Starostwa Powiatowego
w Legionowie.

Pracownicy Urz´du Gminy Wieliszew
usuwajà równie˝ piach z dróg asfalto-
wych po akcji zimowego odÊnie˝ania.Ta-
ka sama akcja przeprowadzona b´dzie
na drogach wojewódzkich oraz powiato-
wych.

Pracownicy Referatu Gospodarki Komu-
nalnej naprawiajà wiaty przystankowe,
wycinajà krzaki i systematycznie sprzà-
tajà teren ca∏ej Gminy. Od czwartku,
22 marca pracownicy naprawiajà ubytki
w nawierzchni poprzez uzupe∏nienie
ich asfaltem z worków.

Lokalna inicjatywa mieszkaƒców
Ciekawà inicjatyw´ wykazali mieszkaƒ-
cy Osiedla Kwiatowego w Janówku,
którzy zaproponowali wspó∏prac´ w za-
kresie poprawy wizerunku i estetyki
Osiedla. Urzàd Gminy Wieliszew zaku-
pi niezb´dne materia∏y tj. krzewy i kwia-
ty natomiast projekt i wykonanie le˝y
po stronie mieszkaƒców. Bardzo aktyw-
ni sà równie˝ mieszkaƒcy Olszewnicy No-
wej, którzy po zakoƒczeniu sezonu zimo-
wego z w∏asnej inicjatywy uprzàtn´li
piach z chodników, zadbali o wyglàd pla-
cu zabaw i porzàdek na posesjach.

Plany na najbli˝szy rok
W tym roku Referat Gospodarki Komu-
nalnej planuje zmian´ wizerunku kwa-
tery wojennej w Wieliszewie. Zaplano-
wanych jest szereg prac, które podnio-
sà rang´ tego miejsca. W tym roku
odnowione zostanà krzy˝e ˝o∏nierskie,
herby z or∏ami, odmalowany zostanie du-
˝y krzy˝ oraz pomalowane b´dà stojaki
na flagi. nn WD

Wiosenne porzàdki rozpocz´te
Odpady, które wszyscy wytwarza-
my, sta∏y si´ naszym wspólnym
problemem, który wymaga spo-
∏ecznego poparcia. Niestety cz´-
sto okazuje si´, i˝ nieka˝dy zda-
je sobie spraw´ z tego problemu,
nieka˝dy te˝ wie, jak post´powaç,
aby w∏àczyç si´ i uczestniczyç
w systemie selektywnej zbiórki
odpadów oraz jak stosowaç si´
do zasad jej funkcjonowania.

Jest to rzecz wymagajàca mi-
nimalnego zaanga˝owania i wy-
robienia w sobie pewnego nawy-
ku wprowadzanego w codzienne
˝ycie. Najlepszym rozwiàzaniem
jest rozpocz´cie segregacji odpa-
dów ju˝ w naszych domach
i mieszkaniach.

Selektywna zbiórka odpadów
umo˝liwia ograniczenie odpa-
dów trafiajàcych na sk∏adowisko
a tak˝e pozyskiwanie surowców
wtórnych.

KorzyÊci, jakie p∏ynà z selek-
tywnej zbiórki odpadów, to lepszy
wizerunek oraz estetyka okolicy,
w której ̋ yjemy, ograniczona eks-
ploatacja zasobów naturalnych,
jak równie˝ uzyskanie oszcz´dno-
Êci finansowych zbierajàcego od-
pady.

Zach´camy wi´c do przystàpie-
nia do selektywnej zbiórki odpa-
dów na terenie naszej gminy,
która jest finansowana z bud˝etu
gminy.Warunkiem przystàpienia
do zbiórki jest posiadanie aktual-
nej umowy na wywóz odpadów
komunalnych wymieszanych. Z ta-
kà umowà oraz wype∏nionà dekla-
racjà zapraszamy do Urz´du Gmi-
ny pok. 104, gdzie dostanà Paƒ-
stwo pierwszy komplet worków
do segregacji. Zbiórk´ prowadzi
firma AG-COMPLEX, a odbiór od-
padów odbywa si´ raz w miesià-
cu w okreÊlonym terminie.

PAMI¢TAJMY!
• Odzyskujàc papier z makulatu-

ry chronimy lasy,
• Odzyskujàc szk∏o, tylko z jed-

nej butelki mo˝na zaoszcz´dziç
tyle energii, ile zu˝y∏aby 100 W
˝arówka Êwiecàca bez przerwy
przez 4 godziny. Szk∏o nie ule-
ga rozk∏adowi, mo˝e natomiast
byç przetwarzane nieograni-
czonà iloÊç razy.

• Poddajàc tworzywa sztuczne
powtórnemu przerobowi oszcz´-
dzamy w´giel, rop´ naftowà
oraz ograniczamy zu˝ycie ener-
gii elektrycznej.

Butelka plastikowa rozk∏ada
si´ 500 lat!!!!

nn Barbara Owczarek

Selektywna zbiórka odpadów

AktualnoÊci inwestycyjne
Mieszkaƒcy Gminy
Wieliszew zauwa˝yli
zapewne, jak skromne
Êrodki finansowe
zostały w roku
bie˝àcym przyznane
na realizacje
inwestycji gminnych.
Zwiàzane jest to
z ogólnie trudnà
sytuacjà finansowà
Gminy. Mimo to
Gmina stara si´
realizowaç
zaplanowane
i uzgodnione
z mieszkaƒcami
zadania.

Joanna Kowalska

Produkujemy coraz wi´cej odpadów. Jest to cywilizacyjny
aspekt naszego ˝ycia. Musimy sobie z tym problemem màdrze
i rozsàdnie poradziç, aby nie powodowaç degradacji naszego
Êrodowiska. 

Zbiórka odpadów wielkogabarytowych oraz zu˝ytego sprz´tu elektrycznego i elektronicznego

Zu˝yty sprz´t elektryczny i elektroniczny
oraz odpady wielkogabarytowe b´dà od-
bierane przez firm´ AG-COMPLEX w na-
st´pujàcych terminach:
23 kwietnia – Wieliszew, ¸ajski, Micha-
∏ów-Reginów
30 kwietnia – Ka∏uszyn, Topolina, Skrze-
szew, Podd´bie, Sikory, Komornica, Góra,

Janówek Pierwszy, Olszewnica Stara, Ol-
szewnica Nowa, Krubin
Osoby zainteresowane powinny nie póê-
niej ni˝ 2 dni przed planowanà zbiórkà
zg∏osiç do Urz´du Gminy (tel. 22 782 22 32)
iloÊç rodzaj odpadów, podaç: imi´ i nazwi-
sko, miejsce odbioru oraz telefon kontak-
towy. Odpady nale˝y wystawiç przed furt-

k´ o godz. 7 w dniu odbioru. Odbiór od-
padów ze szkó∏ i osiedli o zabudowie blo-
kowej zostanie zorganizowany na zasadzie
indywidualnych ustaleƒ firmy AG-COM-
PLEX z administratorami.
ODBIÓR ODPADÓW ZOSTANIE SFINANSO-
WANY Z BUD˚ETU GMINY WIELISZEW.

nn Barbara Owczarek

Budynk OSP
w Ka∏uszynie

Plac zabaw 
Radosna Szko∏a

Obiekty sportowe 
ze Êwietlicà Êrodowiskowà

w Krubinie
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Do„Manufaktury”, czyli najwi´k-
szego centrum handlowo-us∏ugo-

wo-rozrywkowego w Polsce, dotarli 19

marca, aby tam zmierzyç si´ ze swojà
sprawnoÊcià fizycznà, l´kiem wysoko-
Êci, dynamikà oraz wytrzyma∏oÊcià.

„Stratosfera” w mieÊcie ̧ ódê to nie
dolna pow∏oka atmosfery ziemskiej,
jakby mo˝na by∏o sàdziç, tylko obiekt

posiadajàcy dwadzieÊcia sztucznych
Êcianek wspinaczkowych, z którymi
zmagali si´ uczniowie na wysoko-
Êci 10.3 metra. Ka˝dy uczestnik mia∏
kilkukrotnà prób´ wspi´cia si´ na sam
szczyt panelu, jednak nie ka˝demu
przysz∏o to z ∏atwoÊcià. SpoÊród nasto-
latków najbardziej wyró˝ni∏ si´ Dawid
Geniusz.

Kolejnym wyzwaniem by∏a „Arena
Laser Games”.W∏aÊnie tam przydat-
na sta∏a si´ czujnoÊç oraz zr´cznoÊç.
W ciemnym labiryncie pe∏nym pu∏a-
pek oraz dymnej mg∏y odby∏a si´ wal-
ka dwóch zespo∏ów uzbrojonych w la-
serowe pistolety. Gracze zostali wypo-
sa˝eni w specjalnà kamizelk´,
posiadajàcà sensory, które reagujà
na strza∏. W ogólnej klasyfikacji Mi-
cha∏ Hegemajer zosta∏ zwyci´zcà gry.
Ka˝dy z uczestników mia∏ okazj´ do-
Êwiadczyç emocjonujàcych prze˝yç,
a równoczeÊnie dobrze si´ przy tym
bawiç.

nn
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Edukacja

Młodzi ludzie z klasy 1d
o profilu „Słu˝by
Specjalne” z Liceum
Ogólnokształcàcego
w Komornicy wraz
z wychowawcà Emilem
Czubachowskim,
nauczycielem
przedmiotu
zawodowego
Tomaszem Zatoniem
odbyli kolejne szkolenie
wchodzàce w skład ich
programu nauczania.

Paulina Ciach
uczennica klasy 1d

181km do „laserowej stratosfery’’

SSzzttuukkaa  rreeccyyttaaccjjii  jjeesstt  iissttoottnnyymm  eelleemmeenntteemm  kksszzttaa∏∏ttoowwaanniiaa  ww∏∏aaÊÊcciiwwyycchh  uucczzuuçç  ww ssttoossuunnkkuu
ddoo oojjcczzyysstteeggoo  jj´́zzyykkaa..  SSpprraawwiiaa,,  ˝̋ee  oobbccuujjeemmyy  zz kkuullttuurràà,,  ÊÊwwiiaatteemm  zzaacczzaarroowwaannyymm
ww ss∏∏oowwiiee,,  zzwwrraaccaammyy  uuwwaagg´́  nnaa ppoopprraawwnnee  wwyyss∏∏aawwiiaanniiee  ww ccooddzziieennnnyymm  ˝̋yycciiuu..

Gminne Gimnazjum im. Jana Paw∏a II w Wieliszewie, wychodzàc naprzeciw po-
trzebom lokalnej spo∏ecznoÊci szóstoklasistów i ich rodziców, ju˝ od wrzeÊnia otwie-
ra dwie klasy z innowacjami pedagogicznymi: j´zykowà z rozszerzonym progra-
mem nauki angielskiego i niemieckiego oraz ekonomicznà z dodatkowymi godzi-
nami matematyki, informatyki i WOS-u.

16 marca, w Domu Kultury w ¸aj-
skach odby∏ si´ XXXV konkurs recy-
tatorski „Warszawska Syrenka”. Je-
go celem jest propagowanie literatu-
ry i poezji wÊród dzieci i m∏odzie˝y.

W tegorocznej edycji konkursu
uczniowie Gminnego Gimnazjum
w Wieliszewie po raz kolejny posta-
nowili zmierzyç si´ z nie∏atwà sztu-
kà recytacji. Dla naszej reprezenta-
cji, w sk∏ad której weszli: Magdale-
na Budniak, Martyna Barszczewska,
Anna Miedzik, Piotr Niecikowski,
Damian Trzaskoma, przygotowania
do etapu gminnego by∏y czasem
prób, przemyÊleƒ i doskonalenia
warsztatu twórczego. Wa˝na by∏a
ÊwiadomoÊç w∏asnego temperamen-
tu, walorów g∏osowych i interpreta-
cyjnych. Najtrudniejszym zada-
niem dla ka˝dego recytatora jest
w∏aÊciwa ekspresja uczuç – nasi
uczniowie starali si´ je przekazaç
poprzez ton g∏osu, tempo mówienia,
w∏aÊciwà artykulacj´. Pami´tali,
˝e „mechanicznie” wyuczony tekst
nie jest w stanie oddaç nastroju
i treÊci utworu. Kluczem do sukce-
su okaza∏a si´ deklamacja, p∏ynàca
prosto z serca i osobistej wra˝liwo-

Êci. Ich trud nie pozosta∏ bez echa.
Komisja z∏o˝ona z aktorów teatral-
nych: Anny Grycewicz, Przemys∏a-
wa Stippy oraz Leszka Zdunia, do-
ceni∏a starania m∏odych recytato-
rów, przyznajàc oprócz nagród
g∏ównych trzy wyró˝nienia.

Najlepszy okaza∏ si´ Piotr Nieci-
kowski, który wraz z laure-
atem II nagrody Damianem Trza-
skomà, reprezentowa∏ Gmin´ Wie-
liszew w eliminacjach powiatowych
w Legionowie. Trzecie miejsce za-
jà∏ Dominik Wierzchoƒ.

Jeszcze raz wszystkim uczestni-
kom gratulujemy. JesteÊmy dumni
z ich talentu, wra˝liwoÊci i ch´ci ob-
cowania z literaturà pi´knà!

nn Ma∏gorzata Ostrowska

Gminny etap XXXV konkursu
recytatorskiego „Warszawska Syrenka”

WieÊci z Komornicy 

– CoÊ dla ducha
M∏odzie˝ licealna potrafi nas zasko-
czyç inicjatywà i dzia∏aniami
na miar´ swoich mo˝liwoÊci. Ostat-
nie dwa przedstawienia szkolne od-
by∏y si´ dzi´ki ca∏kowicie samo-
dzielnym staraniom uczniów: 

WALENTYNKI
Amerykaƒskie Êwi´to znalaz∏o
u nas swoich zwolenników, chyba
dzi´ki temu, ˝e wszyscy pragniemy
aby okazywano nam serce. „Choç-
bym mówi∏ j´zykami ludzi i anio-
∏ów, a mi∏oÊci bym nie mia∏...by∏-
bym niczym.” (Âw. Pawe∏). 14 lute-
go 2012 r. szkolni artyÊci
pod kierunkiem Micha∏a z klasy 1a
i Rafa∏a z kl. 3a zaprezentowali wy-
konane „na ˝ywo” utwory muzycz-
ne przeplatane pi´knymi wiersza-
mi o mi∏oÊci. Nie zabrak∏o te˝ czu-
∏ych ˝yczeƒ dla wszystkich
obecnych. Stworzony ad hoc ca∏-
kiem niez∏y zespó∏ muzyczny wy-
stàpi∏ w sk∏adzie: 2 gitary, akorde-
on i keyboard. Czekamy na dalsze
wyst´py!

DZIE¡ KOBIET
8 marca 2012 r. m´ska cz´Êç liceal-
nej spo∏ecznoÊci sprawi∏a wszyst-
kim paniom bardzo mi∏à niespo-
dziank´, w postaci w∏asnor´cznie
wykonanych laurek i plakatów
z ciep∏ymi s∏owami i komplemen-
tami. Wielu panów obdarowa∏o
tak˝e swoje kole˝anki i panie
kwiatami i s∏odyczami. Nast´pne-
go dnia ch∏opcy uraczyli publicz-
noÊç kabaretowym przedstawie-
niem, w którym nawet role ̋ eƒskie
grali m´˝czyêni. Charakteryzacja
i interpretacja ról by∏a znakomita...

REKOLEKCJE W SZKOLE
Z okazji Wielkiego Postu, w dniu
8 marca 2012 szko∏a w Komornicy
goÊci∏a ksi´dza rekolekcjonist´,
który zajmujàco opowiada∏ o tym,
czym powinniÊmy si´ kierowaç
na co dzieƒ w naszym ˝yciu, aby
by∏o podobne do czystego strumie-
nia górskiego, a nie do zamulone-
go bajorka, w którym brak Êwie˝ej
wody i które stopniowo obumiera.
Porówna∏ tak˝e nas samych do Ti-
tanica, który idzie na dno podziu-
rawiony jak sito przez gór´ lodowà,
bo niedostatecznie mocnà mia∏
konstrukcj´.

Szkolne rekolekcje zakoƒczy∏a wspól-
na modlitwa. Dzi´kujemy! nn UK

Innowacyjne klasy
Pierwsza innowacja pedagogiczna: „J´zyki
obce oknem na Êwiat,” obejmie jednà klas´
pierwszà we wrzeÊniu 2012 i b´dzie realizowa-
na przez kolejne trzy lata. Zaj´cia obejmujà
zwi´kszonà iloÊç godzin j´zyków obcych: 5 go-
dzin j´z. angielskiego i 3 – j´z. niemieckiego.
Dodatkowe godziny zostanà sfinansowane
przez organ prowadzàcy. Adresatem tej inno-
wacji mo˝e byç ka˝dy uczeƒ zamieszka∏y
w obwodzie Gminnego Gimnazjum im. Jana
Paw∏a II, zainteresowany naukà j´zyków ob-
cych na wy˝szym poziomie, pragnàcy pog∏´biç
umiej´tnoÊç komunikowania si´ w j´zyku an-
gielskim i niemieckim poprzez intensywny tre-
ning w czasie lekcji, w domu przy pomocy mul-
timediów oraz poprzez kontakty z obcokrajow-
cami. Do udzia∏u w innowacji zapraszamy
szczególnie uczniów, którzy sà zainteresowani
uczestnictwem w mi´dzynarodowej wymianie
m∏odzie˝y.

Innowacja b´dzie polega∏a na rozszerzeniu
treÊci programowych z obu j´zyków obcych i roz-
wini´ciu tematyki zwiàzanej z geografià i histo-
rià, literaturà i kulturà paƒstw anglo- i niemiec-
koj´zycznych. Jej celem jest umo˝liwienie
uczniom poszerzenia zainteresowaƒ kulturà
Wielkiej Brytanii i Niemiec, rozwój umiej´tno-
Êci j´zykowych na poziomie rozszerzonym oraz
w∏aÊciwe przygotowanie do podj´cia nauki
w klasie o profilu j´zykowym w dalszym etapie
edukacji.

Georg Ch. Lichtenberg, satyryk, i znany an-
glofil napisa∏ kiedyÊ: – „Jaki wp∏yw ma na spo-
∏eczeƒstwo fakt nieuczenia si´ ˝adnego obcego
j´zyka? Przypuszczalnie podobny do tego, jak
ca∏kowite odizolowanie od spo∏eczeƒstwa poje-
dynczego cz∏owieka.”W myÊl tego celem progra-
mu jest przygotowanie uczniów do uczestnictwa
we wspó∏czesnej kulturze, do ˝ycia w spo∏eczeƒ-
stwie wielokulturowym oraz kszta∏towanie umie-
j´tnoÊci wykorzystywania nowoczesnych Êrod-
ków informacji (Internetu, komunikatorów)
w pracy twórczej oraz stymulowanie i wspiera-
nie jego rozwoju osobistego i spo∏ecznego.

Dla uczniów, którzy wi´kszà sympatià darzà
przedmioty Êcis∏e zosta∏a przygotowana druga
propozycja – klasa prowadzona pod has∏em
„M∏odzi kreatorzy przedsi´biorczoÊci”, która re-
alizowaç b´dzie innowacj´ opartà na programie

edukacyjnym Narodowego Banku Polskiego
i Fundacji M∏odzie˝owej Przedsi´biorczoÊci
– „Ekonomia na co dzieƒ, czyli decyduj o sobie”.
Jej zadaniem jest zach´ciç absolwentów szkó∏
podstawowych do rozwijania swoich zaintereso-
waƒ i umiej´tnoÊci z zakresu przedsi´biorczo-
Êci, matematyki i informatyki.

W ciàgu trzech lat nauki w ramach trzech do-
datkowych godzin matematyki, jednej ponadwy-
miarowej godziny WOS-u i jednej informatyki
uczniowie nauczà si´ kreowania w∏asnego wize-
runku, gospodarowania posiadanymi zasobami
oraz zarzàdzania czasem.Absolwent tej klasy b´-
dzie umia∏ planowaç i konsekwentnie realizowaç
wyznaczone cele, a tak˝e przewidywaç skutki
w∏asnych dzia∏aƒ. Niezastàpione, nie tylko
w dalszej edukacji, ale równie˝ w doros∏ym ˝y-
ciu, mogà okazaç si´ umiej´tnoÊci oszcz´dzania
i lokowania Êrodków finansowych. Pomo˝e
w tym umiej´tnoÊç sporzàdzania bud˝etu oso-
bistego, bud˝etu przedsi´wzi´cia i korzystania
z us∏ug bankowych. Dzi´ki informacjom o pra-
wach konsumenta uczeƒ koƒczàcy innowacyjnà
klas´ b´dzie mniej nara˝ony na negatywne kon-
sekwencje nietrafionych inwestycji. Ju˝ na tym
etapie rozpocznie gromadzenie umiej´tnoÊci ce-
nionych na rynku pracy: wykonywania odpo-
wiednich obliczeƒ i symulacji, wykorzystywania
narz´dzi informatycznych do sporzàdzania pro-
fesjonalnych dokumentów, prezentacji, wykre-
sów i obliczeƒ, projektowania i wykorzystywa-
nia baz danych. Wszystko to zostanie ukszta∏to-
wane na solidnej podbudowie pog∏´bionych
umiej´tnoÊci matematycznych.W trakcie wycie-
czek uczniowie poznajà prac´ banków, gie∏dy
i urz´du pracy.

Powoli zbli˝a si´ czas egzaminów w klasach
szóstych, a wraz z nimi moment podj´cia decy-
zji o wyborze gimnazjum. Nie powinno ono byç
miejscem czekania na szko∏´ Êrednià. To tu de-
cyduje si´ Twoja przysz∏oÊç! Nauka w dobrej szko-
le podnosi szans´ na wy˝szy wynik punktowy z eg-
zaminu gimnazjalnego, a to z kolei otwiera dro-
g´ do najlepszych liceów i techników.Takà szko∏à
jest Gminne Gimnazjum im. Jana Paw∏a II w Wie-
liszewie. JeÊli jesteÊ ciekawy Êwiata, odczuwasz
potrzeb´ dzia∏ania i jesteÊ nastawiony na odnie-
sienie sukcesu, te innowacje pomogà ci w reali-
zacji twoich zamierzeƒ. nn A. Glinka

Dzieƒ Babci i Dziadka

Zielona noc
Wreszcie nadszed∏ tak wa˝ny dla naszych Babç
i Dziadków dzieƒ. Co prawda Êwi´to swoje obchodzi-
li w styczniu, ale z racji ferii (które w tym czasie przy-
pada∏y), uroczyste obchody zaplanowaliÊmy na luty.
By∏ to dzieƒ równie˝ bardzo wa˝ny dla dzieci, które
pieczo∏owicie przygotowywa∏y si´ do uroczystoÊci ob-
chodów tego jak˝e wa˝nego Êwi´ta. Nie zabrak∏o pio-
senek, wierszy, ˝yczeƒ a tak˝e upominków. Wyst´p
zespo∏u „Retrospekcja”, wspania∏y pocz´stunek
(przygotowany przez rodziców naszych uczniów)
i wspólna zabawa karnawa∏owa, dope∏ni∏y ca∏oÊci.
Wszystkim dopisywa∏y humory, choç nie zabrak∏o
równie˝ ∏ez wzruszenia.

UroczystoÊci takie jak ta od zawsze gromadzi∏y
wiele osób i od lat by∏y i sà okazjà do spotkaƒ wie-
lopokoleniowych.Tak by∏o i tym razem. Przedstawie-
nie s∏owno-muzyczne przygotowane zosta∏o we
wspó∏pracy z reprezentantami starszego pokolenia
w osobach babci Hani i dziadka Józefa. Korzystajàc
z okazji, raz jeszcze sk∏adamy im w tym miejscu ser-
deczne podzi´kowania za odwag´ i zaanga˝owanie.

Na zakoƒczenie prosimy o przyj´cie od nas ̋ yczeƒ
zdrowia i radoÊci przez ca∏y rok i do zobaczenia na ko-
lejnych uroczystoÊciach. Wnucz´ta, rodzice i grono
pedagogiczne nn Renata Karwat

Z piàtku, 24 lutego na sobot´ 25 lutego uczniowie klas I, II i III SP
w Skrzeszewie dostàpili zaszczytu nocowania w szkole. Zanim jednak
po∏o˝yli si´ spaç – prze˝yli wiele niezapomnianych i ciekawych przygód...

W piàtek uczniowie Szko∏y Podstawowej w Skrzesze-
wie stawili si´ z pe∏nym ekwipunkiem. Wszyscy pa-
mi´tali o Êpiworze (ko∏derce lub kocu), pi˝amie, la-
tarce, przytulance, jedzonku oraz o buziaku dla rodzi-
ców i... WITAJ PRZYGODO! 

Po˝egnanie z rodzicami trwa∏o krótko. Dzieci pod-
ekscytowane z niecierpliwoÊcià czeka∏y na niespodzian-
ki jakie przygotowano na ten wyjàtkowy wieczór.Wspól-
nie pompowa∏y materace, wyszukiwa∏y sobie miejsca
obok najbli˝szych kole˝anek lub kolegów, rozk∏ada∏y Êpi-
wory, przygotowywa∏y pid˝amy i przytulanki.

Zielonà Noc rozpocz´∏o z∏o˝enie przysi´gi. Póêniej
by∏y ró˝ne gry i zabawy, m.in.: pochód, poszukiwanie
zakopanego skarbu, pid˝amowa walka na poduszki
i wiele ciekawych konkurencji. Przed zaÊni´ciem by∏
wspólny, samodzielnie przygotowany posi∏ek, w cza-
sie którego odwiedzi∏ nas nasz kochany ksiàdz pro-
boszcz Krzysztof Krupa. Zaprosi∏ nas na Drog´ Krzy-
˝owà na którà wspólnie si´ wybraliÊmy. Wieczór pe-
∏en wra˝eƒ i emocji zakoƒczy∏ si´ po pó∏nocy!

Wraz ze wschodem s∏oƒca, podczas porannej po-
budki dzieci odkry∏y na twarzach makija˝ wykona-

ny pastà do z´bów. Pe∏ni porannej werwy wykona-
∏y porannà gimnastyk´. Uczniowie bardzo szybko
i sprawnie sprzàtn´li sal´ po nocy: zwijali Êpiwory,
materace, pakowali plecaki, a potem sami przygo-
towali sobie Êniadanie. By∏o w czym wybieraç, mo˝-
na by∏o zjeÊç takà kanapk´, na jakà mia∏o si´ ocho-
t´. Jeszcze tylko dzieci zaliczy∏y ostatnià prób´, któ-
ra polega∏a na zjedzeniu plasterka cytryny i ok.
godz. 10.00 uczniowie z pytaniem na ustach „dlacze-
go tak szybko?” udali si´ w ramiona st´sknionych
rodziców. Wszyscy uczestnicy Zielonej Nocy otrzy-
mali pamiàtkowy dyplom uznania.

Wychowawczynie klas stwierdzi∏y: „Ch´ç pozo-
stania dzieci w szkole przekonuje nas, i˝ zabawa by-
∏a rzeczywiÊcie wyjàtkowa!” nn wych. kl. I, II, III

Legionowski WOPR zaprasza na szkolenie 
NA STOPIE¡ MŁODSZEGO RATOWNIKA
Spotkanie organizacyjne odb´dzie si´ 31 marca o godz. 10.00, 
w Bazie Legionowskiego WOPR w Zegrzu Płd., ul. Warszawska 39B.
Informacje pod numerem 695 889 004 lub bdabkowska@legionowskiewopr.pl

fo
t.

ar
ch

.

fo
t.

ar
ch

.

fo
t.

ar
ch

.



8 gazeta wieliszewska xx 29 marca 2012

Wystawa

Do koƒca marca
w Centrum Kultury
w ¸ajskach mo˝emy
oglàdaç fotograficzno-
poetyckie kompozycje
Maçka Wieczorka
(zdj´cia) i Eli Osytek
(wiersze).

CoÊ za nami, coÊ
przed nami – has∏o
z krzy˝ówki, ludowa mà-

droÊç albo filozoficzna zagad-
ka, jakiej nie powstydzi∏by si´
mityczny Sfinks. Pod tym enig-
matycznym tytu∏em dwoje ar-
tystów wprowadza nas w at-
mosfer´ zadumy nad up∏ywa-
jàcym czasem, ˝yciowymi
doÊwiadczeniami, doskonale
przy tym uzupe∏niajàc si´
w przedstawianiu tego, co
za i przed nami.Wiersze Eli sà
wr´cz gotowymi podpisami
do fotografii Maçka, zdj´cia
Maçka wydajà si´ ilustracja-
mi do poezji Eli.

El˝bieta Romanowska-Osytek
(„Ela Osytek”)
Pochodz´ z Mazur, moje serce
jest tam i w Wieliszewie. Wier-
sze zacz´∏am pisaç majàc 16 lat.
Tematyka moich wierszy jest
ró˝norodna. Sà to wspomnienia,
marzenia i rzeczywistoÊç. „Roz-
mowa liryczna” – Konstantego
Ildefonsa Ga∏czyƒskiego – to
wiersz, który towarzyszy mi
przez ˝ycie.

Maciej Wieczorek („Wieczór”)
Pochodz´ z Warszawy jednak
od dziecka mieszkam w Legio-
nowie. Fotografia jest jednà
z moich pasji, sztuka malowa-
nia Êwiat∏em fascynuje mnie
od dawna, jest dla mnie niero-
zerwalnie zwiàzana z podró˝a-
mi i aktywnym sp´dzaniem
czasu, podczas których zawsze
znajdà si´ chwile warte uwiecz-
nienia na kliszy.

nn MK

Wiatr
Patrzàc gdzieÊ w dal
˚ycie ucieka
Zabiegana, zamyÊlona.
Nie ma Nas
Nie ma Ciebie
Jestem Ja
Wiatr przeszywa moje myÊli
Jedne poddajà si´ mu
Inne walczà z nim
Oczy si´ Êmiejà
Usta powa˝ne Serce oboj´tne....

18.11.2007

Kobietka
JesteÊ ma∏ym cz∏owiekiem, dziewczynkà, kobietà wÊród pi´knych
dam na tym Êwiecie.JesteÊ ma∏a, pi´kna i kapryÊna.Lubisz bawiç si´ z lalà, z misiem a najbardziej ze mnà.Dodajesz mi si∏, gdy widz´ Ci´ uÊmiechni´tà a nawet zap∏akanà.

Lubi´ gdy tulisz si´ do mnie, nawet wtedy gdy boli mnie g∏owa.
JesteÊ s∏oƒcem, które ciàgle Êwieci w moim ˝yciu.JesteÊ mojà maskotkà – córkà, którà zawsze mog´ przytuliç tak
mocno jak kocham.
JesteÊ owocem mi∏oÊci, które widz´ codziennie jak dojrzewa.07. 03.1999 (na ˝yczenie kolegi)

Stara p∏yta
Stara p∏yta wcià˝ gra.
Ró˝ne myÊli krà˝à w g∏owie.
Jak to mo˝liwe, ˝e to min´∏o.
Ca∏a wolnoÊç, swawola, szalone lata.
Ciàgle wracajà wspomnienia, zabawy,piciei przyjaciele….
Nie ma ju˝ odwrotu, trzeba iÊç dalej.
Zdobywaç nowe doÊwiadczenia.
Jakie?
PomyÊl a odczujesz nowe emocje, które naCiebie czekajà.
Nie smuç si´.
UÊmiechnij si´ !
Przecie˝ stara p∏yta gra.

22.09.1997

Ty i Ja
Oszukaç przeznaczenie.
Czy warto?
MyÊli g∏´boko schowane w sercu.
Cieplutko.
Koc na moich ramionach.
Wspomnienia i marzenia.
Dogoniç?
Za oknem kolejna pora roku.
By∏a jesieƒ, jest zima.
JesteÊmy otuleni samotnoÊcià
i Ty i Ja.

07.02.12

PoÊpiech
Niebo, Ziemia

My po Êrodku zaganiani ˝yciem.

Ka˝dy biegnie, Êpieszy si´

niewiadomo dokàd.

Robimy to, bo tak musi byç

A Niebo a Ziemia...?

11. 11.1999

CoÊ za nami,
coÊ przed nami
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Bezpieczeƒstwo

ww Pijany kierowca posiada∏ narkotyki
W czwartek, 1 marca policjanci patro-
lujàcy okolice osiedla 600-lecia
w Wieliszewie zwrócili uwag´ na kie-
rowc´ forda escorta, który po wyje-
chaniu z pobliskiej pla˝y, kilkakrot-
nie zatrzymywa∏ samochód w ró˝nych
miejscach. Funkcjonariusze posta-
nowili przeprowadziç kontrol´. Pod-
czas rozmowy z kierowcà policjanci
wyczuli woƒ alkoholu, dlatego prze-
prowadzono badanie alkomatem, któ-
re wykaza∏o w wydychanym powie-
trzu kierowcy ponad 1,5 promila al-
koholu. Uwag´ funkcjonariuszy
wzbudzi∏o równie˝ nerwowe zachowa-
nie pasa˝erki, dlatego postanowili
przeprowadziç kontrol´ pojazdu.
W jej wyniku policjanci znaleêli
dwie foliowe torebki z amfetami-
nà. 29-letni Artur P. oraz 22-letnia
Paulina G. przyznali, ˝e Êrodki odurza-
jàce kupili w jednej z warszawskich
dyskotek. Zatrzymani us∏yszeli ju˝ za-
rzut posiadania Êrodków odurzajà-
cych, za co grozi im do 3 lat wi´zie-
nia. Ponadto Artur P. us∏ysza∏ zarzut
kierowania pojazdem po spo˝yciu al-
koholu, za co grozi mu mi´dzy inny-
mi kara aresztu i grzywny. M´˝czyzna
zosta∏ równie˝ poddany badaniu krwi,
które wyka˝e czy kierujàcy pojazdem
mia∏ we krwi posiadany narkotyk. Je-
˝eli wynik oka˝e si´ pozytywny to
kwalifikacja prawna czynu kierowcy
b´dzie mog∏a ulec zmianie.

ww Za zn´canie si´ nad ˝onà ponownie
trafi∏ do aresztu
65-letni Kazimierz K. w paêdzierniku
ubieg∏ego roku by∏ ju˝ zatrzymywany
przez policjantów z Wieliszewa za zn´-
canie si´ psychiczne i fizyczne nad ro-
dzinà. Wtedy dotkliwie pobita przez
niego ˝ona trafi∏a do szpitala, a on
na 2 miesiàce do aresztu. Wszystko
wskazuje jednak na to, ˝e ta kara ni-
czego m´˝czyzny nie nauczy∏a i nie
wp∏yn´∏a na zmian´ jego zachowania
w stosunku do ˝ony.
Kobieta kilka dni temu ponownie po-
prosi∏a policjantów o pomoc i inter-
wencj´. Z relacji pokrzywdzonej wyni-
ka∏o, ˝e jej mà˝ od lat nadu˝ywa alko-
holu, wszczyna awantury domowe, bije
jà i wyzywa. Policjanci natychmiast od-
powiedzieli na wezwanie kobiety i za-
trzymali agresywnego m´˝czyzn´.
Na wniosek funkcjonariuszy prowadzà-
cych t´ spraw´ sàd rejonowy w Legio-
nowie ponownie, tymczasowo areszto-
wa∏ Kazimierza K. na 2 miesiàce.
Tego typu przest´pstwo zagro˝one
jest karà pozbawienia wolnoÊci do
5 lat, a w szczególnych przypadkach
nawet do lat 10.

nn Na podstawie informacji z KPP
w Legionowie oprac. WD

Troch´ faktów
Komisariat Policji obejmuje swoim zasi´-
giem teren 14 so∏ectw. Liczba ludnoÊci za-
mieszkujàca podleg∏y teren wynosi 11 tys.
Latem liczba goÊci przyjezdnych przeby-
wajàcych w Gminie wzrasta dwukrotnie.
Na rozmiar przest´pczoÊci wp∏ywa nie tyl-
ko zwi´kszajàca si´ liczba mieszkaƒców,
ale równie˝ rozleg∏y teren dzia∏ek rekre-
acyjnych, bezpoÊrednia biskoÊç Warszawy
oraz przebieganie przez rejon dzia∏ania
Komisariatu drogi krajowej nr 61 oraz wo-
jewódzkiej nr 631.

Podleg∏y teren obs∏uguje 22 funkcjona-
riuszy Policji: Komendant i Zast´pca,
5 funkcjonariuszy Zespo∏u Dy˝urnego,
4 funkcjonariuszy Zespo∏u Karnego,
2 funkcjonariuszy Zespo∏u Dzielnicowego
oraz 9 funkcjonariuszy Zespo∏u Patrolowo-
-Interwencyjnego. Policjanci majà do dys-
pozycji 2 radiowozy oznakowane oraz 1 ra-
diowóz nieoznakowany.

Ocena w zakresie pracy 
dochodzeniowo-Êledczej
W okresie od stycznia do grudnia 2011
w Komisariacie Policji w Wieliszewie od-
notowano 296 przest´pstw, w roku 2010
odnotowano ich 231.To wskazuje na wzrost
dynamiki przest´pstw. „Na szcz´Êcie”
wzrost liczby przest´pstw dotyczy g∏ównie
czynów opisywanych w raportach jako
„kradzie˝ z w∏amaniem” oraz „kradzie˝ cu-
dzej rzeczy”. Dotyczy to przest´pstw do-
konanych na terenach dzia∏ek letnisko-
wych, które poza sezonem zostajà bez od-
powiedniej ochrony. Kradzie˝e najcz´Êciej
dotyczà przedmiotów metalowych, o war-
toÊci 300-400 z∏, które z∏odzieje starajà si´
sprzedaç na skupach z∏omu. Sà to prze-
st´pstwa, o których pisaliÊmy w rubryce
„Na sygnale”. Niejednokrotnie Policja
apelowa∏a do mieszkaƒców, aby odpowied-
nio zabezpieczaç mienie pozostawione
na dzia∏kach. Na szcz´Êcie coraz mniej jest
przest´pstw, które nara˝a∏yby mieszkaƒ-
ców na utrat´ zdrowia lub powa˝ne szko-
dy materialne.Takimi przest´pstwami sà:
kradzie˝ samochodu (spadek o 2 przest´p-
stwa w stosunku do 2010), bójki i pobicia
(spadek o 4 przest´pstwa) oraz uszkodze-
nie mienia (spadek o 1 przest´pstwo).

Komisariat Policji w Wieliszewie sku-
tecznie zapobiega i zwalcza przest´p-
czoÊç wÊród nieletnich.W 2011 odnotowa-
no 19 nieletnich, którzy pope∏nili 11 czy-

Zmienia si´ liczba
przest´pstw 
i wykroczeƒ
dokonywanych
na terenie naszej Gminy.
Na szcz´Êcie jest coraz
mniej tych, które
nara˝ajà nas na utrat´
zdrowia lub powa˝ne
szkody materialne.

Bezpieczeƒstwo w Gminie

nów karalnych.W 2010 ustalono 26 nielet-
nich, którzy pope∏nili 13 czynów karal-
nych, co wskazuje na znaczny wzrost wy-
krywalnoÊci przest´pstw wÊród m∏odzie˝y.
Przest´pstwa pope∏niane przez nielet-
nich dotyczy∏y g∏ównie kradzie˝y mienia,
kradzie˝y z w∏amaniem i zniszczenia mie-
nia. Czynów tych dokonywali najcz´Êciej
uczniowie w wieku 14-17 lat, na terenie
placówek oÊwiatowych i osiedlach miesz-
kaniowych. Problem stanowi wzrost czy-
nów karalnych zwiàzanych z narkomanià
m∏odzie˝y.W 2011 wszcz´to 7 post´powaƒ
przygotowawczych i stwierdzono 9 czynów.

Ocena w zakresie pracy s∏u˝by prewencji
W 2011 Komisariat Policji ukierunkowa∏
swoje dzia∏ania g∏ównie na zapobieganie
przest´pstwom i wykroczeniom, zwi´ksze-
nie poczucia bezpieczeƒstwa mieszkaƒców,
zapobieganie aspo∏ecznym zachowaniom
demonstrowanym przez osoby m∏ode,
wspó∏prac´ ze spo∏eczeƒstwem, a co
za tym idzie uzyskiwanie informacji dla in-
nych pionów Policji, zdecydowane dzia∏a-
nie w stosunku do sprawców zdarzeƒ chu-
ligaƒskich i pope∏nionych pod wp∏ywem
alkoholu, reagowanie na wszelkie prze-
st´pstwa w rejonie s∏u˝bowym oraz udo-
skonalanie systemu organizacji s∏u˝by
prewencyjnej. W zakresie przedsi´wzi´ç
podejmowanych w celu zmniejszenia licz-
by przest´pstw systematycznie dokonywa-
no: eliminacji rejonów zagro˝onych we-
d∏ug analizy stanu bezpieczeƒstwa i po-
rzàdku publicznego, zadaniowania
funkcjonariuszy w celu bezwzgl´dnego po-
dejmowania czynnoÊci w przypadku ujaw-
nienia wykroczeƒ podczas pe∏nienia s∏u˝-
by, wspó∏praca z ˚andarmerià Wojskowà,
wsparcia si∏ami Komendy Powiatowej Po-
licji w Legionowie w szczególnoÊci w se-
zonie letnim. W ramach s∏u˝b ponadnor-
matywnych prowadzono wzmo˝one patro-
le miejsc zagro˝onych przest´pczoÊcià
pospolità, a w szczególnoÊci miejsca gro-
madzenia si´ m∏odzie˝y.

W 2011 funkcjonariusze s∏u˝by ze-
wn´trznej, w szczególnoÊci dzielnicowi,
wspó∏pracowali z instytucjami pozarzàdo-
wymi w zakresie przemocy w rodzinie i za-
pobieganiu problemowi bezdomnoÊci tj.
spó∏dzielniami mieszkaniowymi, oÊrod-
kiem pomocy spo∏ecznej, szko∏ami i inny-
mi placówkami kulturalno – oÊwiatowy-

mi. Wszystkie ofiary przemocy domowej
informowane sà o mo˝liwoÊciach praw-
nych wynikajàcych z ich sytuacji oraz
o punktach uzyskania pomocy socjalnej,
prawnej lub psychologicznej.W przypad-
ku ustalenia przez dzielnicowego, i˝ w ro-
dzinie nadu˝ywa si´ alkoholu, zg∏aszane
sà takie osoby do Gminnej Komisji Roz-
wiàzywania Problemów Alkoholowych.
Kiedy w rodzinie wyst´puje przemoc,
a w domu sà nieletnie dzieci, informowa-
ny jest Zespó∏ ds. Nieletnich KPP Legio-
nowo i kierowane sà wystàpienia do Sa-
du Rodzinnego w Legionowie. W sytu-
acjach, kiedy wymagana jest pomoc
materialna, informowane sà OÊrodki Po-
mocy Spo∏ecznej. Ponadto powiadamiane
sà inne instytucje zajmujàce si´ proble-
matykà przemocy w rodzinie tj. Powiato-
we Centrum Pomocy Rodzinie i Centrum
Praw Kobiet. W 2011 Policja w Wielisze-
wie odnotowa∏a 141 interwencji domo-
wych, zastosowa∏a procedur´ „Niebieskiej
Karty” w 19 przypadkach po stwierdze-
niu wyst´powania przemocy w rodzinie.
Komisariat Policji w Wieliszewie wspó∏-
pracowa∏ równie˝ z jednostkami i komór-
kami KPP Legionowo w ramach realiza-
cji planów „Poszukiwany”, „Bezpieczna
impreza”, „Bezpieczna komunikacja pu-
bliczna” i wiele innych.

W 2011 Komendant Powiatowy Policji
w Legionowie zawar∏ z Wójtem Gminy
Wieliszew porozumienie w sprawie zorga-
nizowania s∏u˝b ponadnormatywnych fi-
nansowanych ze Êrodków Gminy oraz za-
pewnienia nagród specjalnych dla funk-
cjonariuszy Policji. W ramach
porozumienia Urzàd Gminy Wieliszew
przeznaczy∏ na s∏u˝by ponadnormatywne
40 000 z∏. S∏u˝by by∏y pe∏nione przez
umundurowanych funkcjonariuszy w rejo-
nach zagro˝onych tj. na terenach osiedli
mieszkaniowych i domków jednorodzin-
nych, w rejonie pla˝y przy ul. 600-lecia,
w miejscach zorganizowania pubów, loka-
li gastronomicznych, sklepów nocnych
oraz terenach zorganizowanych imprez ma-
sowych.
Podobnie jak w poprzednich latach, rów-
nie˝ w 2011 w zwiàzku z realnym zagro˝e-
niem terrorystycznym podj´to dzia∏ania
zmierzajàce do zminimalizowania tego za-
gro˝enia. Na terenie KP Wieliszew znajdu-
jà si´ dwa strategiczne obiekty. Z ich kie-

rownictwem zosta∏y przeprowadzone roz-
mowy o zakresie wspó∏pracy oraz wdro˝o-
no nowe zasady powiadamiania i reakcji.
Do zadaƒ za∏óg prewencyjnych nale˝a∏o
systematyczne monitorowanie obiektów,
zgodnie z zaleceniami i dyslokacja s∏u˝by
oraz sprawdzanie samochodów i osób, któ-
re swoim zachowaniem dawa∏y ku temu
podstawy.

Zadania na 2012
Podstawowymi zadaniami, jakie stawia
przed sobà Komisariat Policji w Wielisze-
wie w 2012 roku, jest spowodowanie spad-
ku dynamiki przest´pstw, g∏ównie takich
jak: kradzie˝ mienia, kradzie˝ z w∏ama-
niem i uszkodzenie mienia, zwi´kszenie
liczby policjantów pe∏niàcych s∏u˝b´ pa-
trolowà na terenie Gminy Wieliszew po-
przez nawiàzywanie dalszej wspó∏pracy
z CSP w celu kierowania s∏uchaczy
do s∏u˝by we wspólnych patrolach, ogra-
niczenie wypadków Êmiertelnych oraz po-
zosta∏ych wydarzeƒ drogowych, zwi´ksze-
nie skutecznoÊci zatrzymaƒ pijanych kie-
rowców lub b´dàcych pod wp∏ywem
innych Êrodków odurzajàcych, dalsze do-
skonalenie profesjonalizacji wykonywa-
nych zadaƒ s∏u˝bowych przez funkcjona-
riuszy, podniesienie skutecznoÊci zwiàza-
nej ze zwalczaniem przest´pczoÊci wÊród
nieletnich, szczególnie przeciwdzia∏anie
w si´ganiu po narkotyki oraz inne zada-
nie majàce na celu popraw´ bezpieczeƒ-
stwa w naszej Gminie.

Dlaczego?
W Gminie Wieliszew mieszkaƒcy mogà
czuç si´ coraz bezpieczniej. Mamy coraz le-
piej wyszkolonych i wyposa˝onych funk-
cjonariuszy. Ich skutecznoÊç jest wynikiem
ciàg∏ego i nieustannego dokszta∏cania
si´, Êcis∏ej wspó∏pracy wielu placówek i in-
stytucji zarówno gminnych jak i powiato-
wych. Na tak wysoki poziom bezpieczeƒ-
stwa w naszej Gminie majà równie˝
wp∏yw dodatkowe s∏u˝by ponadnormatyw-
ne – tak wynika ze Sprawozdania z Pracy
Komisariatu Policji w Wieliszewie przed-
stawionego przez Komendanta Komisaria-
tu w Wieliszewie Artura Bartczaka
na XIX Sesji Rady Gminy.

nn Na podstawie „Sprawozdania z pracy
Komisariatu Policji w Wieliszewie”

opr. WD

W tym roku na terenie Gminy Wieliszew wybuch∏o ju˝
ponad 20 po˝arów spowodowanych wypalaniem traw. 

Nie wypalajmy traw! 
Najgroêniejszy po˝ar wybuch∏ w so-
bot´, w ¸ajskach, przy ul. Nowo-
dworskiej. Zagro˝one spaleniem
by∏y dwa budynki mieszkalne oraz
sk∏adowisko plastikowych beczek.
Na szcz´Êcie, dzi´ki szybkiej akcji
stra˝aków, ogieƒ nie rozprzestrzeni∏
si´ dalej.W niedziel´, w miejscowo-
Êci Góra spaleniu uleg∏o 5 ha traw.
W akcji gaÊniczej bra∏y udzia∏ trzy
zast´py stra˝aków.

Wypalanie traw jest groêne dla
˝ycia ludzkiego. Ogieƒ mo˝e si´
przenosiç na zabudowania. Ponad-
to, wbrew powszechnemu przekona-
niu, nie wp∏ywa na bujniejszy od-
rost roÊlinnoÊci. Ogieƒ z nieu˝ytków
zajmuje równie˝ cz´sto obszary le-

Êne, niszczàc bezpowrotnie bezcen-
ne drzewostany. Po˝ary traw powo-
dujà wyja∏owienie gleby, Êmierç
zwierzàt i ptaków oraz zanieczysz-
czenie powietrza. Dym z po˝aru jest
równie˝ przyczynà wielu wypadków
drogowych.

Zgodnie z ustawà o ochronie
przyrody, osobom, które wypalajà
∏àki, pastwiska, nieu˝ytki oraz rowy,
grozi kara aresztu lub grzywny.
Sankcje w postaci aresztu, nagany
lub grzywny gro˝à równie˝ roznie-
cajàcym ogieƒ w pobli˝u lasów. Ko-
deks karny dla osób, które dopro-
wadzajàc do po˝aru, nara˝ajà ̋ ycie
i zdrowie wielu osób oraz ich mie-
nie, przewiduje kar´ pozbawienia

wolnoÊci od roku do nawet 10 lat.
Stra˝acy z terenu Gminy Wieli-

szew apelujà o zachowanie zdrowe-
go rozsàdku oraz o natychmiastowe
zaprzestanie wypalania traw. Mo˝e
zdarzyç si´, ˝e b´dziemy zaj´ci ga-

szeniem traw, a w tym samym mo-
mencie ktoÊ naprawd´ mo˝e potrze-
bowaç naszej pomocy.Wtedy istnie-
je realne zagro˝enie, ˝e ta pomoc
nadejdzie z opóênieniem.

nn Bartek Trzaskoma

SERDECZNE PODZI¢KOWANIA 
dla st. sier˝. PAWŁA OSOWIECKIEGO, 
asp. KATARZYNY HARASZKIEWSKIEJ

z KP w Wieliszewie, 
jednostki PSP w Legionowie 

oraz jednostki OSP w Wieliszewie 
za szybkà i sprawnà akcj´ gaszenia po˝aru
domu w dniu 10.02.2012 w Wieliszewie.

Ponadto pragniemy podzi´kowaç sàsiadom
Paƒstwu IRENIE i PIOTROWI PENKALSKIM,

WOJCIECHOWI ROSTKOWSKIEMU
piłkarzowi Legionovii, 

firmie p. RYSZARDA KLEIMANA, 
rodzinie Paƒstwa KRYGIER, 

WÓJTOWI GMINY WIELISZEW
i SOŁTYSOWI WIELISZEWA, 

PRACOWNIKOM OÂRODKA POMOCY
SPOŁECZNEJ w Wieliszewie 

oraz REFERATU ZARZÑDZANIA KRYZYSOWEGO
w Wieliszewie, a tak˝e rodzinie i wszystkim,
którzy wsparli nas duchowo i materialnie.

Wasza pomoc i serdecznoÊç jest nieoceniona.
Jeszcze raz bardzo dzi´kujemy

Wdzi´czna Rodzina Młotkowskich 
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GAZETA WIELISZEWSKA:
Od jak dawna zajmuje si´ Pani r´-
kodzielnictwem?
JUSTYNA URGACZ: Od bardzo dawna.
W szkole podstawowej babcia na-
uczy∏a mnie robiç na drutach. Dzier-
ga∏am szaliki i kamizelki. Potem,
równie˝ dzi´ki babci nauczy∏am si´
szyç proste Êciegi na maszynie.W li-
ceum moja kole˝anka robi∏a sobie
pi´kne bluzki na szyde∏ku i zarazi-
∏am si´ tà pasjà od niej. Najnowsze
„moje dziecko” to bi˝uteria robiona
technikà haftu soutache (czyt. su-
tasz).
Skàd czerpie Pani inspiracje na przed-
mioty, które Pani wykonuje?
Inspiracjà jest wszystko – poczàwszy
od architektury, ceramiki a skoƒ-
czywszy na Êwiecie przyrody. Rów-
nie˝ prace innych osób, niekoniecz-
nie z tej samej dziedziny, potrafià za-
inspirowaç do podj´cia kolejnego
wyzwania.
Prosz´ nam zdradziç, czy za pomo-
cà szyde∏ka mo˝na wykonaç ka˝-

dy wzór i przedmiot, czy sà jakieÊ
ograniczenia? 
Na szyde∏ku mo˝na wykonaç prawie
ka˝dà rzecz – ograniczeniem jest tyl-
ko ludzka wyobraênia. Ja na szyde∏-
ku wykonuj´ serwety du˝e i ma∏e, let-
nie bluzki, kamizelki, kostiumy (nie
kàpielowe, ale do opalania si´ nada-
jà), chusty na ramiona, letnie kape-
lusze i jesienne czapki. Na Wielkanoc
robi´ kolorowe koszulki na jajka.
Mo˝na te˝ zrobiç kapcie, torebki, gru-

be swetry i jesienne p∏aszcze – choç
te ostatnie wymagajà ogromnego na-
k∏adu pracy i du˝o wolnego czasu.
Bi˝uteria z sutaszu ma wi´cej ogra-

niczeƒ – przede wszystkim wielko-
Êciowych. Sutasz nie lubi te˝ ostrych
zakoƒczeƒ, jego cechà charaktery-
stycznà sà ∏agodne ∏uki i zaokràglo-
ne kszta∏ty.
.Jaki jest najwi´kszy przedmiot,
który Pani wykona∏a i ile czasu to
Pani zaj´∏o?
Najwi´ksza rzecz to serweta
na okràg∏y stó∏. Ma 180 cm Êredni-
cy. Takich du˝ych prac mam kilka
– wszystkie by∏y prezentami dla bli-
skich mi osób. A czasu nigdy nie li-
czy∏am. Tà najwi´kszà serwet´ za-
cz´∏am robiç, jak by∏am w cià˝y
z pierwszym synem, a skoƒczy∏am

jak urodzi∏ si´ drugi syn (Êmiech).
Bardzo cz´sto du˝e prace si´ nudzà
i trzeba szukaç nowych inspiracji
i nowych powodów do skoƒczenia
takiego dzie∏a.
Wiem, ˝e ch´tnie prezentuje Pa-
ni swoje prace na ró˝nych impre-
zach kulturalnych. Czy mog∏aby
Pani pochwaliç si´ swymi osià-
gni´ciami?
Do tej pory wszystko, co zrobi∏am,
rozdawa∏am g∏ównie rodzinie lub
chowa∏am do szuflady.Teraz, gdy sy-
nowie poszli do szko∏y i nowo otwar-
tego przedszkola w Skrzeszewie, mam
troch´ wi´cej czasu i postanowi∏am,
˝e mojà pasj´ przekszta∏c´ w swój biz-
nes. B´dzie to po∏àczenie przyjemne-
go z po˝ytecznym. A wystawa do tej
pory odby∏a si´ jedna – zorganizowa-
na przez GOK Niepor´t.
Jakie sà Pani plany i marzenia
zwiàzane z przysz∏oÊcià r´kodziel-
nictwa?
Mam nadziej´, ˝e r´kodzie∏o wróci
do ∏ask, ˝e coraz wi´cej osób zacznie
doceniaç r´cznie robione i przez to
niepowtarzalne przedmioty. Marzy
mi si´ wsparcie gminy, przy promo-
cji naszych Talentów np. w postaci
organizowania wystaw w OÊrodku
Kultury.

nn Rozmawia∏a 
Weronika Dzi´gielewska
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Nasze Talenty

„Kobieta, muzyka i taniec” jest to
przedstawienie, które powsta∏o bardzo
spontanicznie, jest to projekt, gdzie g∏ów-
nymi aktorami i artystami jest m∏odzie˝.

Kierowany jest do wszystkich, którzy
kochajà muzyk´ i taniec, w ka˝dej for-
mie. Repertuar wykonywanych piose-
nek to najpi´kniejsze przeboje polskiej
muzyki takich artystów jak: Marek Gre-
chuta, Anna Jantar, Maryla Rodowicz,

Irena Jarocka. Âpiew poprzeplatany
jest dowcipnymi dialogami i ró˝norod-
nymi formami taƒca. Akcja przedsta-
wienia jest bardzo dynamiczna, a cza-
sami wr´cz zaskakujàca. Emocje, któ-
re towarzyszà temu przedstawieniu
na d∏ugo zapadajà w pami´ci widza.

Autorem, instruktorem i choreogra-
fem przedstawienia jest Katarzyna
Ignaciuk. nn  KI

W tym numerze
Gazety spotykamy si´
z Justynà Urgacz,
mieszkankà
Skrzeszewa, której
pasjà jest
szyde∏kowanie. 

Premiera przedstawienia „Kobieta, muzyka i taniec” odby∏a si´ w sobot´, 10 marca,
na deskach wieliszewskiej sceny sali widowiskowej Urz´du Gminy. Zgromadzi∏a
licznà widowni´, która wyÊmienicie bawi∏a si´ podczas przedstawienia. 

W Êrod´, 21 marca, w SP im. Kornela Makuszyƒskiego w Skrzeszewie odby∏o
si´ przedstawienie pt. „Rzepka” na podstawie wiersza Juliana Tuwima.

Przedstawienie „Kobieta, muzyka i taniec”

Talenty z naszej Gminy

Na konkurs w ramach Programu „Równaç
Szanse 2011 – Regionalny Konkurs Gran-
towy” nap∏yn´∏o 512 wniosków. Decyzjà
czterech Regionalnych Komisji Ekspertów
w Programie „Równaç Szanse 2011 – Re-
gionalny Konkurs Grantowy” 107 organi-
zacji otrzyma∏o dofinansowanie zg∏oszo-
nych projektów. Z województwa mazowiec-
kiego na 34 z∏o˝one wnioski tylko
5 otrzyma∏o grant. WÊród zwyci´skich
wniosków znalaz∏ si´ projekt „Nasz Teatr”
z∏o˝ony przez Stowarzyszenie M∏odzi dla
Rozwoju eMka. Program „Równaç Szanse”
powsta∏ w 2001 roku.

Zadaniem programu jest wyrównywanie
szans edukacyjnych dzieci i m∏odzie˝y ze wsi
i miast do 20 tysi´cy mieszkaƒców. Jego twór-
cà jest Polsko-Amerykaƒska Fundacja Wol-
noÊci, a administratorem – Polska Fundacja
Dzieci i M∏odzie˝y. Podstawowym celem pro-
gramu „Równaç Szanse” jest wsparcie ini-
cjatyw spo∏ecznych s∏u˝àcych wyrównywaniu
szans edukacyjnych, a tym samym startu ̋ y-
ciowego dzieci i m∏odzie˝y z terenów wiej-
skich oraz miejscowoÊci do 20 tysi´cy miesz-
kaƒców. Poprzez wspieranie inicjatyw spo-
∏ecznych Program „Równaç Szanse” dà˝y do:
• podniesienia jakoÊci pracy z m∏odymi

ludêmi w szkole i w warunkach pozaszkol-
nych;

• integracji Êrodowisk lokalnych wokó∏ edu-
kacji;

• poprawy jakoÊci nauczania;
• stworzenia sieci organizacji pozarzàdo-

wych wspó∏pracujàcych z m∏odzie˝à;
• aktywizacji m∏odych ludzi do dzia∏aƒ

na rzecz w∏asnego Êrodowiska lokalnego
oraz rówieÊników.
Koordynowany przez prezes Izabel´

Kownackà grantowy projekt Stowarzysze-
nia eMka „Nasz Teatr” obejmuje: 25 godzin
warsztatów teatralnych, 18 godzin warszta-
tów muzycznych, 2 godziny warsztatów pla-
stycznych, wycieczk´ do „Teatru Polskie-
go”. M∏odzie˝ pod czujnym okiem instruk-

torów, sama stworzy sztuk´ teatralnà, któ-
rà w czerwcu wystawi w sali widowiskowej
Urz´du Gminy Wieliszew. Przedstawienie
pod tytu∏em „LeÊny biwak” b´dzie skiero-
wane g∏ównie do dzieci w wieku 5 –6 lat.
Scenariusz napisa∏a specjalnie na proÊb´
eMki znana w naszym powiecie poetka le-
gionowska Hanna Niewiadomska.

˚eby zmobilizowaç m∏odych aktorów
do wi´kszej kreatywnoÊci Izabela Kownac-
ka zorganizowa∏a im wyjazd do „Teatru Pol-
skiego”. Dzi´ki uprzejmoÊci dyrektora
Marka Szyjko 26 lutego dzieci mog∏y zwie-
dzaç teatr „od podszewki”. Przewodnikiem
by∏ Tomasz KoÊciuszko, który od ponad
30 lat jest modelatorem teatralnym. Zapew-
ni∏ uczestnikom 3 godziny pe∏ne ciekawych
informacji historycznych, weso∏ych history-
jek zwiàzanych z aktorami. M∏odzi entuzja-
Êci teatru zwiedzali tajne miejsca pracy ma-
szynistów, oÊwietleniowców, magazyny z re-
kwizytami, a tak˝e podziemia, by stanàç
twarzà przy prz´s∏owej konstrukcji sceny
obrotowej. Na zakoƒczenie zostawili sobie
modelatorni´. Trzeba by∏o przy tym poko-
naç niema∏à liczb´ schodów, co by∏o dla
wszystkich uczestników Êwietnà okazjà
do sprawdzenia w∏asnej kondycji fizycznej.
Koƒcowym, sympatycznym akcentem wy-
prawy przysz∏ych aktorów by∏a wspólna, in-
tegracyjna degustacja pizzy na warszaw-
skiej Starówce.

nn IK

„Nasz Teatr” wygra∏ konkurs
dla Stowarzyszenia eMka

Wyst´p zorganizowany by∏ z okazji pierw-
szego dnia wiosny. G∏ównym inicjatorem
przedsi´wzi´cia by∏ jeden z rodziców
przedszkolaków – Piotr Maroƒski. Nato-
miast w rol´ aktorów wcielili si´ sami ro-
dzice dzieci ucz´szczajàcych do oddzia∏ów
przedszkolnych szko∏y. Ponadto swoje pi´ç
minut na scenie mia∏y równie˝ 2 babcie,

dziadek oraz dwóch uczniów szko∏y. Ideà
akcji by∏a ch´ç pokazania swoim pocie-
chom, ˝e teatrzyki szkolne nie musz´ byç
dedykowane rodzicom, ale równie˝
uczniom i przedszkolakom od rodziców.
Rodzice aran˝ujàcy przedstawienie wyko-
rzystali w∏asne rekwizyty, cz´Êç kostiumów
zosta∏a wypo˝yczona. Debiutujàcy rodzice
bez problemu odnaleêli si´ na scenie, a pu-
blicznoÊç (dzieci z nauczycielkami oraz po-
zostali opiekunowie) by∏a zachwycona.

OczywiÊcie nie odby∏o si´ bez niespo-
dzianek – tego dnia w Skrzeszewie wy∏à-
czono pràd i zgodnie z podawanà wcze-
Êniej od dostawcy pràdu informacjà, mia∏
byç uruchomiony najpóêniej o godz. 15, czy-
li w chwili, kiedy mia∏o zaczàç si´ przed-

stawienie. Niestety pràdu nadal nie by∏o,
wobec tego organizatorzy postanowili za-
czàç. Po chwili jednak zapali∏y si´ Êwiat∏a
i zabrzmia∏a muzyka – podk∏ad dêwi´ko-
wy do przedstawienia. Pod koniec wyst´-
pu Dyrektor Szko∏y Ma∏gorzata Âcibior
wr´czy∏a s∏odkie upominki organizato-
rom-aktorom.

Oddzia∏y przedszkolne dzia∏ajà przy
Szkole Podstawowej od wrzeÊnia 2011 ro-
ku. Przedstawienie „Rzepka” by∏o pierw-
szà tego rodzaju inicjatywà oddolnà rodzi-
ców.Ale nie by∏a to jednorazowa akcja. Ro-
dzice zapowiadajà, ˝e za rok równie˝
powtórzà swój sceniczny sukces, Êwi´tujàc
pierwszy dzieƒ wiosny w Skrzeszewie.

nn Weronika KoÊniewska

Tym razem zwiedzali Zamek Królewski.
Oprócz komnat zamkowych obejrzeli
eksponaty zgromadzone na wystawie
„Stanis∏aw August ostatni król Polski, po-
lityk, mecenas, reformator 1764-1795”.
Zapoznano si´ z losami tej postaci histo-
rycznej. W salach zamku mo˝na by∏o so-
bie wyobraziç, jak przebiega∏y g∏osowa-
nia w sprawie uchwalenia Konstytucji 3
Maja i w jak trudnych czasach panowa∏
Stanis∏aw August. Uczestnicy wycieczki
byli zachwyceni bogactwem zgromadzo-

nych w salach zamku obrazów, ekspona-
tów, mebli i bogatsi o wiedz´ z tego okre-
su historii. Potem udaliÊmy si´ na spacer,
aby zobaczyç szopk´ przy ul. Miodowej.

W sobot´, 4 lutego, seniorzy z ¸ajsk
zgromadzili si´ na Balu Karnawa∏owym
w Gminnym OÊrodku Kultury. Panie wy-
glàda∏y uroczo, a panowie – elegancko.
Na sto∏ach by∏o pe∏no smako∏yków przy-
gotowanych przez uczestniczki Klubu Se-
niora – nie brakowa∏o faworków i pàczków.
Muzyka porywa∏a na parkiet.Wszyscy pod-

Êpiewywali znane przeboje. Âmiech, radoÊç
i taniec wszystkim uj´∏y lat. Szcz´Êliwi bo-
wiem czasu nie liczà, a seniorzy z ¸ajsk sà
tak m∏odzi duchem, ˝e mogà im inni tego
zazdroÊciç. Jak karnawa∏, to tylko u Senio-
rów z ¸ajsk.

nn El˝bieta Ziemak

Rzepka

Podró˝e Seniorów z ¸ajsk
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W sobot´, 28 stycznia, w sobotni poranek seniorzy z ¸ajsk wybrali si´ do Warszawy,
kontynuujàc poznawanie najwa˝niejszych obiektów zabytkowych stolicy. 
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Biblioteka w ¸ajskach proponuje

W drodze do uczynków, o których nawet nie wiemy, ˝e nosimy je w sobie
Alice Munro (ur. w 1931 roku) to kanadyjska
pisarka, zaliczana do najwybitniejszych ˝yjà-
cych autorek krótkich form prozatorskich. Na-
pisa∏a dwanaÊcie zbiorów opowiadaƒ i jednà
powieÊç. Otrzyma∏a wiele nagród i wyró˝nieƒ,
w tym – trzykrotnie – Governor General’s
Award, najwa˝niejszà kanadyjskà nagrod´ li-
terackà. W 2009 roku zosta∏a laureatkà pre-
sti˝owej Mi´dzynarodowej Nagrody Bookera
– Man Booker International Prize – przyzna-
wanej za ca∏okszta∏t twórczoÊci. Jest wymie-
niana wÊród autorów zas∏ugujàcych na literac-
kà Nagrod´ Nobla.

W Polsce pisarka by∏a ma∏o znana do cza-
su, gdy ukaza∏ si´ zbiór opowiadaƒ „Ucieki-
nierka”. Sukcesywnie wydawane sà jej kolej-
ne ksià˝ki.

„Zbyt wiele szcz´Êcia” potwierdza, ˝e Ali-
ce Munro jest mistrzynià krótkiej formy,
pod jej piórem banalne zdrady i zazdroÊci za-
mieniajà si´ w fascynujàcà literatur´. Autor-

k´ najbardziej interesuje to, czego bohatero-
wie jej ksià˝ek o sobie nie wiedzà. Ka˝de opo-
wiadanie dotyka problemu nieÊwiadomoÊci
i samoÊwiadomoÊci.

Nast´pna ksiàzka przet∏umaczona na j´zyk
polski to „Widok z Castle Rock”, czyli zbiór
opowiadaƒ, w których pisarka zawar∏a histo-
ri´ swojej rodziny od XVIII wieku, a˝ po la-
ta 90. XX wieku. Alice Munro przez lata gro-
madzi∏a materia∏y i wspomnienia, których
wczeÊniej nie w∏àczy∏a do ˝adnej ksià˝ki. Za-
cz´∏a wyobra˝aç sobie zdarzenia z przesz∏oÊci,
w których brali udzia∏ jej przodkowie. Autor-
ka jest mistrzynià psychologicznej obserwa-
cji, przedstawia prawdziwe emocje i uczucia.
Opisuje losy emigrantów i pierwszych osad-
ników, którzy porzucajà to, co znane i rozpo-
czynajà walk´ o nowe, lepsze ˝ycie.

„Kocha, lubi, szanuje...” to dziewi´ç przej-
mujàcych opowiadaƒ, w których ukazane jest
ludzkie ˝ycie w ca∏ej jego g∏´bi, a bohatero-

wie przedstawieni z uwa˝noÊcià i empatià.Ta
ksià˝ka to „prawdziwy pokaz mistrzostwa
w trudnej sztuce portretowania ludzkich
uczuç”.

Alice Munro dzi´ki swojemu talentowi ma
moc przenoszenia czytelnika do innych Êwia-
tów. Nie bez powodu nazywana jest „wspó∏-
czesnym Czechowem”. Ostatnio sta∏a si´
do tego stopnia modna, ˝e nawet bohaterka
filmu Almodovara czyta jej ksià˝k´.

Opowiadania Alice Munro towarzyszà nam
jeszcze d∏ugo po odwróceniu ostatniej strony.

nn Piotr K
Alice Munro, „Uciekinierka”,Wydawnictwo Dwie Siostry,
Warszawa 2009
Alice Munro, „Widok z Castle Rock”, Wydawnictwo Li-
terackie, Warszawa 2011
Alice Munro, „Zbyt wiele szcz´Êcia”, wyd. Dwie Siostry,
Warszawa 2011
Alice Munro, „Kocha, lubi, szanuje...”, Wydawnictwo
Dwie Siostry, Warszawa 2011

W co tu zagraç...?

Zabijanie smoków dla opornych
Przyby∏eÊ w∏aÊnie do obozu wojskowych ja-
ko jeniec, skazany na kar´ Êmierci. W cza-
sie drogi do obozu dowiadujesz si´ od swych
towarzyszy o tym, co dzieje si´ w prowin-
cji Skyrim. Widzisz, jak jednemu z twoich
niedawnych kompanów ucinajà g∏ow´.
Kiedy nadchodzi twoja kolej, k∏adziesz g∏o-
w´ na pieniek i oczekujesz Êmierci... Kie-
dy nagle znikàd pojawia si´ smok.
Tym oto wybuchowym akcentem zaczyna
si´ piàta cz´Êç „The Elder Scrolls”. Wcie-
lasz si´ w rol´ Dovahkiina, czyli Smocze-
go Dzieci´cia, którego zadaniem jest zabi-
cie z∏ego smoka Alduina i zaprowadzenie
∏adu w Skyrim i ca∏ym Tamriel (gdzie roz-
grywa si´ gra)... Ale do tego jeszcze d∏uga
droga.

Pierwsze dwie cz´Êci serii by∏y stosun-
kowo nieznane, ale „Morrowind” i jego na-

st´pca, „Oblivion” umocni∏y jej pozycj´
na rynku. Mamy wi´c do dyspozycji jedne-
go bohatera, ogromny Êwiat do zwiedzania
(a to raptem jedna prowincja), mas´ rze-
czy do roboty i ogromne iloÊci straconego
czasu.

Dostaniemy mo˝liwoÊç wcielenia si´
w jednà z wielu ras. Co ciekawszymi sà
Khajici, humanoidalne koty, bàdê Argonia-
nie, humanoidalne jaszczurki, ale oprócz te-
go masz do wyboru tak˝e bardziej konwen-
cjonalne rasy: ludzi w kilku odmianach, or-
ków itp.Tak˝e od nas zale˝y, jak rozwiniemy
swojà postaç. Mag miotajàcy zakl´ciami?
Wojownik zakuty w ci´˝kà zbroj´? Zwinny
zabójca-kowal? Do wyboru, do koloru.

Jak wspomnia∏em w tytule, tu zabija si´
smoki. Masowo. Jako Smocze Dzieci´ jesteÊ
w stanie spokojnie stanàç do walki przeciw-

ko gadowi i wygraç (pomaga fakt, ˝e ca∏e
najbli˝sze otoczenie jest wrogo nastawio-
ne do smoka). Wch∏aniajàc smocze dusze,
mo˝esz uczyç si´ tzw. Krzyków, specyficz-
nej formy magii, która pozwala ci na np. roz-
tràcanie przeciwników na boki, przybranie
duchowej postaci bàdê raptowne zwi´ksze-
nie swej pr´dkoÊci.

Od strony technicznej gra prezentuje si´
ca∏kiem nieêle. Dzia∏a na zmodyfikowanym
silniku Gamebryo, o który oparte by∏y naj-
nowsze cz´Êci „Fallout” i „Oblivion” i po-
zwala na ca∏kiem spore modyfikacje wyglà-
du. Muzyka jest standardowo epicka dla po-
dobnych klimatów, aczkolwiek potrafi
zaskoczyç dodatkowà porcjà epickoÊci.

Gra warta uwagi i czasu (ale lepiej tro-
ch´ tego czasu mieç). 9/10. Dzi´kuj´.

nn Fergard

FERIE ZIMOWE 2012 z OÊrodkiem Kultury (16-27 stycznia)
Tegoroczna oferta OÊrodka Kultury
w Wieliszewie na ferie zimowe dla m∏o-
dzie˝y szkolnej nie odbiega∏a od ubieg∏o-
rocznej. Ze wzgl´du na niestabilnà pogo-
d´ (brak Êniegu) g∏ównymi atrakcjami by∏
cykl 9 wyjazdów autokarowych, które cie-
szy∏y si´ ogromnym zainteresowaniem.

M∏odzie˝ mog∏a odwiedziç lodowisko
Torwar i stadion Legii,AquaPark Warsza-
wianka w Jachrance, spotkaç z Rycerza-

mi i ich Êwiatem w Zamku Królewskim,
zobaczyç Êmig∏owce w Twierdzy Modlin,
obejrzeç interaktywny seans kinowy Po-
dró˝e Kosmiczne, dosiàÊç konie w Stajni
Klucz, skorzystaç z kr´gielni i zabaw
w Fantasy Parku.

Z tej oferty skorzysta∏o prawie 400
osób. Uczestnicy ponosili koszty wejÊció-
wek (od 10 do 25 z∏) natomiast koszt trans-
portu pokryto ze Êrodków Urz´du Gminy

Wieliszew.Autokar „zbiera∏” uczestników
z 5 punktów na terenie gminy w Janów-
ku Pierwszym, Olszewnicy Starej, Skrze-
szewie, ¸ajskach i Wieliszewie.

Ponadto zaproponowano bezp∏atne za-
j´cia plastyczne w Gminnym Centrum
Kultury w ¸ajskach. By∏y to Integracyj-
ne Warsztaty Malarskie Marka Kraussa
ART-BRUT dla dzieci w wieku przed-
szkolnym i szkolnym do lat 8. W czterech

spotkaniach, we wtorki i czwartki udzia∏
wzi´∏o ∏àcznie ok. 50 dzieci, m.in. z Przed-
szkola Samorzàdowego nr 1 z Wieliszewa.

Codziennie dzia∏a∏o Kino Ferie, które
proponowa∏o „Poranki z Bajkà” i „Popo-
∏udnia z Filmem”.

Ponadto w trakcie ferii odbywa∏a si´
wi´kszoÊç (7 z 11) z regularnych zaj´ç
w ramach sekcji dzia∏ajàcych w GCK
w ¸ajskach. nn GB

Weekend z taƒcami
Pracowity weekend młodszej
grupy Zespołu Taƒca
Ludowego „PROMYKI”
zaowocował powstaniem
nowego układu tanecznego
„Zabaw i Taƒców Lubelskich”
w choreografii instruktora tej
grupy Ewy MiÊ-Krzemiƒskiej.
(premiera w sobot´,
14 kwietnia na oficjalnym
otwarciu Mistrzostw Polski
MAZUR 2012).

Wsobot´, 17 marca i niedziel´, 18 marca
„skoszarowana” m∏odsza grupa Zespo∏u
Taƒca Ludowego „Promyki” dopracowy-

wa∏a uk∏ad „Zabaw iTaƒców Lubelskich”, nad któ-
rym pracujà ju˝ od pó∏ roku. Oprócz ci´˝kiej pra-
cy, jakà w∏o˝y∏y dzieci w trakcie wszystkich zaj´ç
(∏àcznie ok. 10 godz.) zamys∏em instruktorów (Ewy
MiÊ–Krzemiƒskiej i Darka Skrzydlewskiego) by-
∏a integracja tej liczàcej ponad 40 osób grupy. I te
za∏o˝enia uda∏o si´ zrealizowaç, bowiem wszyst-
kie dzieci spisa∏y si´ na medal.

Ogromnà uciechà by∏o dla nich spanie w szat-
niach hali sportowej na materacach we w∏asnych
Êpiworach. Przez dwa dni hala sportowa zamieni-
∏a si´ równie˝ w restauracj´, poniewa˝ wszystkie

posi∏ki spo˝ywane by∏y na miejscu. Dodatkowo
nad swoimi uk∏adami pracowa∏y pary taneczne
startujàce w turniejach taƒców polskich, wszak
niebawem przed nami najwa˝niejszy start w tym
roku – Mistrzostwa Polski MAZUR 2012 w Wieli-
szewie i wypada∏oby godnie zaprezentowaç si´
na rodzimym terenie.

Oprócz oczywiÊcie g∏ównego punktu zgrupowa-
nia czyli taƒców, taƒców i taƒców… dzieci korzy-
sta∏y z uroków hali sportowej (tu uk∏ony dla kie-
rownika referatu sportu Tadeusza Szczygielskiego
za udost´pnienie hali) grajàc w siatkówk´, koszy-
kówk´ a ch∏opcy oczywiÊcie w „nog´”. Okaza∏o si´,
˝e dzieci majà zawsze ochot´ na sport, choç mog∏o-
by si´ zdawaç, ˝e po takiej dawce prób nie b´dà

mia∏y na to si∏y. Sobotni wieczór up∏ynà∏ pod zna-
kiem filmów. Sala korektywy zamieni∏a si´ w ki-
nowà z miejscami le˝àcymi, bowiem dzieci w Êpi-
worach oglàda∏y swoje ulubione bajki i filmy.

Zgrupowanie zakoƒczy∏o si´ wspólnym nie-
dzielnym obiadem i wszystkie dzieci bardzo zado-
wolone wróci∏y do swoich domów.

nn Dariusz Skrzydlewski

Do etapu gminnego swój udzia∏ zg∏osi∏o
38 uczestników reprezentujàcych 2 przed-
szkola, 5 Szkó∏ Podstawowych i Gimnazjum
z terenu Gminy Wieliszew. W tym roku
wszystkich uczestników ocenia∏o szacowne
Jury, sk∏adajàce si´ ze znanych aktorów scen
polskich. Ich grono reprezentowane by∏o
przez: Ann´ Grycewicz – absolwentk´ war-
szawskiej Akademii Teatralnej. Od 2005 ro-
ku aktork´ Teatru Narodowego w Warszawie,
wspó∏pracujàcà równie˝ z Teatrem Polskim,
Teatrem Montownia i Teatrem Alternatyw-
nym La M.ort, Przemys∏awa Stipp´- absol-
wenta warszawskiej Akademii Teatralnej,
od 2004 roku aktora Teatru Narodowego
w Warszawie, wspó∏pracujàcego z Te-
atrem 2XU, Leszeka Zdunia – absolwenta
krakowskiej PWST, aktora Teatru Starego
w Krakowie (1995-1997) i Teatru Narodowe-
go w Warszawie (1997-2009), wspó∏pracujà-
cego z Teatrem Polonia od lat pracujàcego
w dubbingu (ponad 120 realizacji).

Wyniki Gminnego Etapu XXXV
Konkursu Recytatorskiego

„Warszawska Syrenka”

W kategorii dzieci klas 0-III wystàpi∏o 20 dzieci,
w tym 6 z oddzia∏ów zerowych.
I miejsce: Milena ˚o∏nierzak – SP im. J. Wybickie-
go w Janówku
II miejsce: Filip ¸abuÊ – SP im. J. Wybickiego w Ja-
nówku
III miejsce: Barbara Mikulska Zespó∏ Szkó∏ SP im.
S. Moniuszki w ¸ajskach
Kategori´ klas IV-VI reprezentowa∏o 12 uczniów
I miejsce: Oliwia Warnel – Zespó∏ Szkó∏ SP im. S. Mo-
niuszki w ¸ajskach

II miejsce: Gabriela Boniecka – SP im. J. Wybickie-
go w Janówku
III miejsce: Dawid Szymczak SP im. K. Makuszyƒ-
skiego w Skrzeszewie
W kategorii klas gimnazjalnych wystàpi∏o 6 uczniów
I miejsce: Piotr Niecikowski – Gminne Gimnazjum
im. Jana Paw∏a II w Wieliszewie 
II miejsce: Damian Trzaskoma- Gminne Gimnazjum
im. Jana Paw∏a II w Wieliszewie 
III miejsce: Dominik Wierzchoƒ – Gminne Gimna-
zjum im. Jana Paw∏a II w Wieliszewie

Zwyci´scy poszczególnych kategorii re-
prezentowali Gmin´ Wieliszew 23 marca,
w Legionowie, na powiatowych elimina-
cjach „Warszawskiej Syrenki”

Sukces Filipa
W piàtek, 23 marca w sali legionowskiego
ratusza odby∏y si´ powiatowe elimina-
cje XXXV Konkursu Recytatorskiego
„Warszawska Syrenka”. O jedno miejsce
podczas fina∏u w stolicy i prawo reprezen-
towania naszego powiatu walczyli przedsta-
wiciele 5 gmin wybrani wczeÊniej podczas
eliminacji Êrodowiskowych. W sumie jury
wys∏ucha∏o prawie 30 uczestników, a obra-
dom przewodniczy∏ Dyrektor SAPO Gminy
Wieliszew Jacek Banaszek. Oprócz niego
m∏odych adeptów sztuki recytatorskiej
oceniali aktorzy, re˝yserzy i osoby zwiàza-
ne ze sztukà.

Mi∏o nam donieÊç, ˝e w kategorii naj-
m∏odszej, uczniów klas 0-III, pierwsze
miejsce i udzia∏ w przeglàdzie fina∏owym
w Mazowieckim Centrum Kultury i Sztu-
ki zdoby∏ uczeƒ Szko∏y Podstawowej w Ja-
nówku, Filip ¸abuÊ, który brawurowo wy-
kona∏ utwór „Ryby, ˝aby i raki” Jana Brze-
chwy. Serdecznie gratulujemy!

Gwoli dziennikarskiej rzetelnoÊci infor-
mujemy, ˝e oprócz Filipa do Warszawy po-
jadà: Maurycy Wróbel (klasy IV-VI SP) i Jo-
anna Powa∏a (w kat. gimnazja).Wszystkim
laureatom ˝yczymy powodzenia w finale!

nn Dariusz Skrzydlewski

W dniu 16 marca 2012 w Sali widowiskowej Gminnego Centrum Kultury
w ¸ajskach odby∏ si´ XXXV Konkurs Recytatorski „Warszawska Syrenka”.

XXXV Konkurs Recytatorski „Warszawska Syrenka”
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Informator

Informacja o pracy w Urz´dzie Gminy w okresie mi´dzysesyjnym od 27 stycznia 2012 r. do 29 lutego 2012 r.

Praca Urz´du
Referat Gospodarki NieruchomoÊciami

1. Przygotowano dokumentacj´ niezb´dnà do podpisa-
nia aktu notarialnego dot. nieodp∏atnego przej´cia
przez Gmin´ Wieliszew nieruchomoÊci drogowej we
wsi Wieliszew.

2. Wszcz´to 17 post´powaƒ administracyjnych w sprawie
ustalenia wysokoÊci op∏aty adiacenckiej z tytu∏u wzro-
stu wartoÊci nieruchomoÊci na skutek jej podzia∏u.

3. Wydano decyzj´ ustalajàcà wysokoÊç op∏aty adiacenc-
kiej z tytu∏u wzrostu wartoÊci nieruchomoÊci na sku-
tek jej podzia∏u.

4. Wydano 12 zawiadomieƒ i 3 zaÊwiadczenia o nadaniu
numeru porzàdkowego.

5. Przygotowano umow´ na dzier˝aw´ pawilonu handlo-
wego przy Urz´dzie Gminy.

6. Przygotowano projekt uchwa∏y w sprawie wyra˝enia
zgody na zawarcie kolejnej umowy dzier˝awy nieru-
chomoÊci gminnej oraz uchwa∏y w sprawie wyra˝enia
zgody na odstàpienie od obowiàzku przetargowego try-
bu zawarcia umowy dzier˝awy na czas oznaczony d∏u˝-
szy ni˝ 3 lata.

7. Udzia∏ w negocjacjach dot. odszkodowania za dzia∏ki
przej´te z mocy prawa pod drogi gminne.

Referat Spraw Obywatelskich, Handlu
i Usług i Urzàd Stanu Cywilnego

1. Dokonano zameldowania na pobyt sta∏y – 43 osób, cza-
sowy – 19 osób.

2. Przyj´to 11 druków wymeldowania z miejsca pobytu
sta∏ego, wszcz´to 3 post´powania administracyjne
o wymeldowanie z miejsca pobytu sta∏ego.

3. Zameldowano na pobyt czasowy cudzoziemców oraz
wystàpiono o nadanie numeru ewidencyjnego pesel
dla 1 osoby.

4. Dokonano zameldowania na pobyt sta∏y 11 noworod-
ków i wystàpiono o nadanie numeru ewidencyjnego
pesel dla 1 noworodka.

5. Przyj´to wnioski o wydanie dowodu osobistego od 99
osób oraz 50 wniosków CEIDG dotyczàcych dzia∏alno-
Êci gospodarczej.

6. Wydano 41 dowodów osobistych, 15 poÊwiadczeƒ o za-
meldowaniu w lokalu i 45 odpisów skróconych, zare-
jestrowano i wydano zaÊwiadczenia o utracie dowo-
du osobistego od 4 interesantów.

7. Udzielono odpowiedzi na 19 wniosków (informacji
o danych osobowych i adresach).

8. Przeprowadzono post´powanie i wydano 1 decyzj´ na wnio-
sek stron o wymeldowanie z miejsca pobytu sta∏ego.

9. Udzia∏ w pracach komisji do kwalifikacji wojskowej,
na której stawi∏o si´ 78 poborowych.

10. Przeprowadzono 1 post´powanie i wydano decyzj´
w sprawie zmiany nazwisk, sporzàdzono 2 akty ma∏-
˝eƒstwa, 8 aktów zgonu, udzielono 1 Êlubu cywilnego.

Referat Gospodarki Przestrzennej i Geodezji

1. Przygotowano i wydano 45 wypisów z miejscowego pla-
nu zagospodarowania przestrzennego, 13 zaÊwiadczeƒ
o braku miejscowego planu zagospodarowania prze-
strzennego, 5 decyzji o ustaleniu lokalizacji inwesty-
cji celu publicznego, 9 decyzji o warunkach zabudo-
wy i zagospodarowania terenu, 6 decyzji zatwierdza-
jàcych projekt podzia∏u nieruchomoÊci, 5 postanowieƒ
opiniujàcych wst´pny projekt podzia∏u nieruchomo-
Êci, 9 projektów decyzji o warunkach zabudowy i za-
gospodarowania terenu, 1 zaÊwiadczenie o zgodnoÊci
sposobu u˝ytkowania z miejscowego planu zagospo-
darowania przestrzennego.

2. Przygotowano i wys∏ano 31 pism do instytucji oraz w∏a-
Êciwych organów opiniujàcych projekty decyzji o wa-
runkach zabudowy oraz projektów decyzji o ustaleniu
lokalizacji inwestycji celu publicznego, 17 pism
do osób prywatnych, 186 zawiadomieƒ o wszcz´ciu po-
st´powania dot. warunków zabudowy i zagospodaro-
wania terenu.

3. Wys∏ano zawiadomienie o przystàpieniu do sporzàdze-
nia miejscowego planu zagospodarowania przestrzen-
nego dla cz´Êci wsi Wieliszew (obr´b PGR) teren Agen-
cji W∏asnoÊci Rolnej Skarbu Paƒstwa – 22 instytucje.

4. Z∏o˝ono wniosek dotyczàcy przebiegu i kontynuacji
uk∏adów komunikacyjnych na terenie Gminy Wieli-
szew.

5. Przeanalizowano 29 decyzji Starosty Legionowskiego
dotyczàcych wydania pozwolenia na budow´, 10 ak-
tów notarialnych w przedmiocie pobrania op∏aty pla-
nistycznej.

6. Przygotowano dla Marsza∏ka Województwa Mazowiec-
kiego dwa wnioski dotyczàce zmiany przeznaczenia
gruntów leÊnych na cele nieleÊne.

7. Wys∏ano i przeanalizowano 5 zaproszeƒ do sk∏adania
ofert w post´powaniu o przeprowadzenie post´powa-
nia rozgraniczeniowego.

Referat Ochrony Ârodowiska i Rolnictwa

1. Przygotowanie i przekazanie og∏oszeƒ apelu Wójta
Gminy na temat sprawowania opieki nad zwierz´ta-
mi.

2. Przygotowywanie procedury przetargowej na wykona-
nie us∏ug polegajàcych na od∏awianiu, przyjmowaniu,
przechowywaniu i sprawowaniu opieki nad bezdom-
nymi zwierz´tami z terenu Gminy Wieliszew.

3. Wydanie 8 decyzji w sprawie wyci´cia drzew poprze-
dzone wyjazdami w teren w celu potwierdzenia zasad-
noÊci z∏o˝onych wniosków, sporzàdzenie 1 wezwania
do uzupe∏nienia wniosku, przekazanie 3 wniosków
na usuni´cie drzew do Starostwa Powiatowego z uwa-
gi na to, ˝e wnioskowane drzewa znajdujà si´ na te-
renach leÊnych.

4. Przygotowanie informacji dla przedsi´biorców zbie-
rajàcych odpady komunalne i prowadzàcych dzia∏al-
noÊç zakresie opró˝niania zbiorników bezodp∏ywowych
i transportu nieczystoÊci ciek∏ych na temat zmian do-
tyczàcych sprawozdawczoÊci wed∏ug nowej ustawy
o utrzymaniu czystoÊci i porzàdku w gminach – 35.

5. Przygotowanie sprawozdania dla G∏ównego Urz´du
Statystycznego SG-01 dotyczàcego leÊnictwa i ochro-
ny Êrodowiska za 2011.

6. Przygotowanie dla Urz´du Marsza∏kowskiego sprawoz-
dania OÂ-4g dotyczàcego gospodarowania dochodami
bud˝etu gminy pochodzàcymi z op∏at i kar Êrodowi-
skowych przeznaczonych na finansowanie ochrony Êro-
dowiska i gospodarki wodnej za 2011.

7. Przygotowanie projektu programu opieki nad zwierz´-
tami bezdomnymi i zapobiegania bezdomnoÊci.

8. Wszcz´cie 3 post´powaƒ – 2 w przedmiocie drzew wy-
ci´tych bez zezwolenia, 1 w przedmiocie odprowadza-
nia Êcieków bytowych do wód Kana∏u Bródnowskie-
go.

9. Podpisanie umowy na opiek´ weterynaryjnà dotyczà-
cà zwierzàt uczestniczàcych w zdarzeniach drogowych
z Przychodnià dla Zwierzàt Miros∏aw Kado.

Referat bud˝etu i finansów

1. Sporzàdzenie Zarzàdzenia Nr 16/12 Wójta Gminy Wie-
liszew w sprawie zmian i przesuni´ç mi´dzy rozdzia-
∏ami w planie wydatków i dochodów bud˝etowych.

2. Przygotowanie projektu Uchwa∏y bud˝etowej w spra-
wie zmian w planie wydatków i dochodów.

3. Przygotowanie projektu Uchwa∏y w sprawie zmian
w planie dochodów i wydatków Wieloletniej Progno-
zy Finansowej.

4. Sporzàdzenie miesi´cznych sprawozdaƒ z wykonania
dochodów i wydatków.

5. Uzgadnianie wydatków wed∏ug klasyfikacji rozdzia-
∏ów i paragrafów do sporzàdzenia sprawozdaƒ.

6. Sporzàdzenie rocznych sprawozdaƒ do Regionalnej
Izby Obrachunkowej, Mazowieckiego  Urz´du Woje-
wódzkiego, Krajowego Biura Wyborczego, G∏ównego
Urz´du Statystycznego

7. Ksi´gowanie bie˝àcych wyciàgów bankowych dotyczà-
cych wydatków i dochodów.

8. Przygotowanie i dokonanie przelewów ok. 350 faktur do-
tyczàcych bie˝àcych i majàtkowych wydatków urz´du.

9. Uzgadnianie sald na kontach i klasyfikacji dotyczà-
cych wp∏at z urz´dów skarbowych i weryfikacja z przy-
chodzàcymi sprawozdaniami.

Referat Podatków

1. Ustalono podatek dla 9214 jednostek wymiarowych.
2. Wydano 38 decyzji wymierzajàcych zmieniajàcych po-

datek, umarzajàcych zobowiàzania podatkowe oraz roz-
k∏adajàcych podatek na raty, 10 postanowieƒ dotyczà-
cych post´powania podatkowego oraz w sprawie do-
chodów pobieranych przez Urzàd Skarbowy, 23
zaÊwiadczenia i 33 wezwania.

3. Udzielono odpowiedzi na 11 wniosków o udost´pnie-
nie danych osobowych.

4. Wp∏yn´∏o 19 wniosków o zwrot podatku akcyzowego
zawartego w cenie oleju nap´dowego wykorzystywa-
nego do produkcji rolnej na 2012 rok i wydano decy-
zje ustalajàce kwoty zwrotu podatku.

5. Na bie˝àco trwa aktualizacja podstaw opodatkowania
w zwiàzku ze zmianami jakie dokonano w ewidencji
gruntów i budynków, prowadzonej przez Starostwo Po-
wiatowe w Legionowie, w ww. okresie otrzymaliÊmy 83
zawiadomienia o zmianie.

6. Weryfikacja podstawy opodatkowania budynków
znajdujàcych si´ na terenie gm. Wieliszew, porówna-
nie zapisów w ewidencji gruntów i budynków z dany-
mi zg∏oszonymi przez podatników.

7. Ksi´gowanie kwot zadeklarowanego podatku od Êrod-
ków transportowych.

8. Przygotowanie sprawozdania Rb-27S za miesiàc sty-
czeƒ 2012 r.

9. Przygotowano kontokwitariusze dla so∏tysów na po-
bór I raty podatku.

Referat Gospodarki Komunalnej

1. Wydano 24 decyzje oraz uzgodniono 6 projektów doty-
czàcych pasa drogowego, 19 oÊwiadczeƒ dotyczàcych mo˝-
liwoÊci po∏àczenia dzia∏ki z drogà publicznà, zaopinio-
wano 2 projekty organizacji ruchu drogowego na czas
budowy, uzgodniono 6 zjazdów z dróg wewn´trznych.

2. Przygotowano dokumenty i projekt umowy w sprawie
realizacji zadania: „Wykonanie dokumentacji rozbu-
dowy drogi wojewódzkiej nr 631 w zakresie budowy
Êcie˝ki pieszo-rowerowej od skrzy˝owania z drogà
gminnà – ulicà Rzecznà do przystanku autobusowe-
go w rejonie skrzy˝owania z drogà gminnà nr
180504W – ulicà Dworcowà w m. Góra na terenie gmi-
ny Wieliszew”.

3. Przygotowano dokumenty i zakoƒczono procedur´ za-
warcia umowy w sprawie realizacji zadania: „Wyko-
nania dokumentacji na rozbudow´ skrzy˝owania dro-
gi wojewódzkiej nr 631 – ul. Nowodworskiej z drogà
powiatowà nr 1817W – ul. Dworcowà oraz drogà gmin-
nà nr 180504W z budowà sygnalizacji Êwietlnej w m.
Góra i Janówek Pierwszy, gmina Wieliszew, powiat Le-
gionowski”.

4. Sporzàdzono wniosek zmiany do projektu bud˝etu
Gminy Wieliszew na rok 2012 w zakresie wydatków
zwiàzanych z budowà punktów Êwietlnych oraz oÊwie-
tlenia dróg gminnych i ulic w miejscowoÊciach na te-
renie gminy Wieliszew.

5. Podj´to interwencj´ w Zespole Szkó∏ Ponadgimnazjal-
nych w Komornicy dawne TGW D´be w sprawie ogrze-
wania co i wody.

6. Zmieniono sta∏à organizacj´ ruchu na drodze 631 (usu-
ni´to znaki STOP), uzupe∏niono znaki drogowye
na przejeêdzie kolejowym w Micha∏owie Reginowie, od-
nowiono pomieszczenia w przedszkolu w Wieliszewie,
przeprowadzono wizj´ w przedszkolu w Janówku.

7. Przygotowano i og∏oszono 2 przetargi na utrzymanie dróg
gruntowych oraz remonty czàstkowe dróg asfaltowych.

Referat Inwestycji i Rozwoju Gminy

1. Trwajà roboty budowlane przy budowie obiektów sporto-
wych ze Êwietlicà Êrodowiskowà w miejscowoÊci Krubin.

2. Rozstrzygni´to przetarg na budow´ przewodu wodo-
ciàgowego w ul. Bocznej od ul. Suwalnej w ¸ajskach.

3. Trwajà roboty budowlane przy adaptacji budynku Re-
mizy Stra˝ackiej na potrzeby sali zebraƒ z zapleczem
socjalnym w Ka∏uszynie.

4. Podpisano umow´ na pe∏nienie nadzoru inwestorskie-
go nad robotami budowlanymi na obiektach w Ka∏u-
szynie i Krubinie, umowy na odp∏atne przej´cie przez
Gmin´ urzàdzeƒ kanalizacyjnych od osób prywatnych.

5. Przygotowywanie materia∏ów do przeprowadzenia
przetargu na opracowanie dokumentacji projektowej
na modernizacj´ sali widowiskowej.

6. Z∏o˝ono wniosek o wydanie decyzji lokalizacyjnej ce-
lu publicznego na budow´ cmentarza komunalnego
w Wieliszewie.

7. Prowadzenie procedury wy∏onienia wykonawcy na re-
alizacj´ zamówienia pt.Wykonanie us∏ug polegajàcych
na od∏awianiu, przyjmowaniu, przechowywaniu i spra-
wowaniu opieki nad bezdomnymi zwierz´tami z tere-
nu Gminy Wieliszew.

8. Og∏oszono przetarg na bie˝àce utrzymanie dróg
gminnych o nawierzchni ˝wirowej i gruntowej na te-
renie Gminy oraz przetarg na wykonanie remontów
czàstkowych dróg bitumicznych na terenie Gminy.

Referat Informacji i Promocji Gminy

1. Przygotowanie do druku i druk 53. numeru Gazety
Wieliszewskiej.

2. Procedura zapytania ofertowego, przygotowanie umo-
wy i rozpocz´cie prac nad folderem  promujàcym Gmi-
n´ oraz nowà mapà Gminy.

3. Rozpocz´cie prac nad wdro˝eniem nowej strony inter-
netowej Gminy – weryfikacja materia∏ów dotychczas
wykorzystywanych, opracowywanie nowych. Szkolenie
dotyczàce obs∏ugi panelu administracyjnego.

4. Zakoƒczenie prac nad wizualizacjà Gminy Wieliszew.
Przyj´cie ksi´gi identyfikacji.

5. Wspó∏praca z parafià pw. Przemienienia Paƒskiego
w realizacji projektu wydania ksià˝ki historycznej.

6. Przygotowanie kalendarium wydarzeƒ spo∏eczno-
-kulturalnych i rozpocz´cie przygotowaƒ do ich reali-
zacji, m.in. przygotowanie umów, zapytaƒ ofertowych,
korespondencji do potencjalnych sponsorów oraz har-
monogramu przetargów.

7. Wsparcie Klubu Honorowych Dawców Krwi „Pelikan”.
8. Konkurs na obs∏ug´ gastronomicznà imprez plenero-

wych organizowanych przez Urzàd Gminy Wieliszew
przy okazji mistrzostw EURO 2012.

9. Wspó∏praca mi´dzynarodowa – organizacja spotkania
przedstawicieli grup roboczych, przyj´cie planu reali-
zacji poszczególnych projektów, pomoc przy projek-
cie Comenius (bilety lotnicze, t∏umaczenia) oraz przy-
gotowanie i z∏o˝enie dokumentów dotyczàcych dota-
cji w ramach projektu Europa dla Obywateli.

10. Wspó∏praca z organizacjami pozarzàdowymi i orga-
nizacjami po˝ytku publicznego – koordynacja dzia-
∏aƒ zwiàzanych z og∏aszaniem otwartych konkursów.

Referat Organizacyjno – Kadrowy

1. Przyj´to 1416 pism do Biura Obs∏ugi Klienta.
2. W wyniku og∏oszonego naboru na stanowisko pracow-

nika ds. informacji i promocji gminy z dniem 1 marca
2012 zosta∏a zatrudniona Pani Weronika KoÊniewska.

3. Og∏oszono nabór na stanowisko Dyrektora Samorzà-
dowej Administracji Placówek OÊwiatowych.

4. Sporzàdzono i rozes∏ano informacje o dochodach oraz
o pobranych zaliczkach na podatek dochodowy PIT
za 2011r.

5. Bie˝àca obs∏uga Biura Rady Gminy.

Referat Zarzàdzania Kryzysowego:

1. Zawarto umowy ze stra˝akami z gminnych jednostek
OSP na monitorowanie zagro˝eƒ.

2. Prowadzenie monitoringu poziomu wody w Narwii
oraz stanu wa∏ów przeciwpowodziowych.

3. Dokonano przeglàdu zagro˝eƒ w 5 firmach.
4. Od s∏u˝by wojskowej reklamowano radnych gminy.
5. Sporzàdzono rejestr najwa˝niejszych uj´ç wody

i urzàdzeƒ melioracji majàcych wp∏yw na bezpieczeƒ-
stwo hydrologiczne gminy.

6. Sporzàdzono wykaz firm i instytucji wymagajàcych
alternatywnych êróde∏ zasilania.

7. Udzielono pomocy ofiarom po˝aru budynku mieszkal-
nego w Wieliszewie.

Referat Sportu

1. Organizacja wydarzeƒ sportowych w Hali sportowej
w Wieliszewie: V Turniej Pi∏ki Halowej Szkól Podsta-
wowych,VTurniej Pi∏ki Siatkowej,VTurniej Pi∏ki Ha-
lowej Szkól Gimnazjalnych, V Turniej Pi∏ki Halowej
Doros∏ych, IV Ligi Tenisa Sto∏owego, I Wieliszewski
Turniej Halowej Pi∏ki No˝nej dla rocznika 2003 i m∏od-
szych,VI Turniej Pi∏ki Siatkowej,V Ligi Tenisa Sto∏o-
wego,VI Turniej Pi∏ki Halowej Doros∏ych.

2. Prowadzenie zaj´ç i przygotowywanie hali na zawo-
dy, koordynacja i przeprowadzenie zawodów, sprzàta-
nie hali i szatni po zawodach, prowadzenie punktacji
i dokumentacji oraz przekazanie sprawozdania na stro-
n´ internetowà i do prasy.

3. Przygotowanie umów na prowadzenie zaj´ç pi∏ki r´cz-
nej, pi∏ki koszykowej i pi∏ki no˝nej w Hali sportowej
w Wieliszewie oraz pozosta∏e prace ksi´gowe.

4. Przygotowanie umów na animatorów sportowych
na obiekcie sportowym ORILK w Skrzeszewie, oraz
umów na konserwacj´ i sprzàtanie obiektu sportowe-
go ORLIK w Skrzeszewie.

OÊrodek Kultury

1. Organizacja (w tym przygotowanie, druk i kolpor-
ta˝ zaproszeƒ oraz plakatów) i prowadzenie nast´-
pujàcych przedsi´wzi´ç kulturalnych: wystawa
COÂ ZA NAMI, COÂ PRZED NAMI, Konkurs Wiel-
kanocny na wykonanie kartki pocztowej, palmy lub

pisanki wielkanocnej, III Koncert M∏odych Piani-
stów oraz przedstawienia muzycznego „Kobieta,
muzyka, taniec”.

2. Przygotowanie zgrupowania grup m∏odszych ZTL PRO-
MYKI

3. Przygotowania do Mistrzostw Polski w Taƒcach Pol-
skich – MAZUR 2012 (negocjacje, spotkania oraz spo-
rzàdzenie pism dotyczàcych sponsoringu, nagród dla
zwyci´zców, noclegów i wy˝ywienia uczestników, ob-
s∏ugi technicznej i medycznej, przygotowanie kart zg∏o-
szeƒ, regulaminu i dokumentacji dla uczestników, pra-
ce graficzne nad logo, medalem i gad˝etem).

4. Organizacja wyjazdu ZTL „PROMYKI” na Ogólnopol-
ski Turniej Taƒców do Pu∏aw.

5. Pomoc w przygotowaniu wydawnictwa promocyjnego
(p∏yta dvd) Przedszkola Samorzàdowego nr 1 w Wie-
liszewie w ramach programu Comenius:

– projekt, druk, kopiowanie,
– przygotowanie choreografii, próby i praca nad wyko-

naniem uk∏adu „krakowiaka” dla przedszkolaków,
– wypo˝yczenie strojów na nagranie.
6. Nowe propozycje w ramach Gminnego Centrum Kultu-

ry: Klub dla mam Mamusiowo, Centrum Sztuki Art Brut.

Samorzàdowa Administracja Placówek
OÊwiatowych

1. Analiza organizacji szkó∏ podstawowych i gimnazjów
na terenie gminy Wieliszew.

2. Sporzàdzenie aneksów do umów na dowozy uczniów
do szkó∏.

3. Spotkania z radà pedagogicznà i radà so∏eckà Olszewni-
cy Starej w sprawie dalszych losów miejscowej szko∏y.

4. Prace nad przygotowaniem materia∏ów do wniosków
w ramach poddzia∏ania 9.1.1 i 9.1.5.

5. Opracowanie wspólnie z dyrektorami przedszkoli har-
monogramu rekrutacji na rok szkolny 2012/13
do przedszkoli i klas „0”.

6. Prace nad regulaminem stypendialnym dla uczniów
z terenu gminy Wieliszew.

7. Wystàpienie do sàsiednich gmin o zwrot kosztów do-
tacji udzielonych przedszkolom publicznym na wycho-
wanków nieb´dàcych mieszkaƒcami naszej gminy.

8. Wystàpienie o udzielenie dotacji niepublicznemu
przedszkolu „Akademia M∏odego Cz∏owieka”.

OÊrodek Pomocy Społecznej

1. Wp∏yn´∏o 121 wniosków, wydano 172 decyzje, wyp∏a-
cono 579 rodzinom Êwiadczenia rodzinne na kwo-
t´ 160193,00 z∏.

2. Z funduszu alimentacyjnego wyp∏acono 44 rodzinom
Êwiadczenia na kwot´ 40070,00 z∏.

3. Wyp∏acono 19 rodzinom dodatki mieszkaniowe na kwo-
t´ 4071,84 z∏, wp∏yn´∏o 8 nowych wniosków o przyzna-
nie dodatku mieszkaniowego, wydano 7 nowych de-
cyzji.

4. Przeprowadzono 2 wywiady Êrodowiskowe oraz 2 in-
terwencje.

5. Wyp∏acono 160 zasi∏ków, w 17 szko∏ach i przedszkolach
z formy do˝ywiania skorzysta∏o 71 uczniów, w ÂDS 1
– doros∏a.

6. Koordynacja prac Zespo∏u Interdyscyplinarnego.
7. Sporzàdzono sprawozdanie finansowe za 2011 r.

i za styczeƒ 2012, bilans realizacji projektu systemo-
wego,, Równe szanse” na 2011.

Biuro Projektu Wieliszewska Akademia PrzyszłoÊci

1. W Urz´dzie Gminy Wieliszew i jego jednostkach oraz
w Komisariacie Policji w Wieliszewie trwajà roczne
i pó∏roczne sta˝e.

2. Rozpocz´∏o si´ szkolenie „Sprzedawca, fakturzysta
z obs∏ugà komputera, kas fiskalnych, terminali p∏at-
niczych” oraz kurs na prawo jazdy kategorii C.

3. Uczestnicy szkolenia i kursu oraz nowi sta˝yÊci
wzi´li udzia∏ w warsztatach rozwijania kompeten-
cji ogólnych.

4. Sukcesywnie odbywajà si´ zaj´cia praktyczne w ra-
mach kursu na prawo jazdy kat. B w ramach szkole-
nia „Przedstawiciel handlowy”.

5. Przygotowano zaktualizowany Wniosek Beneficjenta
o Dofinansowanie Projektu.Wniosek oczekuje na we-
ryfikacj´.

6. Realizacja kursów/szkoleƒ/warsztatów w ramach pro-
jektu by∏a prowadzona zgodnie z Harmonogramem
Realizacji Projektu.

nn opracowa∏a Weronika KoÊniewska
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ZZaammaacchh  nnaa  ww∏∏aaddzz´́  ww  KKóó∏∏kkuu  RRoollnniicczzyymm  ww  MMiicchhaa∏∏oowwiiee--RReeggiinnoowwiiee  ww  wwyykkoonnaanniiuu  „„dduueettuu””  EEddwwiinn  ZZeezzooƒƒ  ii  JJaanniinnaa  PPrrzzyybbyy∏∏..

Zazwyczaj to bywa tak, ˝e jak w na-
zwie jakiejÊ organizacji jest rzeczow-
nik okreÊlajàcy cele i motywacje jej
dzia∏ania, to w∏aÊnie tego jest naj-
mniej. Tak jest i w tym przypadku,
o czym mia∏em ju˝ mo˝liwoÊç niejed-
nokrotnie wypowiadaç si´.

W dniu 20 marca, w Domu Ogrod-
nika w Micha∏owie-Reginowie odby-
∏o si´ zebranie sprawozdawcze Kó∏-
ka Rolniczego. I nie by∏oby w tym
nic dziwnego, poniewa˝ takie zebra-
nie odbywa si´ corocznie, na którym
prezes kó∏ka zdaje relacje z pracy za-
rzàdu i otrzymuje albo nie otrzymu-
je absolutorium. Udzielenie skwito-
wania zarzàdowi jest wyrazem apro-
baty i uznania za wykonanà prac´
oraz akceptacji tego zarzàdu na na-
st´pny okres rozliczeniowy. Kurio-
zum wspomnianego zebrania polega
na tym, ˝e zarzàdowi jednog∏oÊnie
udzielono absolutorium, a nast´pnie
go odwo∏ano i wybrano nowy.Teore-
tycznie mo˝na powiedzieç, mieli ta-
kie prawo, poniewa˝ statut tego nie
zabrania.Ale oprócz statutu obowià-
zujà jeszcze zwyczajowo przyj´te za-
sady, dobre wychowanie, a przede
wszystkim zwyk∏a ludzka etyka,
którà ka˝dy cz∏owiek a w szczegól-
noÊci dzia∏acz spo∏eczny powinien
si´ kierowaç w swoim dzia∏aniu.
Przebieg samego zebrania a tak˝e
wczeÊniejsze posiedzenie zarzàdu
Kó∏ka przygotowujàce zebranie by-
∏o zaprzeczeniem wszystkich tych
szczytnych wartoÊci. Mog∏o by
w kszta∏ceniu wszelkich dzia∏aczy
pos∏u˝yç jako przyk∏ad, jak nie na-
le˝y post´powaç.

Stan osobowy cz∏onków KR
na przestrzeni ostatnich lat w zasa-

dzie si´ nie zmienia∏. Pó∏ roku temu,
kiedy wyrazi∏em ch´ç wstàpienia
do Kó∏ka, a nowych cz∏onków przyj-
muje zarzàd, to g∏osami pana Edwi-
na i jego popleczników w zarzàdzie
nie zosta∏em przyj´ty. Dopiero mo-
je odwo∏anie od decyzji zarzàdu
do zebrania cz∏onków sprawi∏o, ˝e
znalaz∏em si´ w Kó∏ku jako jego pe∏-
noprawny cz∏onek.A tu nagle na pi´ç
dni przed zebraniem na posiedzenie
zarzàdu pan Edwin Zezoƒ i pani Ja-
nina Przyby∏ przynoszà oko∏o dwu-
dziestu pi´ciu deklaracji nowych
kandydatów, z których znaczna cz´Êç
by∏a wi´kszoÊci nieznana nawet ze
s∏yszenia. G∏osami 3 do 2 przeg∏oso-
wujà przyj´cie ich do KR.

Nale˝a∏oby si´ tylko cieszyç, ˝e tak
zaradni dzia∏acze pozyskali tak licz-
nà grup´ aktywnych ludzi chcàcych
w∏àczyç si´ do pracy na rzecz lokal-
nej spo∏ecznoÊci. Ale to by∏o tylko
preludium przed ostatnim rozda-
niem. Na zebraniu, g∏osami nowo
wcielonych, prowadzàcym zebranie
zosta∏ wybrany pan Edwin Zezoƒ,
który w punkcie porzàdku zebrania
dotyczàcym podj´cia uchwa∏ do-
puszcza podj´cie uchwa∏y zg∏oszonej
przez panià Przyby∏. Czego ma doty-
czyç proponowana uchwa∏a, zg∏asza-
jàca w ˝adnym wypadku nie chcia-
∏a ujawniç. Mimo licznych sprzeci-
wów prowadzàcy zebranie poddaje
pod g∏osowanie porzàdek zebrania,
który ponownie g∏osami nowych
cz∏onków zostaje zatwierdzony. I tak
do porzàdku zebrania wprowadzone
zostaje podj´cie uchwa∏y, o której
wiadomo tyle, ˝e nic nie wiadomo.
Z takim ewenementem chyba nikt
jeszcze si´ nie spotka∏.

Dalej ju˝ wypadki potoczy∏y si´
b∏yskawicznie. Po udzieleniu zarzà-
dowi absolutorium zarzàd zostaje od-
wo∏any g∏osami nowo przyby∏ych,
którzy nast´pnie spoÊród siebie wy-
brali nowego prezesa oraz nowy za-
rzàd. Jedynym odst´pstwem od „no-
woÊci” by∏ ponowny wybór do sk∏a-
du zarzàdu pani Janiny Przyby∏. KtoÊ
postronny powiedzia∏by- jakaÊ wy-
imaginowana historia z dziedziny
fantastyki, która nie powinna si´ zda-
rzyç. A jednak zdarzy∏o si´ to w Mi-
cha∏owie-Reginowie, który niejedno
ju˝ przeszed∏ i niejednego doÊwiad-
czy∏ w wyniku dzia∏aƒ naszego rad-
nego o niezaspokojonych ambicjach.

Pan Edwin jest radnym Rady
Gminy. By∏ tak˝e z-cà przewodniczà-
cego tej˝e Rady, by∏ przewodniczà-
cym Komisji Gospodarczej oraz prze-
wodniczàcym Komisji Statutowej
tworzàcej gminne prawo. Jest tak˝e
prezesem Stowarzyszenia Etyka
i Prawo, które w nazwie ma zapisa-
ne wartoÊci. Je˝eli ktoÊ taki, zamiast
staç na stra˝y g∏oszonych przez sie-
bie wartoÊci, dopuszcza si´ tak pod-
st´pnych i wysoce nieetycznych dzia-
∏aƒ, mamy wszelkie prawo do tego,
aby czuç si´ zagro˝eni w naszej, nie-
okrzep∏ej jeszcze, polskiej demokra-
cji. Dotàd, dopóki naszà rzeczywi-
stoÊç spo∏ecznà b´dà kreowaç tacy
dzia∏acze, dotàd nie b´dzie dobrze
dzia∏o si´ w naszych so∏ectwach, gmi-
nach i ca∏ym kraju. Zadziwiajàcym
w ca∏ej tej historii, jest fakt, ˝e ta-
kie postawy znajdujà coraz to no-
wych zwolenników, podczas gdy po-
przedni parzàc si´ takà dzia∏alnoÊcià
nie sà nauczkà dla tych pierwszych.

nn Jerzy Szelpuk

Wspominajàc czasy, kiedy panowa∏ jeszcze
PRL, a o samorzàdach na wsi nikt nie marzy∏,
w Micha∏owie ju˝ zacz´∏y powstawaç organi-
zacje spo∏eczne, których g∏ównym zadaniem
by∏o pomaganie naszemu spo∏eczeƒstwu. Po-
wstawa∏y: Warszawski Zwiàzek Ogrodniczy,
Kó∏ko Rolnicze z Ko∏em Gospodyƒ, NSZZ RI
SolidarnoÊç i Komitety Spo∏eczne. By∏ to je-
dyny sposób na zbudowanie czegokolwiek dla
spo∏eczeƒstwa.

Przypominam o tym dlatego, ˝e do wst´-
powania do tych organizacji mieszkaƒcy
przychodzili spontanicznie i nikt nie chcia∏
byç w∏adzà.W ten sposób dopracowaliÊmy si´
w naszej wsi zgranego kolektywu, który zre-
alizowa∏ wiele wa˝nych zadaƒ: Êwietlica,
chodnik, ul. G∏ówna, gazyfikacja, telefoniza-
cja... Dzia∏aliÊmy jak prawdziwe spo∏eczeƒ-
stwo obywatelskie, bez waÊni.

Co si´ obecnie sta∏o z naszym spo∏eczeƒ-
stwem, nie mog´ zrozumieç. Niby normalni lu-
dzie, wykszta∏ceni, elokwentni, bardziej za-
mo˝ni, a nie mogà ze sobà wspó∏pracowaç. Co
pewien czas pojawiajà si´ karierowicze poli-
tyczni i próbujà narzucaç spo∏eczeƒstwu
swoje chore urojenia, dà˝àc do wszechw∏adz-
twa. Podstawowà metodà takich ludzi jest
wchodzenie do organizacji spo∏ecznych i po-
przez dywersyjne dzia∏anie od Êrodka dà˝e-
nie do przej´cia w∏adzy, podporzàdkowanie
jej swoim wp∏ywom.

Niestety, takie nieszcz´Êcie spotka∏o rów-
nie˝ micha∏owskie 31-letnie Kó∏ko Rolnicze,
posiadajàce osobowoÊç prawnà i w∏adajàce
majàtkiem w postaci Domu Ogrodnika, któ-
ry kiedyÊ wybudowa∏o. Sprawa ujawni∏a si´
przy okazji Zebrania Cz∏onków Kó∏ka Rolni-
czego w M-R, zwo∏anego zgodnie ze statu-
tem, 20 marca 2012 przez prezes Teres´ Chrza-
nowskà, którego zadaniem by∏o z∏o˝enie

sprawozdaƒ przez Zarzàd i udzielenie abso-
lutorium oraz przyj´cie zmian w statucie KR.
Zebranie poprzedzi∏o posiedzenie Zarzàdu,
celem którego by∏o m.in. rozpatrzenie dekla-
racji wstàpienia nowych cz∏onków KR. Zaska-
kujàcym jednak by∏o to, ˝e sekretarz KR Ja-
nina Przyby∏ i cz∏onek Zarzàdu Edwin Zezoƒ
przedstawili du˝à iloÊç deklaracji osób,
w wi´kszoÊci nieznanych pozosta∏ym cz∏on-
kom Zarzàdu.

Prezes zaniepokojona takà sytuacjà wnio-
skowa∏a o prze∏o˝enie decyzji o przyj´ciu
osób, których nie zna na okres póêniejszy. Jed-
nak pod presjà trzech cz∏onków Zarzàdu sta-
nowiàcych wi´kszoÊç: Edwina Zezonia, Jani-
ny Przyby∏ i wiceprezes Heleny ̊ o∏ek, g∏osa-
mi 3 za 2 przeciw wszystkie kandydatury
otrzyma∏y status cz∏onka Kó∏ka Rolniczego.

Wi´kszoÊcià g∏osów (g∏ównie nowej grupy)
przewodniczàcym Zebrania zosta∏ Edwin Ze-
zoƒ, a protokolantem Janina Przyby∏, która
na wst´pie zg∏osi∏a do porzàdku Zebrania
„utajniony projekt uchwa∏y” i pomimo wie-
lu protestów zebranych, nie ujawni∏a czego
dotyczy, a przewodniczàcy poddajàc pod g∏o-
sowanie umieÊci∏ w porzàdku Zebrania po ab-
solutorium. OczywiÊcie, przeg∏osowa∏a to
grupa nowych cz∏onków, która prawdopodob-
nie zna∏a jej treÊç. Ten fakt da∏ jasny obraz,
˝e Zebranie jest zmanipulowane, a ta nowa
grupa zosta∏a Êciàgni´ta w celu „dokopania”
dotychczasowym dzia∏aczom i przej´cia w∏a-
dzy i wp∏ywów przez „ustawiaczy”.

W dalszej cz´Êci po szczegó∏owych spra-
wozdaniach i pozytywnej opinii Komisji
Rewizyjnej Zebranie udzieli∏o absoluto-
rium Zarzàdowi g∏osujàc 100% i nagradza-
jàc brawami.

Po tym sekretarz KR Janina Przyby∏ od-
czyta∏a projekt „tajnej” uchwa∏y, który

brzmia∏: „Wnioskuj´ o dymisj´ ca∏ego sk∏a-
du Zarzàdu Kó∏ka Rolniczego w Micha∏owie-
-Reginowie”, przedstawi∏a równie˝ obszerne
uzasadnienie do swojego wniosku, zawierajà-
ce szereg bzdurnych powodów, tendencyjnie
przekr´conych zdarzeƒ, nie majàce istotne-
go ci´˝aru gatunkowego, powodujàcego odwo-
∏anie ca∏ego Zarzàdu.Ta kuriozalna sytuacja
wywo∏a∏a szok wÊród dotychczasowych dzia-
∏aczy, którzy jak ̋ yjà jeszcze takiego draƒstwa
nie widzieli. Bo oto stuprocentowe absoluto-
rium i brawa za dobrà prac´, a tu nagle wnio-
sek o „wyrzucenie tych ludzi jak Êmieci”.To
si´ w normalnej g∏owie nie mieÊci.

OczywiÊcie nie pomog∏y ostre protesty sta-
rych dzia∏aczy, przewodniczàcy Edwin Zezoƒ
podda∏ projekt tej uchwa∏y pod g∏osowanie,
za którego przyj´ciem g∏osowa∏a znana ju˝
grupa nowych cz∏onków, stanowiàca wi´k-
szoÊç na Zebraniu.W ten oto sposób zosta∏ od-
wo∏any Zarzàd Kó∏ka Rolniczego w Micha∏o-
wie Reginowie.

W tej sytuacji przewodniczàcy Zebrania
zarzàdzi∏ wybory nowego Zarzàdu i prezesa
KR na tym samym Zebraniu.W tym momen-
cie Mieczys∏aw Berdowski zg∏osi∏ wniosek for-
malny o dokonanie wyborów w innym termi-
nie, a do tego czasu dotychczasowy Zarzàd
pe∏ni∏by obowiàzki. OczywiÊcie wniosek ten
zosta∏ odrzucony w ten sam sposób, co po-
przednie.

Przewodniczàcy powo∏a∏ Komisj´ Skruta-
cyjnà, która przeprowadzi∏a wybory. Nowym
prezesem KR zosta∏ w∏aÊciciel warsztatu sa-
mochodowego, który nigdy i nigdzie nie pra-
cowa∏ spo∏ecznie.W Zarzàdzie, oprócz dotych-
czasowej sekretarz Janiny Przyby∏, znalaz∏y
si´ trzy kobiety z nowej grupy cz∏onków, te˝
bez ˝adnego doÊwiadczenia w dzia∏alnoÊci
spo∏ecznej. Nie mam pretensji do nowo wy-

branych cz∏onków Zarzàdu, bo tak naprawd´
wsadzono ich na przys∏owiowego „konia”
i szybko si´ o tym przekonajà. Najgorsze jed-
nak jest to, ˝e po raz kolejny ten „duet” do-
kona∏ podzia∏u naszego spo∏eczeƒstwa, wyrzà-
dzajàc wielu zas∏u˝onym dzia∏aczom wielkà
krzywd´ moralnà, której nie da si´ niczym na-
prawiç.

Takie dzia∏ania Janiny Przyby∏, a szczegól-
nie Edwina Zezonia nie powinny mnie zaska-
kiwaç, poniewa˝ wiem z autopsji, czego si´
mo˝na po nich spodziewaç, ale takiego kurio-
zum w ich wykonaniu si´ nie spodziewa∏em.
Co do radnego Edwina Zezonia nie jest nic
nowego, bo dzia∏ajàc przez kilka lat na tym
terenie (w gminach Niepor´t i Wieliszew),
oprócz dzia∏aƒ pozytywnych, sk∏óci∏ si´ z wie-
loma powa˝nymi i wartoÊciowymi ludêmi, nie
tylko z obecnym wójtem i ca∏à Radà Gminy
Wieliszew. Ja osobiÊcie, pe∏niàc funkcj´ pre-
zesa tego˝ Kó∏ka Rolniczego i so∏tysa Micha-
∏owa, doznawa∏em wielokrotnie przykroÊci
od tych osób, czego skutkiem by∏a moja re-
zygnacja z pe∏nienia tych funkcji.

Ci ludzie nie majà ani sumienia, ani uczci-
woÊci, a o etyce spo∏ecznej nie majà poj´cia,
chocia˝ prowadzà stowarzyszenie Etyka i Pra-
wo, z którego wystàpi∏em, ˝eby mnie nikt nie
uto˝samia∏ z tymi ludêmi i ich poczynaniami.
Najgorsze moim zdaniem jest jednak to, ˝e
ludzie w Micha∏owie patrzà na siebie jak
na wrogów, czego przyk∏adem mogà byç moi
sàsiedzi, którzy zapytani, co z∏ego im zrobili-
Êmy, ˝e g∏osowali przeciwko nam, odpowie-
dzieli: „bo pan Zezoƒ o to nas tak prosi∏”.

Dla formalnoÊci, ˝eby takie kuriozalne zda-
rzenia nie mia∏y wi´cej miejsca, zosta∏o z∏o-
˝one odwo∏anie – skarga do jednostki nadzor-
czej organizacji pozarzàdowych, starosty le-
gionowskiego. nn Mieczys∏aw Berdowski

„Bo pan Zezoƒ o to nas tak prosi∏”

Etyka wed∏ug uznania

Swoistym pojmowaniem zasad etyki wykaza∏ si´ ostatnio, a w ogóle to cz´sto
mu si´ to zdarza, prezes stowarzyszenia Etyka i Prawo pan Edwin Zezoƒ.

Weronika Dzi´gielewska: Na poczàtku serdecz-
nie gratuluj´ Panu nowej funkcji.
MARCIN GLANDZBERG: Dzi´kuj´.
WD: Od kiedy jest Pan cz∏onkiem Kó∏ka Rol-
niczego?
MG: Cz∏onkiem Kó∏ka jestem krótko, bo od oko-
∏o miesiàca.
WD: Skàd pomys∏ na wstàpienie do Kó∏ka? Czy
jest to zwiàzane z zawodem?
MG: Nie jestem rolnikiem, oprócz tego, ˝e kosz´
traw´ na dzia∏ce, to nie jestem zwiàzany z rol-
nictwem (Êmiech). Prowadz´ swojà dzia∏alnoÊç
gospodarczà – mam warsztat samochodowy.
A skàd si´ wzià∏ pomys∏ na wstàpienie do Kó∏-
ka? Kilka razy poszed∏em na spotkanie Kó∏ka, by-
∏y taƒce, spotkania towarzyskie i tak to si´ sta-
∏o, ˝e zosta∏em w Kó∏ku.
WD: Miesiàc cz∏onkostwa w Kó∏ku to krótko,
ale byç mo˝e ma Pan ju˝ doÊwiadczenie zwià-
zane z jego dzia∏alnoÊcià.
MG: Jeszcze nie mia∏em okazji bardzo si´ udzie-
laç. Kilka razy bra∏em udzia∏ w sprzàtaniu Mi-
cha∏owa-Reginowa i jak by∏y prowadzone jakieÊ
prace w Domu Ogrodnika, to po sàsiedzku posze-
d∏em i pomog∏em.
WD: Co sàdzi Pan o poprzednim Zarzàdzie?
MG: Nie mam nic do tych ludzi, rzàdzili sobie
i dobrze. Ludzie chcieli ich odwo∏aç i mieç kogoÊ
nowego to majà. Ja do nikogo pretensji nie mam.
WD: Jakie ma Pan plany i pomys∏y na przy-
sz∏oÊç Kó∏ka jako nowy Prezes?
MG: Potrzebuj´ troch´ czasu, bo ca∏a sytuacja
bardzo szybko si´ potoczy∏a. Ja dopiero si´ ucz´,
panie które do tej pory by∏y w Kó∏ku, wprowa-
dzajà mnie we wszystko. Na poczàtek musz´ si´
zorientowaç, czego ludzie oczekujà i wtedy b´d´
uk∏ada∏ plan dzia∏ania.
WD: Dzi´kuj´ za rozmow´.
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Musz´ si´ zorientowaç
W zwiàzku ze zmianà
Zarzàdu Kó∏ka Rolniczego
w Micha∏owie-Reginowie,
rozmawiamy z nowym
prezesem MARCINEM
GLANDZBERGIEM.

Zburzono mojà prac´
Rozmawiamy 
z TERESÑ
CHRZANOWSKÑ, 
odwo∏anà prezes Kó∏ka Rolniczego
w Micha∏owie-Reginowie.

WD: Czy pokusi∏aby si´ Pani o podsumowanie swojej dzia-
∏alnoÊci na stanowisku Prezesa Kó∏ka Rolniczego w Mi-
cha∏owie-Reginowie?
TERESA CHRZANOWSKA: Prezesem zosta∏am wybrana w sierp-
niu 2011 r., po rezygnacji mojego poprzednika. Mia∏am
mo˝liwoÊç dzia∏aç jedynie kilka miesi´cy, ale uda∏o mi si´
w tym czasie wiele zrobiç i pociàgnàç ludzi do dzia∏ania.
Kó∏ko Rolnicze na poczàtku by∏o bardzo sk∏ócone, dzia∏a-
cze wr´cz prosili mnie, ˝ebym zgodzi∏a si´ kandydowaç.
Na szcz´Êcie umia∏am nawiàzaç niç porozumienia z ka˝-
dym. Uda∏o nam si´ wspólnie wykonaç wiele remontów,
budów na terenie i w samym Domu Ogrodnika. Wybudo-
waliÊmy wiat´, studzienk´ przy rynnie, bo woda do piw-
nicy si´ la∏a, wyremontowaliÊmy piec, który by∏ zalany wo-
dami gruntowymi. WyremontowaliÊmy i pomalowaliÊmy
wszystkie ∏awki przed zimà, ˝eby nie niszcza∏y. W budyn-
ku wykonaliÊmy gruntowne porzàdki, naprawialiÊmy du-
˝o sprz´tu. Wiele rzeczy uda∏o mi si´ zrobiç przy wspó∏-
pracy z Gminà. Bardzo aktywny by∏ te˝ nasz radny Sylwe-
ster Przybysz. Wkrótce Gmina przeka˝e nam zmywark´
i komplet talerzy na 80 osób (sala w Domu Ogrodnika jest
wypo˝yczana w celu zmniejszenia kosztów utrzymania Do-
mu Ogrodnika), za co chc´ podzi´kowaç Dyrektorowi  Dar-
kowi Skrzydlewskiemu. OtrzymaliÊmy te˝ wiele darowizn
z Chemko. To wszystko by∏o efektem naszej pracy i zaan-
ga˝owania. Uda∏o mi si´, wspólnie z Ko∏em Gospodyƒ Wiej-
skich, zorganizowaç wystaw´ na Po˝egnanie Lata, wysta-
wiç nasze stoisko na Do˝ynkach Gminnych.Wspólnie z Ra-
dà So∏eckà zorganizowaliÊmy naszà so∏eckà Wigili´.
Razem z Ko∏em Gospodyƒ Wiejskich pojechaliÊmy do War-
szawy na Ogólnopolskà Prezentacj´ Sto∏ów Wigilijnych,
gdzie pi´knie si´ zaprezentowaliÊmy, o czym informowa-
∏a Gazeta Wieliszewska. Bra∏am równie˝ udzia∏ w organi-
zowaniu Konkursu Agencji Rynku Rolnego na najlepszà
tradycyjnà potraw´.W tym roku ju˝ zorganizowaliÊmy Bal
Kó∏ka Rolniczego, kolejne sprz´ty zosta∏y wyremontowa-
ne, zebra∏am dary od cz∏onkiƒ Kó∏ka na WOÂP... Trudno
jednym tchem wymieniç wszystkie sukcesy Ko∏a.
WD: Skoro wiele rzeczy uda∏o si´ zrobiç, pogodziç i zach´-
ciç ludzi do dzia∏ania, to czy dzisiaj jest odpowiedni mo-
ment na zmian´ warty?
TCh: Absolutnie nie. Nie wiem, czy jest to spowodowa-
ne ch´cià podci´cia mi skrzyde∏, czy ktoÊ po prostu nie
znoÊni krytyki z mojej strony. Nie widz´ powodu, aby
rozbijaç tà – z poczàtku sk∏óconà – potem pogodzonà
przeze mnie organizacj´, wprowadzajàc grup´
zbuntowanych ludzi. Nowemu prezesowi po prostu nie
zazdroszcz´, bo b´dzie mia∏ bardzo trudne zadanie.
WD: Kto stoi za wprowadzeniem nowej grupy
do Organizacji? 
TCh: Na Zarzàdzie Janina Przyby∏ i Edwin Zezoƒ
przedstawili plik deklaracji cz∏onkowskich. Ci ludzie do tej
pory nie udzielali si´ spo∏ecznie, dlatego mia∏am
wàtpliwoÊci. By∏am za tym, aby odczekaç miesiàc, daç im
mo˝liwoÊç dzia∏ania. Niestety zosta∏am przeg∏osowana.
Osoba, która bra∏a udzia∏ w g∏osowaniu, po wszystkim sama
stwierdzi∏a, ˝e rezygnuje z dzia∏alnoÊci. Ja mog´ mieç
pretensj´, ˝e bardzo ma∏o mi pomagano, a zburzono mojà
prac´ i mam przypuszczenie, ˝e ta praca w znacznej mierze
zostanie zmarnowana, bo wiem, ile wysi∏ku kosztuje
zrobienie czegokolwiek spo∏ecznie. Ludzie sà obecnie
zabiegani, nie majà czasu. Sà te˝ tacy, którzy przychodzà
tylko po to, ˝eby jàtrzyç. Dlatego ja nie patrz´ zbyt
optymistycznie na przysz∏oÊç Kó∏ka Rolniczego, chyba ˝e
zapiszà si´ ludzie – micha∏owianie, którzy równie˝ chcà mieç
wp∏yw na to, co si´ b´dzie dzia∏o z Domem Ogrodnika. Jego
budowniczymi byli mieszkaƒcy Micha∏owa-Reginowa,
obecnie najstarsi dzia∏acze Kó∏ka zostali potraktowani
bardzo êle przez osoby, które do tej pory nie udziela∏y si´
spo∏ecznie. Moim zdaniem by∏o to niedemokratyczne, bo
takim jest wykorzystywanie luk statutowych. W tej chwili
mam takie wra˝enie, ˝e w Micha∏owie-Reginowie rzàdzi duet
Janina Przyby∏ i Edwin Zezoƒ i ci´˝ko jest si´ wybiç
z w∏asnym zdaniem, jest si´ po prostu zakrzyczanym. Osoby
z nowej grupy, które przysz∏y na zebranie, odgra˝a∏y si´: „
My wam poka˝emy demokracj´” – je˝eli tak ma wyglàdaç
demokracja, bardziej to wyglàda na dyktatur´ proletariatu.
Zastanawiam si´, jakimi argumentami si´ ktoÊ pos∏u˝y∏,
˝eby nastawiç tych ludzi przeciwko nam.
My z pewnoÊcià si´ nie poddamy. Pomys∏ów mi nie brakuje
na dalszà dzia∏alnoÊç. Zach´cam ludzi do zainteresowania tym,
co si´ dzieje na naszym terenie – zapraszam do przychodzenia
na zebrania wiejskie lub organizowania si´  - nie wymaga to
du˝o czasu, ani pieni´dzy, a mo˝emy przez to mieç wi´kszy
wp∏yw na to, co si´ dzieje w Micha∏owie-Reginowie.
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Podczas XIX sesji Rady Gminy
Wieliszew radni przyj´li dwie
wa˝ne dla naszej edukacji

uchwa∏y. Pierwsza dotyczy w∏àcze-
nia Gminnego Gimnazjum w Wie-
liszewie do Zespo∏u Szkó∏ Ponad-
gimnazjalnych w Komornicy (daw-
ne TGW D´be), druga – zmiany
nazwy tej ostatniej placówki.Tym
samym Rada utworzy∏a Zespó∏
Szkó∏ w Wieliszewie, w sk∏ad któ-
rego wchodzà: Gminne Gimna-
zjum im. Jana Paw∏a II w Wielisze-
wie, Liceum Ogólnokszta∏càce
w Komornicy, Technikum w Ko-
mornicy, Zasadnicza Szko∏a Zawo-
dowa w Komornicy. O racjonal-
nych przes∏ankach zastosowanego
przez Rad´ Gminy rozwiàzania pi-
sze na stronie 3 Gazety Dyrektor
SAPO Jacek Banaszek.

Punktem sesji równie˝ szeroko
komentowanym by∏o wystàpienie
Komendanta Komisariatu Policji

w Wieliszewie Artura Bartczaka
podsumowujàce prac´ Policji
w 2011 roku. Omówienie tego te-
matu – na stronie 9 Gazety.

Wa˝nym tematem poruszonym
podczas XIX sesji Rady Gminy by-
∏a kwestia funduszu so∏eckiego.
Ide´ utworzenia go w Gminie
Wieliszew wyrazili Mieczys∏aw
Berdowski i S∏awomir Kwiatkow-
ski. Pozytywnà opini´ wyg∏osi∏
równie˝ Jan So∏tys, który dodatko-
wo pozytywnie oceni∏ w∏adze za za-
j´cie si´ tematem funduszu.Argu-
menty postawione przez uczestni-
ków dyskusji nawiàzywa∏y
do podstaw finansowych dzia∏aƒ
oddolnych powstajàcych w∏aÊnie
w so∏ectwach. Magda Donat za-
uwa˝y∏a jednak, ˝e bez wzgl´du
na istnienie lub nie funduszu
Gmina wspiera so∏ectwa, a ona nie
zna przypadku, kiedy wójt odmó-
wi∏ pomocy inicjatywie oddolnej.

W wyniku dyskusji radni osiàgn´-
li kompromis deklarujàc podj´cie
próby utworzenia funduszu so∏ec-
kiego w przysz∏ych latach, jeÊli rze-
czywiÊcie oka˝e si´, ˝e takie roz-
wiàzanie pos∏u˝y rozwojowi dzia-
∏alnoÊci spo∏ecznej.

Radni Gminy Wieliszew pod-
czas XIX sesji Rady zaj´li sie rów-
nie˝ proÊbà skierowanà przez Ma-
zowiecki Szpital Onkologiczny
w Wieliszewie o wydzier˝awienie
gruntu, konkretnie pasa drogowe-
go, z przeznaczeniem pod parking,
który by∏by u∏o˝ony z kostki. Za-
równo wójt Pawe∏ Kownacki, jak
i przewodniczàcy Józef Borzewski
przekonywali, ˝e Gmina ju˝ korzy-
sta z umiejscowienia na jej tere-
nie Szpitala, w zwiàzku z tym ko-
rzystnym dla ca∏ej spo∏ecznoÊci
jest rozwój tej placówki. Dzi´ki tej
argumentacji Rada przyj´∏a sto-
sownà uchwa∏´ jednog∏oÊnie.

Wiele emocji wywo∏a∏o wystà-
pienie wójta Paw∏a Kownackiego,
które by∏o odpowiedzià na artyku∏
prasowy autorstwa Mieczys∏awa
Berdowskiego, dotyczàcy tezy, ˝e
Êrodki bud˝etowe w Gminie Wie-
liszew dzielone sà pod kàtem inwe-
stycji niesprawiedliwie. W celu
sprostowania tej informacji wójt
przedstawi∏ analiz´, jaki wp∏yw
z podatków od nieruchomoÊci i PIT
przynoszà poszczególne miejsco-
woÊci. Z przedstawionych danych
wynika, ˝e Micha∏ów-Reginów nie
jest najwi´kszym po Wieliszewie
podatnikiem w Gminie. Na przy-
k∏ad z najmniejszych miejscowo-
Êci (Sikory, Topolina, Komornica
i Podd´bie), przy 400 mieszkaƒ-
cach, wp∏ywy wynoszà ponad
2 mln. z∏, Micha∏ów-Reginów
przy 1490 mieszkaƒcach ma
2,2 mln z∏ z wszystkich podatków,
a Wieliszew – prawie 9 mln z∏ z po-
datku PIT i od nieruchomoÊci.
Wójt doda∏, ˝e wszystkie miejsco-
woÊci sk∏adajà si´ na wspólny bu-
d˝et, a wysokoÊç sk∏adki nie ma
wp∏ywu na proporcjonalne wydat-
ki, o których nie Êwiadczy wielkoÊç
wp∏ywów tylko wielkoÊç potrzeb.
Pos∏u˝y∏ si´ przyk∏adem – gdyby
wp∏ywy z podatków decydowa∏y
o budowie remizy i sali spotkaƒ
w Krubinie, miejscowoÊç ta mu-
sia∏by zbieraç potrzebne Êrodki
przez 30 lat.

Szczegó∏owy protokó∏ z XIX se-
sji Rady Gminy Wieliszew b´dzie
dost´pny po zatwierdzeniu na ko-
lejnej sesji, na stronie interneto-
wej www.bip.wieliszew.pl

nn
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Z ˝ycia Rady Gminy i Urz´du

Utworzenie Zespołu
Szkół w Wieliszewie
oraz dyskusja
o funduszu
sołeckim były
najwa˝niejszymi
punktami XIX sesji
Rady Gminy
Wieliszew.
Mariusz Kraszewski

Komentarz do Odpowiedzi wójta Paw∏a Kownackiego
n/t zad∏u˝enia Gminy, jaki zamieszczony zosta∏ na ∏a-
mach nr.2 (53) „Gazety Wieliszewskiej” w artykule
„Wójt odpowiada na pytania mieszkaƒców…...

Szanowny Panie Radny,

POLEMIKA..

Pytanie mieszkaƒca Gminy Wieli-
szew brzmia∏o „Panie Wójcie czy to
prawda, ˝e Pan zad∏u˝y∏ gmin´?”
W odpowiedzi czytamy m.in. „To
ponad 19 milionowe zad∏u˝enie
Gminy jest efektem dzia∏aƒ po-
przedniej kadencji – kredyty zacià-
gano bez wczeÊniejszego uzyskania
gwarancji zwrotu Êrodków”.
Po pierwsze: zad∏u˝enie na koniec
poprzedniej kadencji wynios∏o
ok.16, 2 ml. z∏. teraz jest ok.19, 3
ml. z∏ a wi´c wzrost przez ok. rok
urz´dowania Paw∏a Kownackiego
to ok.3, 1 ml. z∏.
Po drugie: Warto przypomnieç, ˝e
obecny wójt, (jako kandydat)
w wyborach 2010 roku zapewnia∏,
˝e zna realia bud˝etowe Gminy
a pozyskanie zwrotu Êrodków,
o które aplikowa∏ Poprzednik, b´-
dzie jego podstawowym zadaniem.
Czy˝by sprawy z realizacjà tej
jak˝e wa˝nej obietnicy nie sz∏y
po myÊli wójta Paw∏a Kownackie-
go? Mo˝e, dlatego ju˝ teraz zdaje
si´ szukaç – „koz∏a ofiarnego”, któ-
rego z∏o˝y na o∏tarzu swojej niemo-
cy.
Po trzecie: w minionej kadencji
za te 16, 2 mln z∏ zosta∏o wybudo-
wane m.in. gminne gimnazjum, od-
cinki kanalizacji w ¸ajskach i M-R,
uruchomiono po∏àczenia kolejowo
– autobusowe z Warszawà i Legiono-
wem, przeprowadzono wodociàgo-
wanie zachodniej cz´Êç Gminy i in-
ne. Tak, wi´c „nie roztrwoniono”
tych pieni´dzy, a konkretne inwe-
stycje sà i dobrze s∏u˝à mieszkaƒ-
com. Niestety w tej kadencji efek-
tów na miar´ Poprzedników nie wi-
daç, a d∏ug roÊnie.
Po czwarte: w ubieg∏ej kadencji
na te wymienione a tak˝e i inne in-
westycje z∏o˝ono wnioski, w któ-
rych dofinansowanie si´ga 85%
– stworzono, wi´c niepowtarzalnà
szans´ na ich pozyskanie. Za stwo-
rzenie tej szansy wójt Pawe∏ Kow-
nacki dzi´kowa∏ radnym i swojemu
Poprzednikowi, (którego w wybo-

rach samorzàdowych w 2010 roku
stawia∏ za wzór i osob´, która po-
przeczk´ zarzàdzania Gminà posta-
wi∏a bardzo wysoko). GdybyÊmy
wówczas, (jako Rada Gminy iWójt)
szansy tej nie wykorzystali obwi-
niano by Nas (i s∏usznie) o to, ˝e jej
nie wykorzystaliÊmy.
Po piàte: Obecne krytykowanie
w/w osób za to, ˝e skorzystali
z szansy wybudowania gminnych
inwestycji za 15% ich wartoÊci jest,
wi´c nietaktem. ˚yczy∏bym, aby
Pawe∏ Kownacki pozostawi∏ swoje-
mu nast´pcy jak najwi´cej takich
jak obecna tak wielkich szans
na pozyskanie „Êrodków zewn´trz-
nych”.
Po szóste: Przypomnieç wypada, ˝e
w momencie startu realizacji
w/w inwestycji w poprzedniej ka-
dencji byliÊmy na trzecim miejscu
listy rankingowej (a wi´c na miej-
scu gwarantujàcym zwrot poniesio-
nych nak∏adów w 85%). Niestety
dzi´ki dziwnym zabiegom (moim
zdaniem politycznym) „spadliÊmy”
na miejsce siódme, które daje, co
prawda mniejszà gwarancj´
na zwrot w/w nak∏adów, ale z uwa-
gi na to, ˝e szeÊç pierwszych gmin
(z rankingu) nie wykorzysta∏o
w pe∏ni przyznanych im Êrodków
a tak˝e na fakt, i˝ Ministerstwo
Rozwoju Regionalnego przeznacza
na dofinansowanie tego typu za-
daƒ w roku 2012 dodatkowe pie-
niàdze nasze szanse sà nadal
ogromne. Rzecz w tym, aby obec-
ny wójt nie „da∏ si´ ograç rzàdzà-
cym Mazowszem politykom”.
Po siódme: Ciekawe czy jeÊli Êrod-
ki finansowe, o które aplikowali-
Êmy wówczas wp∏ynà na konto
Gminy Wieliszew obecnie – wójt
(„otràbiajàc” swój sukces) odwo∏a
swoje obecne zarzuty i przeprosi
by∏ego wójta a tak˝e radnych po-
przedniej kadencji, którzy pokor-
nie i w milczeniu znoszà krzywdzà-
ce ich osàdy obecnego wójta.

nn Edwin Zezoƒ

odpowiem po krótce, bo wydaje
si´, ˝e Mieszkaƒcy sà ju˝ znu˝eni
Paƒskà polemikà polegajàcà na za-
dawaniu wielokrotnie tych sa-
mych pytaƒ do tego ze z góry za-
∏o˝onà tezà.

Moja odpowiedê, do której Pan
si´ odnosi, zawiera∏a tylko fakty,
które choçby nie wiem jak Pan si´
stara∏ nie b´dà inne. Gmina jest
zad∏u˝ona na ponad 19 milionów
z∏otych.W swojej odpowiedzi rów-
nie˝ napisa∏em, ˝e nie za∏amuj´
ràk, tylko staram si´ przy ograni-
czonym polu manewru wspieraç
rozwój Gminy.Takimi dzia∏aniami
jest równie˝ próbowanie odzyska-
nia Êrodków zainwestowanych
w kanalizacj´ i wodociàgi, ale to
czy bardziej lub mniej b´dzie Pan
próbowa∏ zaczarowaç rzeczywi-
stoÊç nie gwarantuje sukcesu.

Na bie˝àco jestem w kontakcie
z Zarzàdem Województwa Mazo-
wieckiego, ale prosz´ pami´taç, i˝
poza naszym konkursem w ramach
dzia∏ania 4.1 RPO by∏o takich
konkursów kilka i ka˝dy ma swo-
jà list´ rezerwowà. Nale˝y wi´c po-

czekaç na list´ zbiorczà, która po-
ka˝e naszà realnà pozycj´ wynika-
jàcà z uzyskanych punktów.

Prosz´ uzbroiç si´ w cierpliwoÊç
i staraç si´ wspieraç moje i pozo-
sta∏ych samorzàdowców dzia∏ania
w kierunku zrównowa˝onego roz-
woju naszej Gminy Wieliszew.

W sumie jestem zdumiony fak-
tem, ˝e osoba chcàca objàç obo-
wiàzki wójta mo˝e wykazywaç si´
tak dalece idàcà niewiedzà na te-
mat funkcjonowania funduszy
unijnych. Ch´tnie odpowiem
na pytanie, jeÊli b´dzie ono ugrun-
towane w rzeczywistoÊci, a nie
w wyimaginowanym Êwiecie.

Sugeruje mi Pan przygotowanie
si´ do przepraszania samorzàdow-
ców poprzedniej kadencji, a ja za-
miast wró˝enia z fusów i ja∏owego
zastanawiania si´ „co by by∏o, gdy-
by” proponuj´ Panu skupiç si´
na przepraszaniu osób, które JU˚
zosta∏y skrzywdzone.

Z wyrazami szacunku
nn Pawe∏ Kownacki

Wójt Gminy Wieliszew

Edukacja w nowej strukturze

˝ y c z e n i a

Komendant
Artur

Bartczak

fo
t.

M
K



gazeta wieliszewska xx 29 marca 2012 15

Konkurs/Og∏oszenia/Reklama

nn nieruchomoÊci
• Biura,Magazyny i Plac Wynajm´ Tel. 512100483
• Mieszkanie w Wieliszewie M5 tanio sprzedam

tel.: 504838620
• Pokoje Ekipom Budowlanym Wynajm´ Tel. 512100483
• Sprzedam bezpoÊrednio działk´ w Sikorach 793 m2.

Cena 130 zł/m2. Tel. 0-518-090-242, dzialkasikory@wp.pl 
• Sprzedam dom parterowy w Skrzeszewie Powierzch-

nia u˝ytkowa 130m2, działka 1200m2. Rok budo-
wy 2005. Cena 550 000 zł. tel.: 531 116 198

• Sprzedam działk´ budowlanà o pow. 1323 m2

w Skrzeszewie, przy ul. Polnej tel. 603 911 154
• Sprzedam działk´ budowlanà o pow. 1 0687 ha

w miejscowoÊci Wieliszew od ul. Polnej do Podgórnej,
tel. 512 206 859.

• Sprzedam działk´ budowlanà 636 m kw w Pułtusku-
atrakcyjna lokalizacja. Kontakt: 513154636

• Sprzedam działk´ w Wieliszewie, budowlano-usługo-
wa z zatwierdzonym projektem na budow´ domu
z usługami, np. apteka, przy drodze wojewódzkiej
i Êcie˝ce rowerowej; w sàsiedztwie osiedle mieszkanio-
we, osiedle domów jednorodzinnych, sklep, szkoła, ko-
Êciół, pierwsza linia zabudowy, ogrodzona.
Tel. 695 659 049

• Wieliszew, ul. Modliƒska, m-3 zadbane, doskonale wy-
posa˝one wynajm´ tel. 512 752 179

• Zamieni´ mieszkanie własnoÊciowe Wodociàg Północ-
ny. Szczegóły pod nr tel. (22) 782-39-23

nn usługi ró˝ne
• Cyklinowanie parkiety, kompleksowo tel.: 505 300 308
• Cyklinowanie parkiety podłogi drewniane.

tel.: 513871377
• Elektryk nr tel.: 604-465-680
• Geodeta. Wykonujemy podziały działek, wskazania gra-

nic, mapy do celów projektowych, inwentaryzacje. Kon-
kurencyjne ceny. Tel.: 531 935 000, tel.: 502 109 208

• Hydraulika – pełny zakres tel.: 0 888 889 927
• Korepetycje j. angielski, j. francuski. Tel.: 692-430-996
• Masa˝ leczniczy Wieliszew, KoÊcielna 9,

tel.: (022) 782 21 18, 600 630 885, od poniedziałku
do Êrody – od godz. 16, czwartek, sobota – od godz. 9

• Nauczyciel udzieli korepetycji z j´zyka francuskiego i j´-
zyka angielskiego. Mo˝liwy dojazd do ucznia.
tel.: 796 888 283

• Poszukuj´ korepetytora z biologii/chemii dla ucznia kla-
sy pierwszej gimnazjum. Zaj´cia mogà odbywaç si´ wy-
łàcznie w soboty lub niedziele. Kontakt: Doro-
ta 604 560 719.

• Potrzebujesz szybko niewielkich pieni´dzy. Masz nie-
spodziewane wydatki. Pomo˝e Po˝yczka Okazjonal-
na do 1000zł (min. formalnoÊci – max zadowolenia).
Szczegóły – tel.: 604 057 281 Dzwoƒ Êmiało! 

• Przyjm´ pralk´ automatycznà w dobrym stanie, nie-
odpłatnie. Tel. 667 438 244

• Rollmasa˝ przy ul. Modliƒskiej 110-114 w Wieliszewie
zaprasza wszystkich dbajàcych o zdrowie i urod´.
Pierwsza wizyta gratis. Ceny konkurencyjne, za-
dzwoƒ 0 668-181-359.

• Studentka filologii angielskiej udzieli korepetycji. Za-
kres nauki: szkoła podstawowa. Tel.: 504 641 840

• Usługi Hydrauliczne INSTAL-JAR Jarosław Bo˝ym
ogrzewanie podłogowe instalacje solarne i gazowe
tel. 606 620 762

• Usługi remontowe, wykoƒczeniowe, hydraulika, elektryka,
glazura, gipsy, malowanie – tel. 508 421 103.

• Wycinka drzew w miejscach trudno dost´pnych me-
todà alpinistycznà. Tel.: 511134573

• Wycinka, przycinka drzew metodà alpinistycznà
i z podnoÊnika OdÊnie˝anie Dachów kontakt pod nu-
merem telefonu 511 134 573

• Wykopy, rozbiórki, piach, ˝wir, ziemia, niwelacje, wy-
wrotka 5 t, HDS. Solidnie. tel.: 501 065 045.

O G Ł O S Z E N I A
D R O B N E
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Kolejni wygrani
akcji „Jestem Stàd”
w tym roku

Zwyci´zcami marcowego losowa-
nia sà:
– Agata Cegie∏ka, której w losowa-

niu przypad∏ aparat fotograficz-
ny ufundowany przez firm´ Nie-
ruchomoÊci Mazowsze Pl,

– Anna St´pieƒ, dla której komisja
wylosowa∏a darmowà nauk´ jaz-
dy konnej w OÊrodku Hipotera-
pii Stajnia Klucz po∏o˝onym
w Skrzeszewie,

– Monika Krupiƒska, która zosta-
∏a nagrodzona koszem s∏odyczy
i kartà rabatowà od sklepu spo-
˝ywczego IKA z Micha∏owa-Regi-
nowa,

– Pawe∏ St´pieƒ, który zdoby∏ dar-
mowy weekendowy pobyt ufun-

dowany przez Hotel Restauracj´
Sienkiewicz z Komornicy,

– Micha∏ St´pieƒ, któremu przypa-
d∏a nagroda w postaci darmowej
metamorfozy ufundowanej
przez Studio Urody Patrix z Cho-
tomowa,

– Maciej St´pieƒ, który wygra∏ ku-
pon rabatowy na zakup ksià˝ek
przez internet w Hurtowni Ksià˝-
ki MC Kwadrat ze Skrzeszewa.

Wszystkim nagrodzonym gratu-
lujemy wylosowanych nagród
i przypominamy, ˝e majà jeszcze
szans´ na nagrod´ g∏ównà kon-
kursu – ufundowany przez firm´
Maxinwest telewizor LCD.
W konkursie mo˝e wziàç udzia∏
ka˝dy, kto w okresie od poczàtku
marca 2011 do koƒca kwiet-
nia 2012 zamelduje si´ w Gmi-
nie Wieliszew. Po dokonaniu for-
malnoÊci zwiàzanych z zamel-
dowaniem, wystarczy wype∏niç
formularz konkursowy i z∏o˝yç go
w Urz´dzie Gminy Wieliszew.
SpoÊród z∏o˝onych w danym mie-
siàcu kuponów Komisja Kon-
kursowa losuje szeÊç osób, które
nagradzane sà kuponami ufundo-
wanymi przez sponsorów akcji.

nn Weronika KoÊniewska

Drugi raz w tym roku
odby∏o si´ losowanie szeÊciu
osób, spoÊród wszystkich,
które zameldowa∏y si´
w lutym w Urz´dzie Gminy
Wieliszew i wzi´∏y udzia∏
w konkursie „Jestem Stàd!
Jestem mieszkaƒcem
Gminy Wieliszew”.

W piàtek, 9 marca próbna dru˝yna harcerska „Puszcza”
przeprowadzi∏a akcj´ zbierania Êmieci w micha∏owskim lesie, 
w okolicy mostku kolejowego przy ulicy Akacjowej.

Harcerze zadbali o czystoÊç lasu
w Micha∏owie-Reginowie
Akcja by∏a przeprowadzona przez dru-
˝yn´ harcerzy z Gminy Wieliszew, któ-
rzy sami wyszli z inicjatywà pozbiera-
nia Êmieci w pobliskim lesie, gdzie od-
bywajà si´ zbiórki.

Nad zadaniem czuwa∏ dh. S∏awomir
Streja HR i dh. Zuzanna Garwacka,
którzy pomagali harcerzom w zbiera-
niu Êmieci. W oczyszczaniu lasu bra∏y
w sumie udzia∏ 3 zast´py, w liczbie
12 osób. Dzi´ki pomocy Wójta Gminy
Wieliszew Paw∏a Kownackiego harce-
rze dostali niezb´dne to tego celu wor-
ki na Êmieci i transport, który na ko-
niec odebra∏ to, co uda∏o im si´ zebraç,
a by∏o tego niemia∏o. Harcerze znajdo-
wali g∏ównie butelki, Êmieci z do-
mostw, cz´Êci samochodowe, puszki
po piwie, gruz, opony itp. Sterta Êmie-
ci zebrana podczas 1,5 godz. akcji by-
∏a wielkoÊci samochodu marki maluch.

Harcerze zapowiadajà dalsze tego ty-
pu dzia∏ania, bo jak sami mówià: „Las
jest dla zwierzyny, a nie na Êmieci. Poza
tym mi∏o nam si´ b´dzie bawiç w ró˝ne

zabawy w czystym lesie, a nie poÊród
Êmieci, przez które mo˝na zrobiç sobie
krzywd´”. Harcerze majà nadziej´, ˝e
ich wysi∏ek b´dzie wspierany przez
mieszkaƒców Gminy, bo ∏atwiej wspól-
nie b´dzie dbaç o czystoÊç naszej najbli˝-
szej okolicy. nn dh. S∏awomir Streja HR 

Zapraszamy na dwutygodniowy obóz harcerski

w Lubiatowie organizowany przez harcerskà dru˝yn´ z naszej Gminy.

Harcerska dru˝yna „Puszcza”, która ma zbiórki

w Micha∏owie-Reginowie, coraz bardziej si´ rozwija. Druhny

i druhowie biorà udzia∏ w wielu ciekawych akcjach.

Kolejnym pomys∏em jest zorganizowanie dwutygodniowego

obozu harcerskiego w Lubiatowie. Obóz jest doskona∏à

okazjà do nauki samodzielnoÊci, ale tak˝e do dobrej

zabawy, prze˝ycia ciekawej przygody i poznawania nowych osób. 

Ch´tnych zapraszamy do zapisywania si´ pod nr. tel. 692 838 430 lub osobiÊcie na zbiórce

w Domu Ogrodnika w Micha∏owie-Reginowie w ka˝dy piàtek, o godz. 16.06.

Obóz harcerski w Lubartowie, w Stanicy Szklana Huta, 

termin turnusu 1-14 lipca. Zainteresowanych prosimy o kontakt pod nr. tel. 692 838 430  

W dniach 28.04.-1.05., na terenie naszej Gminy odb´dà si´  XIV ogólnopolskie
zawody w biegu na orientacj´ „Grand Prix Mazowsza”.

Biegi na orientacj´
W tym roku zawodnicy z ca∏ej Polski b´dà rywa-
lizowaç w lasach Gminy Wieliszew. Poszczegól-
ne etapy odb´dà si´ w Uroczyskach: Ka∏uszyn,
Szybalin i Poniatów. Dodatkowo, 30 kwietnia od-
b´dzie si´ bieg na terenie boisk OSiR Wieliszew.
Biuro Zawodów w dniach 28.04.-1.05. znajdowaç
si´ b´dzie w Szkole Podstawowej w Skrzeszewie.
Patronat Honorowy nad imprezà obj´li: Wojewo-
da Mazowiecki Jacek Koz∏owski, Marsza∏ek Wo-
jewództwa Mazowieckiego Adam Struzik, Wójt
Gminy Wieliszew Pawe∏ Kownacki.

Harmonogram zawodów:
28.04 – 12:00–16:00 – trening dla zawodników
29.04 – 16:00 – I etap – Uroczysko Ka∏uszyn,

polana na zachodnim brzegu lasu
30.04 – 10:00 – II etap – Uroczysko Szybalin,

polana przy wschodniej granicy jed-
nostki

30.04 – 16:30 – Orient Show – bieg pokazowy,
OSiR Wieliszew

1.05 – 9:30 – III etap GPM – Uroczysko Ponia-
tów, centrum, tak jak etap II.

Podczas zawodów przygotowane b´dà spe-
cjalne trasy Open – otwarte dla wszystkich,
którzy chcà spróbowaç swoich si∏. S´dziowie
b´dà gotowi, aby udzieliç ostatnich wskazó-
wek. Start dla mieszkaƒców Gminy jest bez-
p∏atny! Szczegó∏owe informacje o zawodach
mo˝na znaleêç na stronie www.gpmaz.pl 

Przyjdê i spróbuj! Pomo˝emy zaczàç. Za-
bierz rodzin´, zabierz znajomych. Aktywnie
sp´dê czas na ∏onie natury!

nn Organizatorzy

„Puszcza” zaprasza na obóz
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22stycznia naszà gmin´ na turnie-
ju w Nasielsku reprezentowali
seniorzy Mewy. Oprócz niej

do turnieju zg∏osi∏o si´ 9 klubów pi∏kar-
skich z powiatów: ciechanowskiego, p∏oƒ-
skiego, pu∏tuskiego i nowodworskiego. 10
dru˝yn zosta∏o podzielonych na 2 grupy,
które rozgrywa∏y spotkania w systemie
„ka˝dy z ka˝dym”. Krubinianie spotkali
si´ w grupie z Wkrà Andzin, KS Pniewo,
Sonà Nowe Miasto oraz faworytem turnie-
ju – ˚bikiem Nasielsk. Mewa zajmujàc
drugie miejsce w tabeli awansowa∏a
do pó∏fina∏u. Tam spotka∏a si´ z dru˝ynà
Wkry Andzin wygrywajàc z nià 2:1. W fi-
nale bia∏o-niebiescy spotkali si´ z gospo-

darzem turnieju i grupowym rywalem
– ˚bikiem Nasielsk. Po przegranej w fa-
zie grupowej (0:1) dru˝yna Mewy Krubin
nie by∏a faworytem tego meczu, jednak
od samego poczàtku to Krubinianie zdo-
byli przewag´ i raz za razem atakowali
bramk´ przeciwnika. Niezawodny w tym
turnieju Micha∏ Fabisiak, dwukrotnie po-
kona∏ golkipera rywali i gracze z Nasiel-
ska zmuszeni byli do odrabiania strat
i ofensywnego systemu gry.To nara˝a∏o ich
na kontry, czego Mewa nie omieszka∏a wy-
korzystaç. Kolejne trafienia do∏o˝yli Ko-
ziara i Sotowicz. W rezultacie puchar
za zwyci´stwo w turnieju pow´drowa∏
do Krubina! Nagrod´ dla trenera dru˝yny

Daniela Janczarka wr´cza∏ przewodniczà-
cy Komisji OÊwiaty, Kultury i Sportu Gmi-
ny Wieliszew Marcin Fabisiak, który wraz
z licznà grupà kibiców Mewy przez ca∏y
turniej dopingowa∏ bia∏o-niebieskich. Po-
nadto wyró˝nienie indywidualne dla naj-
lepszego bramkarza otrzyma∏ zawodnik
Mewy ¸ukasz Borkowski.

Pobudzeni doskona∏ym wynikiem star-
szych kolegów kilka dni póêniej dali znaç
o sobie zawodnicy Mewy z dru˝yny Orlików
rocznik 2001. 28 stycznia na turnieju orga-
nizowanym przez Nowodworski OÊrodek
Sportu i Rekreacji m∏odzi adepci pi∏karscy
zaj´li trzecie miejsce pokonujàc w „fina-
le pocieszenia” Legionovi´ Legionowo. Jak

si´ okaza∏o na swój kolejny sukces ch∏op-
cy trenera ̧ ukasza D´bka nie musieli d∏u-
go czekaç, bowiem ju˝ 4 lutego na turnie-
ju w Radzyminie nie pozostawili nikomu
˝adnych z∏udzeƒ i puchar za zwyci´stwo
znalaz∏ si´ w r´kach kapitana m∏odej Me-
wy – Jacka Lewandowskiego.

Tego samego dnia na hali sportowej
ICDS odbywa∏ si´ zorganizowany przez In-
tegracyjne Centrum Dydaktyczno-Sporto-
we oraz KS ̧ omianki turniej pi∏ki no˝nej
¸OMIANKI CUP 2012. Mew´ Krubin re-
prezentowali tam zawodnicy trenera Ro-
berta Sotowicza. Dru˝yna M∏odzików
z rocznika 1999 po heroicznej walce
w ka˝dym meczu zaj´∏a ostatecznie trze-
cie miejsce pozostawiajàc po sobie bardzo
dobre wra˝enie.

Turniejowà rywalizacj´ w dobrym sty-
lu postanowili zakoƒczyç równie˝ pod-
opieczni trenera ¸ukasza åwikliƒskiego,
czyli najm∏odsi uczniowie pi∏karskiej aka-
demii z Krubina. 19 lutego na turnieju pi∏-
karskim o Puchar Wójta Gminy Wieliszew
ch∏opcy z rocznika 2003 i m∏odsi stan´li tu˝
za podium przegrywajàc trzecie miejsce
po rzutach karnych 1:2 z warszawskimi Bia-
∏ymi Or∏ami. Do medalu zabrak∏o niewie-
le, bo jeszcze na 17 sekund przed zakoƒ-
czeniem meczu o trzecie miejsce Mewa
prowadzi∏a z dru˝ynà z Warszawy 2:1. Kró-
lem Strzelców ca∏ego turnieju zosta∏ za-
wodnik Mewy Krubin – Marcel Nies∏u-
chowski zdobywajàc 11 goli. ¸zy wylane

po wieliszewskim turnieju nieco os∏odzi-
∏a rywalizacja w Korona Cup 2012. Orga-
nizowany 2 marca w Warszawie turniej
spotka∏ si´ z du˝ym zainteresowaniem oko-
licznych klubów pi∏karskich. Do zawodów
zakwalifikowano 12 dru˝yn. Najm∏odsi za-
wodnicy Mewy rozegrali swe mecze w gru-
pie C z Agape Bia∏o∏´ka, RKS Mirków oraz
gospodarzem Korona Warszawa odnoszàc
w niej same zwyci´stwa i awansujàc
do fazy fina∏owej. W finale rozegranym
w systemie „ka˝dy z ka˝dym” ch∏opcy
z Mewy przegrali z UKS Iwiczna 0:1 oraz
zremisowali z KS Weso∏a 0:0 co ostatecz-
nie pozwoli∏o na zaj´cie trzeciego miejsca.

Za godne reprezentowanie Gminy Wie-
liszew na mazowieckich boiskach i parkie-
tach wszystkim zawodnikom Mewy Krubin
nale˝à si´ du˝e brawa.

Mewa Krubin przystàpi∏a do projektu
„Szkó∏ki Pi∏karskie NIVEA”. Dzi´ki temu
dzieci w wieku 7-13 lat ze 100 szkó∏ i klu-
bów, które zdob´dà najwi´kszà liczb´ g∏o-
sów zostanà obj´te specjalnym programem
treningowym Akademii Pi∏karskiej Ajaxu
Amsterdam, otrzymajà sprz´t sportowy
oraz b´dà mia∏y szans´ wyjechaç na letni
obóz do Amsterdamu.W zwiàzku z tym pro-
simy ca∏à naszà lokalnà spo∏ecznoÊç o g∏o-
sowanie na AKS Mewa Krubin. G∏osowaç
mo˝na raz dziennie do 17.06.2012 na stro-
nie www.szkolkiNIVEA.pl 

KA˚DY G¸OS JEST BARDZO NAM
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10 marca, w Szkole Podstawowej w Janówku juz po raz drugi
zosta∏y rozegrane mistrzostwa w ping- ponga. Sportowa
atmosfera udzieli∏a si´ wszystkim uczestnikom turnieju.

Niestraszne im mrozy przed du˝e M… czyli o maratonie
MTB w Mrozach, Karczewie i Józefowie.

Mistrzostwa w ping-ponga

Maratony MTB

Dyrektor Ma∏gorzata Górzyƒska otwo-
rzy∏a zawody ̋ yczàc zawodnikom suk-
cesów i przypominajàc, by grali oni
zgodnie z zasadà „fair play”. Mecze
rozgrywane by∏y systemem do dwóch
pora˝ek z podzia∏em na kategorie
wiekowe. ¸àcznie wystartowa∏o po-
nad dwudziestu zawodników, w tym
gracze ze szkó∏ki tenisowej „FUNda-
menty od marzenia do mistrzostwa”
oraz wszyscy ch´tni uczniowie. Dzie-
ci bawi∏y si´ wyÊmienicie. By∏y pora˝-
ki, zwyci´stwa. Gry pó∏fina∏owe i fina-
∏y wy∏oni∏y najlepszych sportowców.
Klasyfkacja wyników:
Dziewczynki;
Lidia Walecka m-ce III
Kinga Wielowska m-ce II
Klaudia Cur m-ce I

Ch∏opcy:
Bartek Kowalczyk m-ce III
Rafa∏ Liskowacki m-ce II
Adrian P∏ochocki m-ce I
Gratulujemy!
Organizator wr´czy∏ medale i dyplo-
my. Marzec to miesiàc startów w za-
wodach gminnych, powiatowych,
do których przygotowania trwajà.
Zawody pokaza∏y, ˝e mo˝na w rywa-
lizacji sportowej mi∏o sp´dzaç czas.
Dzieci uczà si´, jak walczyç i wygry-
waç… choçby ze stresem. Podzi´kowa-
nia nale˝à si´ dzieciom i trenerowi
z sekcji tenisa za przygotowanie zawo-
dów, oprawy logistycznej oraz kibi-
com, rodzicom – dzi´kujemy.

nn gerwazy

Rozpoczà∏ si´ nowy sezon kolarstwa
MTB 2012, a tymczasem znane sà ju˝ wy-
niki tegorocznego zimowego cyklu mara-
tonów rowerowych Mazovia Northec
MTB zimà. Cykl zimowy jak co roku sk∏a-
da∏ si´ z trzech etapów- pierwszy odby∏
si´ 19 lutego w Karczewie, drugi 4 mar-
ca w Mrozach a trzeci i zarazem fina∏o-
wy 18 marca w podwarszawskim Józefo-
wie. Zawodnicy tradycyjnie ju˝ Êcigali si´
na trzech dystansach – dystans hobby dla
uczniów szkó∏ podstawowych liczàcy 6-
8km, dystans fit 20km i mega 35km. Pod-
czas ca∏ego cyklu zawodnicy jeêdzili
w bardzo urozmaiconych warunkach at-
mosferycznych i co potwierdzi∏a iloÊç
startujàcych – na rowerowe Êciganie ka˝-
da pora roku jest dobra. Pierwszy etap
w prawdziwie Ênie˝nej atmosferze wca-
le nie odstraszy∏ mi∏oÊników dwóch kó-
∏ek, których na starcie stan´∏o a˝ 335. Kil-
kunasto- centymetrowa pokrywa Ênie˝na
sprawi∏a, ˝e jazda by∏a technicznie doÊç
trudna ale za to upadki mniej bolesne.
Zarówno temperatura jak i iloÊç startu-
jàcych okaza∏a si´ wzrostowa i w Józefo-
wie przy s∏onecznej atmosferze zanoto-
wano ju˝ 538 zawodników. Mamy nadzie-
j´, ˝e to tylko rozgrzewka i w trakcie
startów letnich liczba ta b´dzie dwukrot-
nie a mo˝e nawet i trzykrotnie wi´ksza.
WÊród startujàcych na pierwszym wyÊci-
gu nie zabrak∏o Pauli Goryckiej, której
start by∏ jednym z etapów przygotowaƒ

do Pucharu Âwiata w RPA. Jak sama
stwierdzi∏a: „Ca∏a trasa pokryta by∏a
Êniegiem (…) momentami by∏ to wr´cz
lód, ale na wi´kszej cz´Êci trasy jecha∏o
si´ jak na po∏àczeniu piasku z lodem. Dla
mnie by∏o to bardzo ciekawe doÊwiadcze-
nie treningowe i dok∏adnie o to mi cho-
dzi∏o. Zaskoczy∏a mnie, tak du˝a liczba
startujàcych, mimo niezbyt sprzyjajàcej
pogody.” WÊród zimowych twardzieli
znaleêli si´: Maja Busma z Legionowa
(I miejsce w kat. K2) – która nie da∏a ry-
walkom szans wygrywajàc ka˝dy z trzech
etapów i reprezentantka naszej gminy
Magdalena Kado z ¸ajsk – (II miejsce
w kat. FK2) – I miejsce w Karczewie
i III miejsce w Józefowie.

Zawodnikom gratulujemy i ˝yczymy
dalszych sukcesów na trasach maratonów
MTB.

Szczegó∏owy kalendarz startów na se-
zon 2012, a tak˝e zapowiedê marato-
nu 24h. w Wieliszewie na stronie:
www.mazoviamtb.pl nn bike fan

Zakoƒczenie Wieliszewskiej Ligi
Halówki w sezonie 2011/12
Do rozgrywek zg∏osi∏o si´ 6 dru˝yn: FC ¸aj-
ski, DILL GANG, SAMI SWOI, Kropelka oraz
Stra˝. Mecze rozgrywano systemem „ka˝dy
z ka˝dym”. Cztery zwyci´stwa i jeden remis
w turnieju odnoszà zawodnicy FC ̧ ajski zaj-
mujàc I miejsce, gromadzàc komplet punk-
tów (60). Drugi jest DILL GANG, po dwóch
zwyci´stwach, jednym remisie i jednym me-
czu przegranym.Trzecie miejsce w turnieju
zaj´li zawodnicy „Kropelki”

Klasyfikacja dru˝yn w VI turnieju:

I miejsce – FC ¸ajski

II miejsce – DILL GANG

III miejsce – KROPELKA

IV miejsce – SAMI SWOI

V miejsce – STRA˚

Klasyfikacja koƒcowa Ligi po turniejach:
I miejsce – FC ¸ajski 360 pkt
II miejsce – DILL GANG 168 pkt
III miejsce – SAMI SWOI 134 pkt
IV miejsce – KROPELKA 121 pkt
V miejsce – W WALCE ZJEDNOCZENI 91 pkt
V miejsce – OR Y̧ 91 pkt
VII miejsce – MIX 65 pkt
VIII miejsce – STRA˚ 40 pkt

Królem strzelców ligi w sezonie 2011/12 zosta∏ Pa-
we∏ Ció∏kowski z FC ¸ajski, który w rozgrywkach zdo-
by∏ 27 bramek. Najlepszym bramkarzem ligi zosta∏ Grze-
gorz Kado – równie˝ zawodnik dru˝yny z ¸ajsk.

Nagrody na zakoƒczenie ligi zwyci´zcom i uczestni-
kom wr´czy∏ Wójt Gminy Wieliszew Pawe∏ Kownacki, któ-
ry pogratulowa∏ wszystkim zawodnikom w∏aÊciwego wy-
boru sp´dzania wolnego czasu, a tak˝e wysokiego pozio-
mu sportowego rozgrywek. nn TSz

W oczekiwaniu na
zbli˝ajàcà si´ rund´
rewan˝owà rozgrywek
piłkarskich dru˝yny
Mewy Krubin
sprawdzały swe
umiej´tnoÊci aktywnie
uczestniczàc w
turniejach halowych.

Radosław Oleksiak

4 marca, w hali sportowej w Wieliszewie zosta∏ rozegrany ostatni,
VI Turniej Amatorskiej Ligi Pi∏ki Halowej Dru˝yn Amatorskich. 

Turniejowy zawrót głowy
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Amatorska Liga
Tenisa Sto∏owego
24 marca, w hali sportowej w Wieli-
szewie zosta∏ rozegrany V Turniej
Amatorskiej Ligi Tenisa Sto∏owego.
Kategoria dziewczàt klas I –III szkó∏ podstawowych

1. miejsce – Ewa Dukaczewska – 300 pkt.

2. miejsce – Aleksandra Burzyƒska – 160 pkt.

3. miejsce – Zuzanna Maƒk – 100 pkt.

Kategoria ch∏opców klas I – III szkó∏ podstawowych

1. miejsce – JaÊ Krzywaƒski – 440 pkt.

2. miejsce – Jakub Lewak – 380 pkt

3. miejsce – Maciej Ma∏ecki – 215 pkt.

Kategoria dziewczàt klas IV-VI szkó∏ podstawowych

1. miejsce – Julia Dàbrowska – 380 pkt.

2. miejsce – Klaudia Cur – 200 pkt.

3. miejsce – Adrianna Rz´sa – 190 pkt.

Kategoria ch∏opców klas IV – VI szkó∏ podstawowych 

1. miejsce – Tomasz Jakubiak – 460 pkt.

2. miejsce – Micha∏ Dukaczewski – 360 pkt.

3. miejsce – Jakub Gajos – 180 pkt.

Kategoria gimnazjum dziewczàt 

1. miejsce – Magda Klik – 400 pkt.

2. miejsce – Joanna Gorczyƒska – 300 pkt.

3. miejsce – Marta Korzeniecka – 180 pkt.

Kategoria gimnazjum ch∏opców

1. miejsce – Grzegorz Pa∏aszewski – 360 pkt.

2. miejsce – Kamil Kaczorowski – 240 pkt.

3. miejsce – Kuba Lis – 100 pkt.

3. miejsce – Bartosz Witeszczak–100 pkt.

Kategoria seniorów 

1. miejsce – Jakub Majewski – 400 pkt.

2. miejsce – Miros∏aw Karpiƒski – 340 pkt.

3. miejsce – Stanis∏aw Sadowski – 260 pkt.

nn TSz

W piàtek, 24 lutego uczniowie naszej szko∏y wzi´li wdzia∏
w Mi´dzypowiatowych Igrzyskach w Unihokeja Ch∏opców Rejonu Legionowa. 

Sportowcy z ¸ajsk
Zawody odby∏y si´ w Publicznym Gimnazjum
nr 1 im. Jana Paw∏a II w Zàbkach. Dru˝yna
w sk∏adzie: Konrad Godzina, Adrian Twardo,
Micha∏ Twardo,Adrian Wrzesiƒski, Maciej Kra-
jewski, Dawid Roguski, Daniel Krawczyk, ¸u-
kasz Siebierski i Micha∏ Kado zaj´∏a trzecie
miejsce. Aby zajÊç tak daleko nasza dru˝yna
musia∏a pokonaç d∏ugà drog´. Pierwszym eta-
pem by∏y zawody gminne, które odby∏y si´
w hali sportowej w Wieliszewie. Zaj´liÊmy
tam I miejsce, pokonujàc w finale gospoda-
rzy 2:6. Nast´pnym szczeblem by∏y zawody po-
wiatowe, które odby∏y si´ w Szkole Podstawo-
wej w Józefowie. Wyniki spotkaƒ: SP Józefów
– SP ̧ ajski 2:2, SP Legionowo – SP ̧ ajski 2:5,
SP Bia∏obrzegi – SP ¸ajski 1:2. W zawodach
tych nasi sportowcy zaj´li I miejsce, broniàc

tym samym tytu∏u mistrza powiatu zdobytego
w zesz∏ym roku.

W piàtkowych Igrzyskach Mi´dzypowiato-
wych rozegraliÊmy trzy mecze. Pierwsze spotka-
nie z dru˝ynà Szko∏y Podstawowej w Kaliszkach
wygraliÊmy 4:2 pokazujàc du˝à klas´. Kolejne spo-
tkania nie u∏o˝y∏y si´ po naszej myÊli. Przegrali-
Êmy ze Szko∏à Podstawowà w Coniewie i Szko∏à
Podstawowà w Zàbkach stosunkiem bramek 0:2.
W konsekwencji, tak jak w zesz∏ym roku, nasza
dru˝yna zaj´∏a bardzo dobre trzecie miejsce.

Spo∏ecznoÊç Szko∏y Podstawowej w ¸aj-
skach jest dumna z osiàgni´ç dru˝yny ch∏op-
ców. Nie sta∏o sie to jednak przypadkiem,
a dzi´ki systematycznej pracy pod okiem do-
skona∏ego trenera i nauczyciela w-f Aleksan-
dra Mi´tka. nn Maciej Rink
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